
مرجع عاليقدر تقليد و زعيم حوزه علميه اصفهان ابراز 
اميدواري کرد که روند خدمت رس��اني به مردم شهيد 
پرور اصفه��ان ادامه یاب��د. حضرت آی��ت الله العظمي 
مظاهری در دیدار ش��هردار و مدیران ارشد شهرداري 
اصفهان گفت: از پ��روردگار متعال ب��رای همه مردم و 
خادمان مردم صحت، س��امت، امني��ت، دل خوش، 
تقوا و محبت خواهانم و اميدوارم پروردگار عالم به شما 
مسوولان لطف و مرحمت عنایت فرماید. وی اضافه کرد: 

اميدوارم سال جدید س��ال پر برکتی برای شما باشد و 
روند خدمت رس��اني به مردم اصفهان ادامه یابد. دکتر 
سقائيان نژاد ضمن تبریک و تهنيت سال نو گفت: شعار 
امسال بر اساس فرمایشات مقام معظم رهبري همدلی 
و همزبانی اس��ت که بيش��تر از هرج��ای دیگر متوجه 
شهرداری هاست، همچنين اميدواریم همدلی بيش از 
پيش ميان شهرداری و شورای شهر باشد تا همه بتوانيم 

به مردم خدمت صادقانه کنيم . . . 
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مجلس از حرکت تیم مذ اکره کننده 
حمایت می کند

نیمه پنهان جاذبه های گردشگری اصفهان 
در نوروز معرفی شد

اسکان بیش از ۲ میلیون مسافر نوروزی 
در استان اصفهان

 در دیدار شهردار و مدیران شهری اصفهان
 با حضرت آیت الله العظمی مظاهری و آیت الله طباطبایی تاکید شد:

تداوم خدمت رسانی 
به مردم شریف اصفهان

بازار خرید و فروش مرغ یکی از بازارهای پرتنش��ی است 
که گاه مصرف کنندگان از آن اظهارنارضایتی می کنند و 
گاه توليد کنندگان.  آنچه که این روزها به وضوح مشهود 
است، این موضوع است که حال مرغداران در هيچ کجای 
کشور ازجمله اس��تان ما، اصفهان خوش نيست. زحمات 

فراوان و طاقت فرسای توليدکنندگان مرغ . . .

آیت الله هاشمی در دیدارهای جداگانه نوروزی:
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روستاها به تاریخ می پیوندند؛

نیمی از روستاهای اصفهان خالی از سکنه است

 هنر دیپلماسی وزارت خارجه ذهنیت 
غلط غربی ها را پاک و آنها را 

مجبور به مذاکره کرد

ویژه نامه 
دانـــش

مسوولان جلوی نابودی صنعت مرغداری را بگیرند

ضرر 1300 تومانی مرغداران 
در فروش هر کیلو مرغ زنده 
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استفاده ازدوچرخه در حمل و نقل شهر اصفهان 
دوچـرخـه هابه ۳ درصد کاهش یافته است 

در شهر نمی چرخند

7۳ درصد جمعیت اسـتان در شهرها سـاکن هستند و 
مدیریت شهر بر این باور است که سرمایه گذاری باید به 
سمت شهرها جهت پیدا کند و رویکرد مدیریت شهری 
 نیز از عمران و خدمات به برنامه های اجتماعی تغییر یابد.
 در گذشـته به دلیل آماده نبودن زیر ساخت ها کمتر به 
مقوله فرهنگ شهروندی پرداخته شده و امروز بسترهای 
لازم جهت راه اندازی ایستگاه های دوچرخه سواری مهیا 

شد. دوچرخه از گذشته های دور در زندگی مردم جایگاه 
ویژه ای داشته اسـت. این روزها هم شاهد هستیم که به 
دلیل آلودگی های ناشی از حمل و نقل و ترافیك سلامت 
مردم به خطـر افتاده و سـهم دوچرخه بایـد در حمل و 
نقل افزایش یابد. برای رهایـی از آلایندگی ها ، راهی جز 

 رفتن به سـمت دوچرخه سواری نداریم و 
4خ�����ب�����رسازمان های مردم نهاد نیز باید...



رییس مجمع تش��خیص مصلحت نظام گفت: هنر 
دیپلماس��ی اعضای تیم وزارت ام��ور خارجه ایران 
این بود که ذهنی��ت غلط غربی ه��ا را در خصوص 
جنگ طلبی ایران پاک کنند و با اعتماد به شفافیت 
و حقانیت مواضع اصولی نظام جمهوری اس��امی 
به پای میز مذاکره بنش��ینند. در ادام��ه دیدارهای 
نوروزی آیت الله هاش��می رفسنجانی، صبح و پیش 
از ظهر دی��روز طی چهار دی��دار جداگانه کارکنان، 
مدیران و پرس��نل حفاظ��ت دفتر ریی��س مجمع 
تش��خیص مصلحت نظام، رییس، معاونان و هیات 
رییسه دانش��گاه آزاد اس��امی، معاونان پارلمانی و 
اجرایی ریی��س جمهوری، جمع��ی از مدیران نهاد 
ریاست جمهوری، جمعی از مدیران مرکز تحقیقات 
اس��تراتژیک، برخی از نمایندگان مجلس ش��ورای 
اسامی و مدیران و روسای س��ازمان ها و نهادهای 
لشگری و کشوری، وزیر دفاع و معاونان این وزارتخانه 
در ساختمان مجمع تش��خیص نظام حاضر شدند.

رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام در این دیدارها 

با تبریک سال نو و آرزوی س��الی پربار و برکت برای 
همه ایرانیان و با بیان اینکه » از قدیم گفته اند سالی 
که نکوس��ت، از بهارش پیداش��ت« به ب��ارش های 
روزهای اخیر در اکثر مناطق کش��ور اش��اره کرد و 
گفت: به لطف خداوند شاهد بارش های الطاف الهی 
در استان های مختلف کش��ور بودیم که امیدواریم 
تا حدودی کمب��ود آب مورد نیاز کش��ور را برآورده 
کند.آیت الله هاشمی رفس��نجانی در این دیدارها با 
یادآوری پشتکار سیاسی تیم مذاکره کننده هسته ای 
ایران در 18 ماه گذشته، گفت: هنر دیپلماسی اعضای 
تیم وزارت امور خارجه ایران این بود که ذهنیت غلط 
غربی ها را در خصوص جنگ طلبی ایران پاک کنند 
و با اعتماد به شفافیت و حقانیت مواضع اصولی نظام 
جمهوری اسامی به پای میز مذاکره بنشینند.وی 
با اش��اره به اصرار غربی ها در تکرار القای دشمنان 
نظام جمهوری اس��امی مبنی بر حرک��ت ایران به 
سوی ساخت بمب هسته ای و استفاده های نظامی 
از این دانش و تکنولوژی، گفت: وقتی رهبری نظام 

اس��تفاده از بمب هس��ته ای را حرام می داند، ایران 
براس��اس فتوای دینی و همچنین اخاق انسانی و 
اسامی نمی پذیرد تحت هر شرایطی بمبی را بسازد 
که اگر در جایی استفاده شود، موجودات زنده آنجا 

تا نسل های متمادی از بین می روند.
رییس مجمع تش��خیص مصلحت نظام با یادآوری 
اخاقیات اسامی و س��یره پیامبر اسام در غزوات، 
گفت: ما پی��روان دینی هس��تیم ک��ه پیامبرش به 
لشگریان خود در جنگ ها دس��تور می داد در هیچ 
س��رزمینی، حتی چا ه های آب آنج��ا را آلوده و در 
جنگ فراری ها را تعقیب نکنید.آیت الله هاش��می 
رفسنجانی بیانیه لوزان س��وئیس را ابتدای یک کار 
بزرگ برای جهان تش��نه ی آرامش خواند و گفت: 
دو طرف این ماجرا باید از ش��عارهای تحریک آمیز 
دوری کنند تا مبادا تندروها بهانه ای به دست آورند 
و دوباره ش��رایط را ب��رای ایران و کش��ورهای 5+1 
مشکل کنند.رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام 
با ابراز خشنودی از نتایج مذاکرات هسته ای در سه 

ماه آینده که به رسمیت شناختن ایران هسته ای از 
سوی دنیا خواهد بود، اظهار داشت: در این مذاکرات، 

دنیا استفاده صلح آمیز از تکنولوژی 
هسته ای در کش��اورزی، سوخت، 
بهداشت و مصارف غیرنظامی دیگر 
را حق قانونی و مسلم ایران دانست 
که این نتیجه صبر و مقاومت مردم 
و اقدام شجاعانه مسوولان اجرایی 
است.آیت الله هاش��می رفسنجانی 
 ب��ا تقدی��ر و س��پاس از هدای��ت و 
 حمای��ت ه��ای رهب��ری، اتخ��اذ 
سیاست های عاقانه دولت تدبیر 
و امی��د و ت��اش ه��ای مجدانه، 
خستگی ناپذیر و ش��بانه روز تیم 
مذاک��ره کننده هس��ته ای گفت: 
هرچند ت��ا حصول نتیج��ه نهایی 
و اج��رای عملی بیانی��ه باید دوره 
حس��اس س��ه م��اه آین��ده را ب��ا 
هوشیاری طی کنیم، ولی تاکنون 
تاری��خ ای��ران یک��ی از پیچی��ده 

 ترین و فن��ی تری��ن مذاکرات بی��ن الملل��ی را که 
می توانست گردنه خطرناک برای نظام باشد، پشت 
س��ر گذاش��ته و امیدواریم نتیجه نهایی آن، تعامل 
 سازنده ایران با کش��ورهای جهان در جهت تقویت

 رفاه عمومی باشد.
ریی��س مجم��ع تش��خیص مصلح��ت نظ��ام در 
 بخش دیگری از س��خنان خویش با اش��اره به سیر 
 فعالی��ت ه��ای صل��ح جویانه هس��ته ای ای��ران و 
 بهانه گیری غ��رب و آمری��کا گفت: از هم��ان آغاز 
 م��ی خواس��تیم از مواهب علم��ی و م��وارد فراوان 
صلح آمیز دانش هس��ته ای در ابعاد مختلف زندگی 
مردم کشور اس��تفاده کنیم.وی با تش��ریح چرایی، 
چگونگ��ی و نتیجه تحری��م های بی��ن المللی علیه 
آفریقای جنوبی و مقایس��ه دامن��ه ی آن با تحریم 
ها علی��ه جمهوری اس��امی ایران، گف��ت: اگرچه 
تحری��م ظالمانه ب��ی نظی��ری علیه ای��ران اعمال 
کردند اما صب��ر ملی و پش��تکار مردم، ای��ران را به 
قله اقتدار رس��اند.رییس مجمع تشخیص مصلحت 

نظام لغو هم��ه تحریم ها به خص��وص تحریم های 
ش��ورای امنیت علیه ایران را گامی تاریخی در نظام 
 جمهوری اسامی توصیف کرد و افزود: 
ظالمانه ترین تحریم ها را که در دنیا بی 
نظیر اس��ت، علیه ایران تصویب کردند 
که جز عقب نشینی و اجبار به نشستن 
در پای میز مذاکره حاصل دیگری برای 
آنان نداشت. آیت الله هاشمی رفسنجانی 
افزود: حقیقتا خواس��ت ما این اس��ت 
که در اس��تفاده صلح آمی��ز از مواهب 
دانش هس��ته ای محدودیت نداش��ته 
باش��یم و امیدواریم آژانس بین المللی 
به تعهدات خویش عم��ل کند.رییس 
مجمع تش��خیص مصلح��ت نظام در 
بخش دیگ��ری از س��خنان خویش با 
تحلیل س��خنان آقای اوباما خطاب به 
نمایندگان کنگره آمریکا مبنی بر اینکه 
راهی جز مذاک��ره نداری��م، گفت: کار 
بسیار عاقانه ای بود که دو طرف تمام 
حرف های خ��ود را در می��ز مذاکرات 
گفتند و حالا عق��ای سیاس��ی در جوامع طرفین 
مذاکره باید دقت کنند که مبادا تندروها تریبون به 
دست بگیرند و با اشاعه دروغ های احساسی، مردم 
را فریب دهند.وی در بخش دیگ��ری از دیدارها به 
شرایط وجود نقدینگی در کشور اشاره کرد و گفت: 
باید با مدیریت درس��ت بانکی از این س��رمایه ملی 
در جهت تولید و ایجاد اش��تغال و پیش��رفت کشور 

استفاده کرد.
آی��ت الله هاش��می رفس��نجانی رون��ق اقتصادی 
و ایج��اد ش��غل را از ض��رورت های فعلی کش��ور و 
همچنی��ن از برنامه های دولت در امس��ال و س��ال 
آینده دانس��ت و گفت: تقویت تولید و اس��تفاده از 
تجربیات علمی و فناوری دیگر کش��ورها، اش��تغال 
را رونق می دهد که می تواند رک��ود تورمی جامعه 
را از بی��ن ببرد.ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت 
نظام افزود: مدیریت بحران این اس��ت که از تهدید 
 افزایش نقدینگی به عنوان فرصت تحول اقتصادی

 استفاده کنیم.

وزیر کشور گفت: در این مذاکرات به همه کشورهای جهان ثابت کردیم که استفاده 
از انرژی هسته ای حق مسلم مردم ایران است و دنیا این حق را پذیرفت. به گزارش 
اصفهان زیبا به نقل از خبرگزاری مهر ، رحمانی فضلی در مراس��م جشن روز ملی 
پاکستان که با حضور نمایندگان کش��ورهای مختلف جهان در تهران برگزار شد 
با تبریک روز ملی پاکستان به دولت و ملت این کش��ور گفت: جمهوری اسامی 
ایران و پاکستان دو کشور دوست و همسایه با اشتراکات فرهنگی ، دینی و تاریخی 

هستند و  با  گسترش روابط سیاسی، اقتصادی و فرهنگی دو همسایه مسلمان افق 
روشن تری پیش روی ملت های ایران و پاکستان گشوده خواهد شد.رحمانی فضلی 
که به عنوان میهمان ویژه در مراسم جشن روز ملی پاکستان حضور داشت با اشاره 
به توافقات نوزدهمین نشست کمیسیون مش��ترک دو کشور ایران و پاکستان در 
اسام آباد گفت: جمهوری اسامی ایران به طور جدی پیگیر توافقات اسام آباد 
در تمام زمینه ها بویژه در حوزه امنیتی، مبارزه با تروریس��م و قاچاق مواد مخدر 

و قاچاق انسان است تا شاهد پیش��رفت ملت های منطقه و نابودی افراطی گری و 
تروریسم باشیم. وزیر کشور با اعام اینکه موضوع یمن یک موضوع داخلی است 
و با راه حل سیاس��ی می توان آن را خاتمه داد افزود: مایلیم با پاکستان در حل و 
فصل مس��ائل منطقه ای به ویژه مس��ائل یمن همکاری لازم را داشته باشیم.وزیر 
کش��ور با اش��اره به نتایج مهم مذاکرات هسته ای ایران و کش��ورهای 1+5 گفت 
 : در این مذاکرات به همه کش��ورهای جه��ان ثابت کردیم  که اس��تفاده از انرژی 

هسته ای حق مسلم مردم ایران اس��ت و دنیا این حق را پذیرفت و با دفاع از حق 
خود گام های مهمی در تنش زدایی و گسترش صلح در جهان برداشتیم.پیش از 
سخنان وزیر کشور، نورمحمدجاد مانی، سفیرپاکستان در ایران از حضور  رحمانی 
فضلی در این مراسم قدردانی کرد و افزود: ایران و پاکستان از روابط بسیار خوب و 
صمیمی برخوردارند و امیدوارم با گسترش هرچه بیشتر این روابط ملت های دو 

کشور از ثمرات آن بهره مند شوند.

گزارش ظریف و صالحی 
از روند مذاکرات لوزان به هیات وزیران؛

 دکتر روحانی بر استمرار تلاش ها 
تا دستیابی به توافق نهایی تاکید کرد

جلس��ه هیات دولت به ریاس��ت رییس  جمهور برگزار ش��د و 
اعضای دولت به بحث و تبادل نظر پیرامون مسائل جاری کشور 
پرداختند.  در ابتدای جلسه، گزارش دکتر محمد جواد ظریف 
وزیر امور خارجه و دکت��ر علی اکبر صالحی، رییس س��ازمان 
انرژی اتمی از روند مذاکرات ب��ا 1+5 در لوزان به هیات وزیران 
ارائه ش��د. رییس  جمهور با تش��کر از رهنمودهای مقام معظم 
رهبری و تاش های ارزنده گروه مذاکره، بر استمرار تاش ها تا 
دستیابی به توافق نهایی تاکید کرد.حجت الاسام و المسلمین 
دکتر حس��ن روحانی اظهارداش��ت که باید با هوشمندی همه 
فعالان سیاس��ی، این گام از مذاکرات در پرتو انس��جام ملی به 
حفظ دستاوردهای هس��ته ای، عزت و اقتدار کشور و دستیابی 
به اهداف مبتنی بر منافع ملی منجر ش��ود.در ادامه، تعدادی از 
پیشنهادهای دس��تگاه های اجرایی پس از بررسی، به تصویب 

هیات وزیران رسید.

صبح دیروز؛
سپاه یک تیم تروریستی 

در جنوب شرق کشور را منهدم کرد
قرارگاه قدس نیروی زمینی سپاه از انهدام یک تیم تروریستی 
وابسته به سرویس های جاسوس��ی بیگانه و هاکت اعضای آن 
در صبح دیروز، دوشنبه خبر داد. روابط عمومی قرارگاه قدس 
نیروی زمینی س��پاه در اطاعی��ه ای اعام ک��رد: صبح دیروز 
دوشنبه یک تیم تروریستی وابسته به سرویس های جاسوسی 
بیگانه در منطقه »قصر قند« و »نیک ش��هر« در جنوب شرق 
کش��ور با اقدام قاطع رزمندگان قرارگاه نیروی زمینی س��پاه 
منهدم و اعضای آن به هاکت رسیدند.این اطاعیه افزوده است: 
این عملیات پس از یک سلسله عملیات شناسایی، تعقیب و گریز 
طی روزهای اخیر انجام و مقادیر قابل توجهی ساح، مهمات و 

تجهیزات ارتباطی آنان به دست رزمندگان این قرارگاه افتاد.

توصیه های اقتصادی آیت الله مکارم 
به رییس دفتر روحانی 

آیت الله مکارم شیرازی گفت: امیدوارم دولت در سالی که در آن 
هستیم بتواند خدمات مناسبی که در ش��أن مردم ایران است 
ارائه دهد. این مرجع تقلی��د در دیدار با نهاوندیان، رییس دفتر 
رییس جمهور با اباغ س��ام به رییس جمهور و خدمت گزاران 
نظام اظهار کرد: یکی از دعاهای ما در س��ال جدید این اس��ت 
که ان شاءالله نزول رحمت الهی و بارش باران در کشور را شاهد 
باشیم. وی گفت: نزول رحمت الهی و بارش ها در کشور موجب 
رونق گرفتن بخش کش��اورزی و رفع نگرانی های مردم خواهد 
شد و به همین منظور توسعه بخش کشاورزی بسیار مهم است 
که امیدواریم به این مه��م نائل آییم. آیت الله مکارم ش��یرازی 
خاطرنش��ان کرد: یکی از ماموریت های دولت در س��ال جدید 
توس��عه و تقویت بنیه اقتصادی کشور باش��د که در این راستا 
باید لوازمی چون تقویت بانک مرک��زی مورد توجه قراربگیرد. 
وی ادامه داد: دولت باید بیش از پیش با بی انضباطی های مالی 
برخی از بانک ها برخورد کند و اجازه ندهد کار بانکی در کشور به 

جای حل مشکات کشور، مشکات را بیشتر کند. 

در قالب پانزدهمین سفر استانی دولت یازدهم؛
روحانی 26 فروردین ماه به گیلان 

سفر می کند
رییس جمهور کش��ورمان 26 فروردی��ن م��اه در پانزدهمین 
سفر اس��تانی به گیان س��فر می کند. دکترحس��ن روحانی، 
رییس جمهور کشورمان در قالب پانزدهمین سفر استانی خود به 
استان گیان خواهد رفت.رییس جمهور چهارشنبه هفته آینده 
)26 فروردین( در اولین سفر استانی دولت یازدهم در سال 94 
به رشت سفر می کند.رییس قوه مجریه در این سفر دو روزه پس 
از سخنرانی در جمع مردم شهر رشت دیدارهای جداگانه ای را 
با روحانیون، نخبگان خواهد داشت و همچنین رییس جمهور 
در جلسه شورای اداری و توسعه و سرمایه گذاری استان شرکت 
خواهد کرد.در این سفر تعدادی از وزرا و معاونان رییس جمهور 

روحانی را همراهی می کنند.

اخبار کوتاه
آیت الله هاشمی در دیدارهای جداگانه نوروزی:گروه ایران

 هنر دیپلماسی وزارت خارجه ذهنیت غلط غربی ها را پاک و آنها را مجبور به مذاکره کرد

در مذاکرات به جهان ثابت کردیم، انرژی هسته ای حق مسلم ماست

وزیر خارجه در کمیسیون سیاست خارجی مجلس با بیان اینکه 
به دلایلی نخواس��تیم وارد بازی »فکت ش��یت« شویم، گفت: در 
همه مراحل مذاکرات هسته ای قابل اعتمادنبودن آمریکایی ها را 
حس می کردیم.سیدحسین نقوی،سخنگوی کمیسیون امنیت 
ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اس��امی در گفت وگو با 
خبرگزاری فارس به ارائه گزارشی از نشست عصر امروز کمیسیون 
متبوعش با ظریف وزیر امور خارجه کش��ورمان پرداخت و اظهار 
داشت: جلسه روز یکشنبه کمیسیون با حضور ظریف وزیر امور 
خارجه، تحت روانچی و قش��قاوی آغاز ش��د.وی افزود: در ابتدای 
جلسه، بروجردی، رییس کمیسیون توضیحاتی پیرامون اهمیت 
موضوع مذاکرات و نتایج آن تاکنون داد و گفت که کار مهمی بود 
چرا که ما در مقابل قدرت های مدعی بودی��م، ظریف در ابتدای 
جلسه گفت بنده هنوز در جلس��ه هیات دولت حضور نیافته ام تا 
گزارشی به اعضای دولت بدهم.سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس در ادامه تصریح کرد: بنده این بار گزارش 
جامعی از مذاکرات و نتایج آن را به ملت ایران دادم، مذاکرات بسیار 
سختی بود و در همه مراحل قابل اعتماد نبودن آمریکایی ها را حس 
می کردیم، در این مجال کوتاه فقط می توانم با برخی ابهامات پاسخ 
دهم، در عین حال که نگرانی های دوستان عزیز را هم کاما درک 
می کنم، نکته اول اینکه هیچ تفاوتی بین متن قرائت شده اینجانب 
و موگرینی نبود. وی اضافه کرد: ظریف گفت که اشکال در ترجمه 
بود، دوم اینکه آنچه که بیان شده یک چارچوب مفهومی است و 
متن اصلی توافق هنوز نگارش نشده است و گام بعدی ما نگارش 
و تدوین توافق نهایی است که البته کار بسیار سختی هم خواهد 
بود، موضوع سوم فکت شیت آمریکایی هاست که ابهامات، کذب ها 
و اشکالات زیادی داشت؛ موضوع چهارم هم تضمین های ماست؛ 
ما تا تیرماه مذاکره می کنیم و امیدواریم به توافق برسیم ولی قطعی 

هم نیست که طی سه ماه آینده به توافقی برسیم. اگر توافق شد، 
توافق به شورای امنیت س��ازمان ملل محدود می شود بر اساس 
ماده 41 فصل هفتم قطعنامه را تایید می کند و همه قطعنامه های 
قبلی را »لغو« می کند و اتفاق در همان لحظه و قبل از اجرا صورت 
می پذیرد و پروژه هس��ته ای از دستورکار ش��ورای امنیت خارج 
می شود.نقوی در بخش دیگری تصریح کرد: وزیر امور خارجه در 
این جلسه گفت که بعد از این،  اجرای تعهدات شروع می شود و با 
راستی آزمایی آژانس، همه تحریم های اقتصادی-مالی اتحادیه 
اروپا »لغو« و تحریم های ثانویه آمریکا »متوقف« می ش��ود علت 
آن هم این اس��ت که اگر بخواهیم لغو شود باید تصویب کنگره را 
داشته باش��یم و ما نمی خواهیم کنگره برود. در ارتباط با پروتکل 
الحاقی هم،  قطعا ما خاف قانون عمل نمی کنیم و بالاخره اینکه 
»بازگشت پذیری« تضمین نهایی ماس��ت که صراحتا ذکر شده 
است، ما به دلایلی نخواس��تیم وارد بازی »فکت شیت« شویم و 
ممکن است ما هم فکت شیت تهیه کنیم. سخنگوی کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس بر همین اساس یادآور شد: 
پس از توضیحات مقدماتی ظری��ف، نمایندگان عضو و غیر عضو 
کمیسیون نقطه نظرات خود را مطرح کردند، لازم به توضیح است 
که در این جلسه بیش از 60 نفر از نمایندگان مجلس در کمیسیون 
حضور یافتند، آقامحمدی، کوثری، جهانگیرزاده، آصفری، کریمی 
قدوسی، جالی، دواتگری، زارعی، نبویان، بذرپاش، احمد توکلی و 
زاکانی اظهارنظر کردند.وی همچنین گفت: از آنجایی که سوالات 
نمایندگان بس��یار زیاد بود، بنابراین ش��دد که ظریف سوالات و 
ابهامات را یادداشت کند تا در جلسه روز سه شنبه صحن به همه آنها 
پاسخ دهد.نقوی در پایان خاطرنشان کرد: در این جلسه از زحمات 
نیروی انتظامی در تامین امنیت اجتماعی در ایام تعطیات عید 

نوروز تقدیر شد.

روایت سخنگوی کمیسیون امنیت   ملی مجلس از نشست نمایندگان با  وزیرخارجه؛

ظریف: در مذاکرات قابل اعتمادنبودن آمریکا  را 
حس کردیم

رییس مجلس شورای اسامی با تاکید بر اینکه مجلس از حرکت 
تی��م مذاکره کنن��ده حمایت می کن��د، تصریح ک��رد: امیدوارم 
گفت وگوهای بین المللی به حفظ حقوق مل��ت ایران بینجامد و 
مردم از فواید دانش هسته ای بهره مند شوند. علی لاریجانی، رییس 
مجلس شورای اسامی صبح دیروز در دیدار نوروزی با کارکنان 
مجلس گفت: خوش��بختانه در ابتدای س��ال جاری تاش های 
دولت در مس��اله هسته ای دورنمای خوبی را نش��ان می دهد و از 
طرف دیگر بیانیه مطبوعاتی ل��وزان که نتیجه مذاکرات چندماه 
اخیر است، نش��انه خوبی درخصوص حل مساله هسته ای است. 
رییس مجلس ش��ورای اس��امی ادامه داد: امیدوارم در دو س��ه 
ماه آینده مذاکره کنندگان بتوانن��د در مذاکرات نیت ملت ایران 
را که همان داش��تن دانش هس��ته ای با ضوابط خاص خود است 
را برآورده س��ازند. البته در این رابطه باید دقت های لازم صورت 

گیرد. از طرف دیگر مسیر طی شده امیدوارکننده بوده و مردم ما 
خوشحال هستند که مسیر روشنی به وجود آمده است و قطعا این 
موضوع اثرات خود را خواهد گذاشت.وی با تاکید بر اینکه مجلس 
از حرکت تیم مذاکره کننده حمایت می کند، تصریح کرد: امیدوارم 
گفت وگوهای بین المللی به حفظ حقوق ملت ایران بینجامد و مردم 
از فواید دانش هسته ای بهره مند شوند. همچنین امیدوارم با این 
گفت وگوها مشکاتی را که بدخواهان به وجود آورده بودند، مرتفع 
شود تا زمینه شکوفایی اقتصادی فراهم ش��ود.لاریجانی با اعام 
اینکه برداش��تن تحریم ها به اقتصاد کشور کمک می کند، افزود: 
نمی گویم این موضوع علت تامه است، یقینا این مساله بخشی از 
محورها و موضوعات است، اما به طور حتم مهم ترین مساله این 
است که تدابیر اقتصادی در داخل کشور به نحوی باشد که به رونق 

اقتصاد بینجامد.

معاون عربی و آفریقایی وزیر امور خارجه، با هش��دار نسبت به 
وقوع فاجعه انس��انی در یمن گفت: تهران ب��راي توقف فوري 
حمات نظام��ي و تمرک��ز بر راه��کار سیاس��ي و کمک هاي 
انسان دوستانه، فعالانه اقدام مي کند. حسین امیرعبداللهیان 
با اش��اره به بحران یم��ن در پی حمله نظامی رژیم آل س��عود 
به این کشور، اظهار داشت: به عربس��تان نصیحت مي کنیم با 
عبرت آموزي از سرنوش��ت آمریکا در قضیه مداخات نظامي 
در منطقه، حمات نظامي علیه یم��ن را فورا متوقف کند. وی 
تصریح کرد: دشمنان جهان اسام با درگیر کردن عربستان در 
جنگ علیه یمن، در صدد هستند عربستان را نیز به لیبي جدید 
تبدیل و قدرت کش��ورهاي اس��امي را تضعیف کنند.معاون 
عربی و آفریقایی وزیر امور خارجه، با اشاره به وضعیت یمن در 
هفته های اخیر گفت: فاجعه انساني در یمن در حال وقوع است 
و محاصره یمن و عدم اجازه ارسال کمک هاي انسان دوستانه 

سازمان هاي بین المللي، هیچ توجیهي ندارد.

  رشد تروریس�م و اضمحلال قدرت مسلمین، تنها 
دستاورد حمله عربستان به یمن

امیرعبداللهیان اظهار داش��ت: رش��د تروریس��م و اضمحال 
قدرت مس��لمین، تنها دس��تاورد خط��اي راهب��ردي تجاوز 
عربس��تان به یمن اس��ت ک��ه ثم��ره آن صرفا تقوی��ت رژیم 
صهیونیس��تي در منطقه خواهد ب��ود. وی ادام��ه داد: کمک 
ب��ه رش��د تروریس��م و صهیونیس��م در یم��ن و منطق��ه، در 
تعارض ب��ا امنیت حرمین ش��ریفین در عربس��تان س��عودي 
اس��ت و تهران ب��راي توقف ف��وري حمات نظام��ي و تمرکز 
 ب��ر راه��کار سیاس��ي و کمک ه��اي انسان دوس��تانه، فعالانه

 اقدام مي کند. 
معاون وزیر امور خارجه خاطرنش��ان کرد: مشارکت کنندگان 
در حمله نظامي علیه یمن، مسوول ناامني در منطقه شناخته 
خواهند شد؛ ضمن اینکه کش��ور خود و منطقه مشترک ما را 

ناامن مي کنند.

لاریجانی در دیدار نوروزی با کارکنان مجلس تاکید کرد:

مجلس از حرکت تیم مذ اکره کننده 
حمایت   می کند

امیرعبداللهیان، با اشاره به تجاوز آل سعود به یمن هشدار داد؛

فاجعه انسانی در یمن
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رحمانی فضلی در جشن روز ملی پاکستان:

در این مذاکرات 
 دنیا استفاده 
صلح آمیز از 

تکنولوژی 
هسته ای 

در کشاورزی، 
سوخت، بهداشت 

و مصارف 
غیرنظامی دیگر را 

حق قانونی و مسلم 
ایران دانست

  نایب رییس مجلس شللورای اسللامی به رسمیت 
شناختن حق غنی سللازی جمهوری اسامی ایران 
از سللوی غرب را یک پیروزی بزرگ برای ملت ایران 
دانست. به گزارش اصفهان زیبا به نقل از خبرگزاری 
دانشللجویان ایللران، حجت الاسللام و المسلللمین 
محمدحسن ابوترابی فرد که در غیاب علی لاریجانی 
ریاست اولین جلسلله علنی مجلس در سال 94 را بر 
عهده داشللت، در نطق پیش از دستور خود گفت که 
اذعان دشمنان جمهوری اسامی به اینکه کشور ما 
در کلوپ هسته ای جهان تعریف می شود، دستاوردی 
است که در سللایه  پایداری ملت ایران به دست آمده 
است. وی اظهار کرد:  ایسللتادگی ملت ایران در برابر 
زیاده خواهللی آمریللکا در حوزه  فناوری هسللته ای، 

جمهوری اسللامی، در طول 12 سللال امللروز ما را 
در جایگاهی قرار داده که دشللمنانمان اذعان دارند 
جمهوری اسللامی در کلوپ هسته ای جهان تعریف 
می شللود و اذعان دارند که چرخه کامل سوخت در 
خاک جمهوری اسامی سامان می یابد؛ این در سایه  
استقامت و پایداری ملت ایران و راهبردی که رهبری 

تعریف کرده اند به دست می آید. 

   تیم مذاکره کنن�ده در چارچوب تبیین و 
تعریف شده از سوی رهبری حرکت کنند

وی ضمن قدردانللی از هیات مذاکللره کننده  ایرانی 
خاطرنشللان کرد:  ما بر ایللن حقیقت تاکیللد داریم 
که تنها با گام برداشللتن در چارچوب تعریف شللده   

ازسوی رهبری اسللت که ملت بزرگ ایران می تواند 
دسللتاوردهای ارزشللمندی راکه در راه دستیابی به 
دانش و فناوری هسته ای به دست آورده اند،حراست 
کنند. نایب رییس مجلس در عین حال خاطرنشان 
کرد: از دولللت و تیم مذاکره کننللده می خواهیم در 
چارچوب تبیین و تعریف شده از سللوی رهبری در 
مسیر هم افزایی و ایجاد یک جبهه واحد حرکت کنند. 
امروز دولت و ملت و مجلس در حوزه  هسللته ای یک 
سخن واحد دارند و آن چارچوب تبیین شده از سوی 
رهبری و حفظ و حراسللت از دستاوردهای هسته ای 
ایران است و در این مسیر اسللت که ما می توانیم به 
پیروزی های بزرگ دسللت یابیم. وی بللا بیان اینکه 
ایران به آمریکا و متحدانش اجازه نمی دهد پیمان ها را 

بشکنند و بر خاف تعهدات خود قدم بردارند« ادامه 
داد: در همین مسللیر اسللت که ما می توانیم ازعزت 
خود حراست  کنیم. وی خاطرنشان کرد: ملت ایران 
و جامعه جهانی توجه دارند که غللرب هیچ گاه برای 
هیچ کشللوری حق غنی سللازی را دیگر به رسمیت 
نخواهد شناخت تنها یک استثنا وجود دارد و آن ایران 
است. گرفتن این حق در ساختار نظام بین الملل یک 
پیروزی بزرگ برای ملت ایران به حساب می آید که 
در راستای دفاع از منافع ملی و حرکت در چارچوب 
خطوط تعریف شده از سللوی رهبری گام برداشته و 

برخواهد داشت. 

    مجلس با همه وجود در کنار دولت خواهد 
بود و دولت با همه توان در کنار مجلس

نایب رییس مجلس در بخللش دیگری از نطق پیش 
از دستور خود تجاوز غیرانسللانی عربستان به یمن و 
مردم مظلوم و بی دفاع این کشللور را از سوی مجلس 
شورای اسامی محکوم دانسللت و گفت:  نمایندگان 
مجلس از جامعه جهانی و سللازمان هایی که خود را 
مدافع دموکراسی قلمداد می کنند مثل سازمان ملل 
و شورای امنیت انتظار دارند با قاطعیت در برابر تجاوز 
غیرانسانی و حمله به مردم مظلوم و اردوگاه آوارگان 
بی پناه یمن بایسللتند واجازه ندهند زیرساخت های 
اقتصللادی ملللت مظلللوم یمللن در زیللر حمات 
ناجوانمردانلله جنگ افزارهای رژیم عربسللتان مورد 
آسللیب و تعدی قرار گیرد. وی در ادامه از کشورهای 
اسامی، پارلمان ها و مجالس اسامی درخواست کرد 
در برابر این تجاوز نامشروع که خاف آموز ه های دینی 
و اخاقی است بایستند و قطع فوری حمات به مردم 
مظلوم و بی دفاع یمن را خواستار شوند. وی با تبریک 
سال 94 و ایام میاد حضرت فاطمه)س( هم چنین به 
شعار سال 94 و پیام نوروزی مقام معظم رهبری اشاره 

کرد و گفت: پیام رهبللری مبنی بر همدلی و همزبانی 
دولت و ملت به این معناست که در امور اجرایی مسائل 
دفاعی و مسائل مهم بین المللی و راهبردهای کان ملی 
همفکری و تبادل نظر صللورت گیردتا همدلی کامل 
حاصل شود و در سایه همدلی همزبانی به دست بیاید تا 
جامعه جهانی صدای واحدی از کشور ما بشنود و دشمن 
ما را در یک جبهه واحد و هماهنگ ببیند. نایب رییس 
مجلس شورای اسامی خاطرنشان کرد:  مجلس نیز با 
همه وجود در کنار دولت خواهد بود و ان شاءالله دولت با 
همه توان در کنار مجلس و قوای سه گانه و همه در کنار 

ملت و در خدمت ملت قرار گیرند. 

    پیوند اس�توار دولت و ملت و آحاد جامعه 
با نظام اس�امی روح پیام رهبری و شعار سال 

جاری است
وی افزود: پیوند اسللتوار دولت و ملت و آحاد جامعه 
با نظام اسللامی روح پیام رهبری و شعار سال جاری 
است. در واقع روح پیام رهبری یکپارچگی ملت ایران 
در برابر زیاده خواهان جبهه اسللتکبار و آمریکاست؛ 
همان راهی کلله در دفاع مقللدس پیمودیم و صبر و 
استقامت و پایداری شللهدا و رزمندگان ، جانبازان، 
آزادگان و ملت بزرگ ایران دشللمن را به ستوه آورد 
و تسلیم کرد. وی در پایان درگذشت همشیره  رهبر 
 معظم انقاب را خدمت ایشللان و درگذشللت والده  

رییس جمهور را به حسن روحانی تسلیت گفت. 
ابوترابی فرد افزود: درگذشت همسر مکرمه پرهیزگار 
و متدین آیت الله خاتمی، یار باوفللای امام بزرگوار را 
خدمت همکار ارجمنللد آقای تابش و بیت شللریف 
آیللت الله خاتمی عرض تسلللیت داریللم. همچنین 
درگذشت همسر آیت الله جنتی دبیر شورای نگهبان و 
درگذشت پدر همکار ارجمند حسین امیری خامکانی 

را تسلیت عرض می کنم. 

رییس مجلس شورای اسللامی گفت: موضع جمهوری اسامی ایران درخصوص 
یمن حل مسللاله از طریق گفت و گوهای ملی و داخلی بین طرفین است. سردار 
ایاز صادق، رییس مجلس ملی پاکستان در تماس تلفنی با علی لاریجانی، رییس 
 مجلس شللورای اسللامی ضمن ابراز خشللنودی از تفاهمات حاصل از مذاکرات 
هسللته ای 1+5 ابراز امیدواری کرد با لغو تحریم ها از همه ظرفیت کشور دوست 

ایران در جهت رشد و شکوفایی منطقه و دنیای اسام استفاده شود.
رییس مجلس ملی پاکستان افزود: روز دوشنبه در جلسه مشترک مجلس و سنای 
پاکستان مسایل یمن مورد بررسی قرار می گیرد و پاکستان قصد مداخله در هیچ 
طرف این جنگ را ندارد و نمللی خواهد در این بحران ورود پیللدا کند و خواهان 

برقراری آرامش در یمن در جهت منافع جهان اسللام است.لاریجانی نیز در این 
گفت و گو با اشاره به روابط خوب ایران و پاکستان از مواضع مثبت و خیرخواهانه 
دولت دوست، پاکستان در موضوع هسته ای و توافق های اخیر در لوزان تشکر کرد 
و گفت: این گونه توافق ها در جهت ثبات منطقه ای و اتحاد بین مسلمانان به کار 
گرفته خواهد شد و ایران آمادگی توسعه روابط اقتصادی با پاکستان را دارد. وی 
ضمن ابزار تاسف از تجاوز نظامی به یمن که منجر به کشته و مجروح شدن مردم 

مسلمان این کشللور و انهدام زیرساخت های آن شده اسللت، افزود: چنین تجاوز 
نظامی با هر هدفی که انجام شده باشد، ضربه به بنیه امت اسامی است و نفع آن 
را رژیم صهیونیستی و قدرت های بزرگ می برند و کشورهای متجاوز باید پاسخ 
دهند که با چه انگیزه ای امکانات خود را در جهت ضربه به یک کشور اسامی به 

کار می گیرند.
رییس مجلس شورای اسامی تصریح کرد: مردم یمن، مردم رشیدی هستند که 

در طول تاریخ نشللان دادند متجاوزان خارجی را زمین گیر و پشیمان می کنند. 
وی افزود: دولت های متجاوز باید از تجاوز شللوروی سللابق و بعدها آمریکا و ناتو 
به افغانسللتان پند بگیرند مگر آن قدرت ها توانسللتند در مقابل مردم افغانستان 
 انجللام دهند.لاریجانی ضمن تقدیللر از مواضللع رییس مجلس ملی پاکسللتان 
درخصوص عدم مداخله نظامی در جنگ ضد اسامی یمن خاطر نشان کرد: ایران 
با هرگونه مداخله ارتش کشورهای منطقه از جمله پاکستان مخالف است و آن را 
به زیان ملت مسلمان پاکسللتان می داند و موضع ایران، حل مساله یمن از طریق 
 گفت و گوهای ملی داخلی طرفین است وهرگونه مداخله ای می تواند موضوع را 

پیچیده تر کند. 

به دعوت رسمی روحانی؛

اردوغان سه شنبه به تهران می آید
رییس جمهور ترکیه در صدر هیاتی عالی رتبه روز سه شنبه و به 
دعوت رسمی رییس جمهوری اسامی کشورمان به تهران می آید. 
رییس جمهور ترکیه در صدر هیاتی عالی رتبه روز سه شنبه و به 
دعوت رسمی حسن روحانی همتای ایرانی خود  به تهران می آید.

در بیانیه مشترک مطبوعاتی که در تهران و آنکارا و در آستانه این 
سفر منتشر شد، عنوان شده که  طی این سفر دو رییس جمهور و 
وزرای دو کشور ماقات و مذاکره خواهند داشت و مقرر است دیدار 
اردوغان با مقام معظم رهبری نیز تنظیم شود.این بیانیه مطبوعاتی 
همچنین اشاره دارد که دومین نشست مشللترک شورای عالی 
همکاری دو کشور با حضور وزرای عضو هیات دولت ایران و ترکیه 
برگزار خواهد شللد. طی این دیدار تمامی ابعللاد روابط دو جانبه 
جمهوری اسامی ایران و جمهوری ترکیه مرور شده و در خصوص 
موضوعات منطقه ای و بین المللی تبادل نظر به عمل خواهد آمد.

وضعیت اعزام عمره گزاران 
به حالت عادی بازگشت

مدیرکل برنامه ریزی، پذیرش و اعزام سازمان حج و زیارت با بیان 
اینکه مشللکل صدور روادید زائران ایرانی عمره مفرده حل شده 
است، گفت: اعزام زائران به روال عادی بازگشته است و هم اکنون 
اعزام ها بدون مشکل در حال انجام است.حسن سرخوش با اشاره 
به حل مشکل صدور روادید برای زائران ایرانی عمره مفرده، گفت: 
با حل این مشکل در سفارت و کنسللولگری عربستان هم اکنون 
روزانه 5 هزار روادید برای زائران ایرانی عمره مفرده صادر می شود و 
مشکلی در مسیر اعزام زائران وجود ندارد، هم اکنون اعزام ها بدون 
مشکل در حال انجام است.وی ادامه داد: همانطور که پیش از این 
نیز اعام شد خسارت وارده از حساب شرکت های سعودی کسر 
می شود و زائران می توانند در ماه های رجب، شعبان و رمضان در 
ظرفیت های خالی کاروان ها ثبت نام و به سرزمین وحی اعزام شوند 
در غیر اینصورت می توانند در ایام نوروز سال آینده مشرف شوند.
سرخوش خاطرنشللان کرد: دلیل عدم صدور روادید برای زائران 
عمره از طرف سفارت و کنسولگری عربستان مشکل کمبود نیروی 
انسانی اعام شده بود که با ملحق شدن کارکنان جدید به سفارت 
و کنسولگری عربستان در ایران، صدور روادید زائران ایرانی برای 
عمره به حالت عادی برگشت و هم اکنون روزانه 3 هزار 500 زائر 

ایرانی به سرزمین وحی مشرف می شوند.

262 نماینده مجلس تجاوز نظامی 
آل سعود به یمن را محکوم کردند

262 نفر از نمایندگان مجلس با امضای بیانیلله ای تجاوز و تهاجم 
نظامی آل سللعود به یمن را محکوم کردند. ضرغللام صادقی، عضو 
هیات رییسه مجلس شورای اسانی در نشست علنی صبح دیروز   
خانه ملت اعام کرد 262 نفر از نمایندگان مجلس شورای اسامی 
با امضای بیانیه ای تجاوز و تهاجم نظامی آل سعود به یمن را محکوم 

کردند.

تکذیب اظهارنظر آیت الله مکارم 
درباره مذاکرات لوزان 

دفتر آیت الله مکارم شیرازی اعام کرد: اظهارنظری که از این مرجع 
درباره مذاکرات لوزان در سایت های خبری منتشر شده، کذب است. 
متن این اطاعیه به شرح زیر است: »اخیرا در سایت های متعدد از 
حضرت آیت الله العظمی مکارم شیرازی)مدّظلّه العالی( نقل کرده اند 
که درباره توافق هسته ای لوزان در مسجد اعظم در آغاز درس خارج 
فقه خود گفته اند این قرارداد ایده آل ما نیست، اما در شرایط فعلی 
تنها راه بود. تاکید می شود که ایشان نه در درس خارج و نه در جای 
دیگر مطلقا اظهارنظری درباره توافق هسللته ای لوزان نکرده اند و 

اخبار کوتاه
حجت الاسلام ابوترابی فرد در نطق پیش از دستور:گروه ایران

 به رسمیت شناختن حق غنی سازی ایران پیروزی بزرگ برای ملت ایران است  

موضع ایران درباره یمن، حل مساله از طریق گفت و گوهای ملی است

رییس جمهور در دیدار نوروزی با جمعی از کارگزاران 
نظام و مدیران دسللتگاه های مختلف کشور با تاکید 
بر تللاش همگانی برای دسللتیابی به اهللداف ملی، 
گفت: بزرگ ترین هدف دولت در سللال 1394 رونق 
اقتصادی است و این مهم در سایه همدلی و همزبانی 
که پایه همه امور است، محقق خواهد شد. به گزارش 
اصفهان زیبا به نقل از پایگاه اطاع رسللانی ریاسللت 
جمهوری،حجت الاسللام والمسلللمین دکتر حسن 
روحانی روز یکشنبه با بیان اینکه  خلوص، هماهنگی 
و تاش هرکجا که باشللد، موفقیت بلله دنبال خواهد 
داشللت، اظهار داشللت: کلید اصلی رونللق اقتصادی 
همدلی و همزبانی است و  باید این نکته که رهبر معظم 
انقاب فرمودند نصب العین همه ما باشللد تا پله های 
پیشرفت و توسعه را سریع تر طی کنیم.رییس شورای 
عالی اقتصاد با اشاره به منابع انسانی، مادی و معنوی 
کشور و ظرفیت های فراوان برای توسعه، تصریح کرد: 
باید دست در دست یکدیگر تاش کنیم تا کشور را به 

نقطه ای برسانیم که شایسته ملت بزرگ ایران است.
دکتر روحانی با اشاره به جایگاه شللهدا و ارزش خون 
شللهیدان و اهمیت و تاثیر قلم برنامه ریزان و مدیران 
جامعه در زندگی و سعادت مردم، اظهار داشت: قلمی 
که برای رضایت خداوند، نجللات مردم و تامین منافع 
نوشته می شللود به تعبیری بالاتر از خون شهداست 
و ارزش کاری هم کلله تیم مذاکره کننده هسللته ای 
کشورمان انجام دادند، اینگونه باید محاسبه شود. رییس 
شورای عالی امنیت ملی در بخش دیگری از سخنان 
خود با اشاره به مذاکرات هسللته ای اخیر و دستاورد 
کشللور از نشسللت های مختلف با 1+5، تصریح کرد: 
مردم ایران و کشورهای دوست از این توافق به دست 
آمده خوشحالند و رقبای کم فکر و دشمنان جمهوری 

اسامی ایران از نتایج حاصل شده ناخرسند هستند.
رییس جمهوری با انتقاد از اینکه برخی کشورها فکر 
می کنند، اگر ایران موفق شود، به دنبال سلطه بر منطقه 
است ، تصریح کرد: جمهوری اسامی ایران هیچ گاه 
قصد تجاوز به کشوری نداشته و ندارد و تاریخ معاصر ما 
مبین این واقعیت است، اما ما در برابر هر کسی که قصد 
تجاوز به حقوق مردم داشته باشد، از حقوق خود دفاع 
خواهیم کرد.رییس شورای عالی امنیت ملی، مذاکرات 
اخیر در لوزان سوییس را پیچیده، دشوار و کم سابقه 
در تاریخ سیاسللی کشللور، توصیف کرد و با اشاره به 
حضور همه قدرت های بزرگ نظامی و اقتصادی دنیا 
در این رویداد، گفت: اگر سطح مذاکرات هسته ای ارتقا 
نمی یافت، هیچ گاه پیشرفت کنونی حاصل نمی  شد.

دکتر روحانی اداملله داد: در این مذاکرات در خصوص 
فعالیت مرکللز نطنللز و جزییات آن به توافق دسللت 
یافتیم، راجع به فردو و کلیاتش توافق شللده اسللت و 
پذیرفته شللد که در اراک آب سللنگین وجود داشته 
باشد. بدون تردید، گام های خوبی برداشته شده است، 
اما در مرحله تدوین توافق نهایی، کار دشواری پیش رو 
خواهیم داشت.رییس شورای عالی امنیت ملی با تاکید 
بر لغو همه قطعنامه های قبلی شورای امنیت سازمان 
ملل متحد علیه کشورمان خاطر نشان کرد: قرار ما در 
طول مذاکرات همواره لغو تحریم های اقتصادی، مالی 
و بانکی بوده است و هیچگاه در خصوص تعلیق تحریم 
مذاکره نکرده ایم و اگر این موضوع بود، تفاهمی صورت 
نمی گرفت.رییس جمهور با اشاره به وجود اراده جدی 

طرفین برای دستیابی به توافق از طریق مذاکره، ادامه 
داد: دنیا می داند هیچ راهی جز توافق و تفاهم با ایران 
وجود ندارد، زیرا مردم بزرگ، شللجاع و مقاوم ایران با 
وجود سختی ها بر آرمان های خود ایستادگی کرده اند 
و آنها به این نتیجه رسیدند که این ملت تسلیم فشارها 
و تحریم ها نخواهد شللد.دکتر روحانللی محبت اهل 
بیت)ع(، هدایت های رهبر معظللم انقاب و وحدت و 
همدلی را نعماتی بزرگ دانسللت و اضافه کرد: رهبر 
معظم انقاب همواره در این خصوص از دولت حمایت 
کردند و ما برای ادامه راه نیازمند رهنمودهای ایشان 
و هماهنگی و مشورت با سللایر قوا هستیم تا به نقطه 
صاح برای نظام برسیم.رییس جمهوری از سال 1394 
که با نام حضرت زهرا)س( آغاز شد و با نام آن حضرت 
نیز پایان خواهد یافت به نام سللال فاطمی یاد و اظهار 
امیدواری کرد در سایه توجهات ولی عصر)عج( کشور 
از گردنه های دشوار عبور کرده و به نقطه ای برسد که 

موجب فخر همگان باشد.

رییس جمهور در دیدار نوروزی با جمعی از کارگزاران نظام: 

بزرگ ترین هدف دولت در سال ۱۳۹۴ رونق اقتصادی است
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لاریجانی در تماس تلفنی با رییس مجلس ملی پاکستان: 

به گزارش قلمللدون نیوز سللیزده فروردین 
واه

کخ
ا نی

یلل
ل

امسال ثابت کرد که برخاف باور عموم که این 
روز را نحس مللی دانند و از شللرش به کوه و 
 دشللت و بیابان پناه مللی برند،سللیزده بدر 

می تواند روز خوش یمنی هم برای ما باشد.
البته بستگی دارد به نوع نگاه ما که نگاه ما هم امسال 
به لب های شکرخند ظریف عزیز دوخته بود که آیا 
بالاخره ته این گونی شکر، شیرینی ای هم به کام ما 

خواهد ریخت یا نه؟ 
به همین مناسبت سیزدهم فروردین بیانیه مشترکی 
بین ایران و کشورهای 1+5 قرائت شد که در آن دو 
طرف به راه حل های مشللترکی رسیدند و قرار شده 

تحریم های هسته ای برچیده شود. 
در همیللن راسللتا آمیزقلمللدون واکنش هللای 
شللخصیت های مختلف را بلله این توافق بررسللی 

کرده  است.
 در ادامه خواهیم خواند:

   آمیزمحمود:
 به مللردم خوبمان بابللت بازگشللت آن ممه ای که 
لولو برده بوده تبریک می گویللم، البته دولت ما به 
عنوان پاک دسللت ترین دولت ها، نقش مهمی در 
 این بازگشت داشت که چون می خواهیم ریا نشود 

بی خیالش می شویم.

   یک آمیزروزنامه خیلی موافق با دولت:
 بنابر اخبار رسیده به دست ما از صبح امروز در اکثر 
بنگاه های پولی و مالی آمریکا صف های طولانی از 
مردم ایالات متحده دیده می شللود که برای خرید 
ریال ایران دست و پا می شکنند.گفته می شود این 

صف ها تا چندین صد کیلومتر کشیده شده است.

   آمیزوزیر امور خارجه روسیه:
 ما طبق معمللول با اعمال نفوذمان توانسللتیم حق 
ایران را با قلدری تمام بگیریم و در این برنامه نقش 
اصلی را شخص ریاست جمهوری جناب پوتین ایفا 
کرد. ما خودمان شللنیدیم که پوتین به کری گفت 

حرف بزنی یک آبدولیوچاگی نثارت می کنم.

   آمیزکام زیبا:
 از همان اول هم مشللخص بللود کلله روحانی یک 
اصاح طلب اسللت حالا خودش هرچی می خواهد 

بگوید ...
ما از همین جا بلله خاطر این موفقیللت روحانی به 
جمیع اصاح طلب ها تبریک می گوییم و هرگونه 

ادعایی مبنی براینکه  ما خودمان را هرجور شده به 
روحانی می چسبانیم هم تکذیب می کنیم.

   آمیزبابک خان زنجانی: 
من از داخل همین زندان و در جوار رحیمی نازنین 
ضمن تبریک به خاطر برداشللته شللدن تحریم ها 
از  مسللوولان مربوط می خواهم برای کسللب و کار 
 قشر زحمت کشی که طی این سللال ها با دور زدن 
تحریم ها خدمات شایان توجهی را به ملت کرده اند 

نیز چاره ای بیندیشد.

   روابط عمومی صنف کاسبان تحریم: 
به اطاع عموم کاسبان محترم تحریم می رساند، این 

صنف قصد ندارد تغییر کاربری بدهد،هنوز نه به دار 
است و نه به بار ...

 بنابر ایللن به همه فعللالان این عرصه اکیللدا توصیه 
می کنیم که به کار خود با جدیت تمام ادامه بدهند، 

پایدار و برقرار باشید.

   آمی�ز ف�رزاد خ�ان حس�نی در صفح�ه 
اینستاگرام:

 از اون خانم که اسللمش را نمی گللم، ولی فامیلش 
نامداریه بپرسللید نظرش را عاوه بللر حس مادری 
 و جهت گیری سیاسللی در مورد بیانیلله لوزان هم

 بگوید.

   میزامیر قلعه نوعی:
 خیلی خوشحالم که بالاخره دست های پشت پرده 
توافق هسته ای قطع شد.از آقای ظریف می خواهم 
بیاید و دست های پشت پرده فوتبال را هم قطع کند.

آمیز قلمدون درجرگه سیاست

آمیزقلمدون؛ یک توافق و چند واکنش

برگ سبزسواری رنو سپند به 
رنگ سفید به شماره انتظامی 
۱۳ د 52۹ ایران ۱۳ ش�ماره 
موتور 0۱۹7۱۳ شماره شاسی 
۹025۱0۱ مفق�ود و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد.  بز 
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 بر
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روز 7 آوريل برابر با 18 فروردين ماه »روز جهاني 
بهداشت« نام گرفته است و همه ساله برنامههايي در 
گراميداشت اين روز در سراسر جهان برگزار ميشود. 
اما نظر به اهميت »سلامتي« در زندگي آحاد جامعه 
و نقشي كه انسان سالم ميتواند در شكلدهي 
جامعه سالم داشته باشد، تعيين زمان بيشتر از 
يك روز براي گرامي��داشت برنامههاي مرتبط با 
سلامت و تكريم فعاليتهاي دستاندركاران عرصه 
بهداشت و درمان موردتوجه قرار گرفته است. در اين 
راستا اداره كل روابط عمومي وزارت بهداش��ت در 
سال 1381، پيشنهاد نامگ��ذاري روزهاي 18 -24 
فروردينماه را به عنوان »هفت��ه سلامت« به وزير 
محترم وقت ارائه داد و با پيگيريهاي انجام شده در 
جلسه  مورخ 81/4/2 كميسيون نامگذاري روزهاي 
خاص شوراي فرهنگ عمومي كشور تصويب شد و 

با مصوبه شورايعالي انقلاب فرهنگي از سال 1382 
در تقويم رسمي كشور گنجانده شد. از آن زمان به 
بعد همه ساله با اجراي برنامههاي متنوع اين هفته 
گرامي داشته ميشود. در نظر است هفت��ه سلامت 
سال 1394 نيز همچون سالهاي گذشته با اجراي 
برنامههاي مناسب و با موضوع: »ايمني غذا« گرامي 

داشته شود. 
بيشك »هفت��ه سلامت« فرصت مغتنمي است تا 
با بيان اهميت و جايگاه بسيار مهم  و سهم آن در 
تحقق توسع��ه پايدار، بر مشاركت مردم و همراهي 
مجموعه نهادهاي حاكميتي و اجرايي تاكيد شود. 
از طرفي اين هفته فرصتي است تا با بازنگري و نگاه 
مجدد به توانمنديها؛ دستاوردها و انتظارات موجود 
براي پاسخگويي منطقي و شايسته به مردم، بازتواني 
مضاعف و در قالب يك برنامه منسجم و كلان همراه 

با ساير دستگاههاي مسوول در مسير تحقق سلامت 
مردم گام برداشته شود.

از جمله اهدافی ك��ه می توان ب��رای هفته سلامت 
متص��ور ش��د م��ی ت��وان ب��ه م��واردی همچون 
فرهنگسازي و اطلاع رساني در راستاي ارتقاي 
سلامت و تاكيد بر اصلاح روشهاي زندگي براي 
تامين سلامتي مردم، تبيين اهميت سلامت در 
برقراري »توسعه پايدار« و تبيين شعار »انسان 
سالم؛ محور توسعه پايدار«، جلب مشاركت مردم و 
همكاری عمومي در راستاي توجه به نقش سلامت 
و پيشگي��ری براي داشتن جامعهاي سالم، جل��ب 
حمايت سياستگزاران و مديران ارشد در پشتيباني 
از برنامههاي سلامت، جلب مشاركت همكاريهاي 
بينبخشي و دستگاههاي مرتبط با سلامت مردم، 
جلب مشاركت سازمانهاي غيردولتي مردمنهاد در 
سلامت جامعه، بيان چالشهاي موجود و انتظارات 
و تبيين عوامل موثر بر سلامت جامعه و توجه دادن 
مردم و دستاندركاران نظام سلامت به »شعار روز 
جهانی بهداش��ت«، اجراي برنامههاي اثربخش در 
ارتقاي سطح آگاهي مردم و پرهيز از فعاليتهاي 
صرفا تبليغي و غيرضرور اشاره كرد. شعار بهداشتي 
امسال »ايمني غذا، از مزرعه تا سفره« و شعار هفته 
سلامت »عزم ملي براي دسترسي عادلانه به خدمات 

سلامت« تعيين شده است. 
 شوراه��ا ب��ه عن��وان نه��ادی مردم��ی ب��ه خوبی 
می توانن��د در ارتق��ای جايگاه بهداش��ت و سلامت 
مردم نق��ش آفرين��ی كنن��د، چ��را ك��ه از نزديك 
 با مشك��لات شه��ر آشن��ا ب��وده و در تعامل��ی كه با 
دستگاه های ذی ربط و همچني��ن شهروندان دارند 
راحت تر م��ی توانند برنامه ه��ای بهداشتی را تحقق 
بخشند. در همين راست��ا در ش��ورای اسلامی شهر 
اصفه��ان، كميسي��ون بهداش��ت و سلام��ت شكل 

گرفت تا گام هاي��ی اساسی ب��رای ارتقای سلامت 
 شهروندان اصفهان��ی بردارد. اصفهان��ی كه عوامل 
تهديد كننده سلام��ت در آن كم نيس��ت. با توجه 
به اينكه شعار روز جهان��ی بهداشت در سال جاری 

ايمنی غذا تعيين شده است .
كميسي��ون  ريي��س 
بهداش��ت و سلام��ت 
ش��ورای اسلامی شهر 
اصفه��ان غ��ذا را از 
مهم ترين فاكتورهای 
حياتی ب��رای زندگی 
انسان ه��ا م��ی داند و 
معتقد اس��ت در اين 
راستا امنيت غذايی و 
ايمنی غذا بايد توامان 
مورد توج��ه ويژه قرار 
گي��رد. غلامحسي��ن 
امني��ت  صادقي��ان 
غذاي��ی را دسترسی 
عموم م��ردم به غذای 
م��ورد نيازشان معنی 
ك��رده و م��ی افزايد: 
ايمن��ی غ��ذا ني��ز به 
معنای تامين سلامت 
غذايی است كه مردم 
استفاده می كنند. وی 
مطالبه حق��وق مردم 
در حوزه سلامت را از وظاي��ف اين شورا ذكر كرده و 
می گوي��د: سلامت مواد غذايي يك��ي از اركان مهم 
حوزه سلامت است؛مطالبه حقوق مردم در اين حوزه 
وظيفه شورا بوده است و بايد اين شورا تلاش كند تا 
مواد غذايي كه به دست مردم م��ي رسد از سلامت 

مورد انتظار برخوردار باشد.صادقيان به شكل گيري 
كميته سلامت غذا به عنوان زير مجموعه كميسيون 
بهداشت و سلامت اشاره كرده و تصريح می كند: اين 
كميته به عنوان مطالبه گ��ر و هماهنگ كننده بين 
ارگان ه��اي ذي ربط اق��دام مي كند ت��ا در جهت 
رسيدن غذاي سالم به دس��ت شهروندان گام هاي 
اساسي ب��ردارد.وی با بيان اينك��ه در حال حاضر در 
شهرداری اصفهان، سازم��ان ميادين، ميوه و تره بار و 
ساماندهی مشاغ��ل وظيفه تامين امني��ت غذايی و 
ايمنی غذای شهروندان اصفهان��ی را عهده دار است 
ساختار فعلی اين سازمان را برای اجرای كامل وظايف 
خود مناس��ب نمی داند و پيشنهاد م��ی كند كه اين 
سازمان علاوه بر تامين مواد مورد نياز مردم و كنترل 
قيمت ها، اقدامات لازم را در خصوص استقرار صنايع 
بسته بندی و فراوری مواد غذايی در ميدان انجام دهد 
و از طرفی معتقد است با راه اندازی چارت بهداشتی 
در سازمان ميوه و تره بار شهرداری اصفهان، نظارت و 
كنترل كافی ب��ر محص��ولات ورودی و خروجی اين 
ميدان صورت گي��رد. رييس كميسي��ون بهداشت، 
سلامت شوراي اسلامي شهر اصفهان، امنيت غذايي و 
ايمني غذايي را دو مبحث مجزا در مقوله غذا می داند 
و می گويد: امنيت غذايي مرب��وط به تأمين و فراهم 
كردن مواد غذايي مورد نياز مردم است كه اين امر در 
كشورمان متولي هاي مختلفي از جمله وزارتخانه هاي 
جهاد كشاورزي و صنعت، معدن و تج��ارت دارد اما 
 ايمني غذا مرتبط ب��ا سلامت غذاست ك��ه ادارات و 
ارگان هاي مختلفي از جمله سازمان غذا و دارو، اداره 
استاندارد و دامپزشكي متول��ي سلامت مواد غذايي 
هستند. صادقيان ضمن اظهار تاسف از جايگاه سلامت 
غذا در كشور يادآور می ش��ود كه متاسفانه در كشور 
سلامت غذا جايگاه واقعي خود را ندارد و بيشتر بحث 

امنيت غذايي مطرح بوده است.

 در دیدار اعضای شورای اسلامی شهر اصفهان 
با آیت الله طباطبایی نژاد تاکید شد؛

 حتی با نبود آب نیز باید چهره 
زاینده رود شاداب و زنده باشد

اعضای شورای اسلامی شه��ر اصفهان روز شنب��ه بعد از جلسه 
علنی اين شورا، به ديدار نماينده ولی فقيه در استان و امام جمعه 
اصفهان رفتند. در اين ديدار آيت الله سيد يوسف طباطبايی نژاد با 
يادآوردی اينكه آمريكا چاره ای جز مذاكره با ايران نداشت گفت: 
دشمنان ما می دانند كه به رغم اعمال سنگين ترين تحريم ها بر 
ايران در سال های اخير ما نه تنها عق��ب نشينی نكرديم، بلكه با 
قدرت بيشتری برای برداشتن مشكلات از سر راه تلاش كرديم. 
امام جمع��ه اصفهان در ادام��ه سخنان خود با اش��اره به اهميت 
بيانيه سوئيس خاطرنش��ان كرد: تعطيلی آب سنگي��ن اراک از 
 جمله اهداف غرب بود كه در سال های اخير بر اين موضوع اصرار 
می كرد، اما سرانجام براساس بيانيه سوئيس فعاليت اين مركز با 
كمی تغييرات همچنان ادامه خواهد يافت.طباطبايی نژاد تصريح 
كرد: تنها موردی ك��ه ايران در انعطاف نش��ان داد توليد اورانيوم 
20 درصد بود كه توليد اين مواد ني��ز آن برای ما مقرون به صرفه 
نيست، زيرا به خاطر اعمال تحريم ها هيچ كشوری اين محصول 
را به ما نمی فروخت و ما مجبور به توليد آن بوديم. عضو مجلس 
خبرگان رهبری تاكيد كرد: تصور اينكه به اين بيانيه ها و توافقات 
دشمنی آنها با ما پايان می پذيرد، ساده لوحی است، چرا كه در آيه 
صريح قرآن كريم از » لن ترضی « استفاده شده و »لن« در عربی 
برای نفی ابد استفاده می شود. وی در بخش ديگری از صحبت های 
خود اقتصاد مقاومتی را منحصر به زمان تحريم ندانست و گفت: اگر 
اقتصاد مقاومتی در جامعه نهادينه ش��ود نه تنها در امور مختلف 
از جمله اقتص��ادی پيشرفت های چشمگي��ری خواهيم داشت، 
 بلكه ابزار دشمن ب��رای تهديد ايران را كم خواه��د كرد. آيت الله 
طباطبايی نژاد همدل��ی و همزبانی ملت و دول��ت را عامل پيشرفت 
 كشور دانست و اظهار ك��رد: نبايد نامگذاری های ص��ورت گرفته در

 سال های مختلف در حد حرف و شعار باقی بماند و بايد از اين فرصت 
برای پيشرفت هرچ��ه بيشتر كشور تلاش ك��رد. وی بر رسيدگی به 
رودخانه زاينده رود تاكيد كرد و گفت: بايد بودجه قابل توجهی برای 
ساماندهی بستر رودخانه پيش بينی و بگونه ای برنامه ريزی شود 
كه حتی با نبود آب نيز چهره زاينده رود ش��اداب و زنده باشد. وی 
افزود: اصفهان يك شهر گردشگری و توريست پذير و مهمانپذير 
است، لذا بايد برای رسيدگی ب��ه فضای شهری برنامه ريزی های 
دقيق تری داشت. شايان ذكر است در ابتدای اين ديدار رضا امينی 
رييس شورای اسلامی شهر اصفهان گزارشی از برنامه ها و عملكرد 
اين شورا در بخش های مختلف ارائه داد.  وی همچنين از تصويب 
لايحه پيشنهادی بودجه شهرداری برای سال 94 خبر داد و گفت: 
بودجه نرم افزاری فرهنگی شهر اصفهان در سال 94، دو برابر شده 
است. وی محله محوری و محروميت زدايی از محلات با محوريت 
مساجد را از رويكرد های بودجه سال 94 برشمرد و گفت: استفاده 
از بخش خصوص��ی و ظرفيت مردم در مح��لات از جمله اهداف 
برنامه سال 94 اس��ت .رييس شورای اسلامی شه��ر اصفهان به 
رضايتمندی مسافران نوروزی از تسهيلات ايجاد شده در اين شهر 
اشاره كرد و گفت: اصفهان ظرفيت سرماي��ه گذاری خوبی برای 

جذب گردشگر و ايجاد زير ساخت های گردشگری دارد.

سخنگوی شورا خبر داد:

 شورای اسلامی شهر اصفهان  
افزایش کرایه تاکسی را تصویب کرد

 شورای اسلامی شهر اصفه��ان  ب��ا افزاي��ش 20 درصدی نرخ 
كرايه تاكس��ی در شهر اصفهان موافقت ك��رد. به گفته سخنگوی 
ش��ورای اسلام��ی شهر اصفه��ان اين لايح��ه در آخري��ن جلسه 
شورا در سال گذشته به صورت دو فوريت��ی تحويل شورا شد كه 
شورا با قيد ي��ك فوريت آن موافقت كرد. ن��دا واشيانی پورتصريح 
 كرد: براس��اس اين مصوب��ه ضريب حم��ل و نقل شبانه ب��ا افزايش 
10 درصدی ن��رخ كرايه تاكسی برای شش ماه��ه اول سال از ساعت 
11 تا شش صب��ح و برای شش ماهه دوم از ساع��ت 10 شب تا شش 
 صبح اعم��ال خواهد شد.واشيان��ی پور با اش��اره به بررس��ی تعداد 
تاكسی های مازاد از سوی شورای حمل و نقل و ترافيك درون شهری 
اصفه��ان تصريح ك��رد: سازم��ان تاكسيرانی موظ��ف شد ضمن 
بررس��ی و ارزياب��ی دقيق خطوط وي��ژه غيرض��روری، تمهيدات 
 لازم را ب��رای حركت تاكسی ه��ای گردشی و ع��دم توقف آنها در

 ميدان ها و چهار راه ه��ای سطح شهر را فراهم كن��د. وی گفت: 
براساس اي��ن مصوب��ه سازم��ان تاكسيرانی اصفهان موظف شد 
ضريب منفی در نرخ كرايه تاكسی هايی ك��ه از شرايط لازم را ندارند 
در نظر بگي��رد. سخنگوی شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به 
 اينكه پي��ش از اين شهرداری اصفهان پيشنهادهايی برای سرويس 
دانش آموزان و استف��اده از انواع مختلف حمل و نق��ل عمومی ارائه 
داده است، خاطر نشان ك��رد: پيشنهادهای قبل��ی مورد تصويب 
قرار نگرفت و مق��رر شد شهرداری اصفهان لايح��ه پيشنهادی 
خود برای سرويس مدارس را با مطالعات بيشتر به شورا ارائه كند. 
وی همچنين گفت: در سال گذشت��ه دو رام قطار شهری ) شامل 
پنج واگن ( از كشور چين ب��رای راه ان��دازی مرحله نخست خط 
يك قطارشهری اصفهان خريداری شده و قرار است در سه ماهه 
نخست امسال تحويل و مورد آزمايش قرار گيرد كه اميدوارم با اين 
اقدام در سال جاری مرحله يك خط يك قطار شهری اصفهان به 

بهره برداری برسد.

 سبد خبر
به مناسبت 18 فروردين ماه » روز جهاني بهداشت«؛

مطالبه حقوق مردم در حوزه سلامت از وظایف شوراهاست
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 عضو كميسيون حمل و نقل و محيط زيست ش��ورای شهر اصفهان با اش��اره به افزايش 
20 درصدی نرخ كرايه تاكسی در  اصفهان گفت: اين افزايش در حالی است كه ميزان كرايه 
تاكسی در اصفهان از ميانگين كرايه تاكسی كشوری بالات��ر است.ابوالفضل قربانی افزود: 
افزايش 20 درصدی كرايه تاكسی ها هنوز ابلاغ نشده است چراكه چرخه آن تكميل نشده 
و فقط توسط شورای اسلامی شهر به تصويب رسيده اس��ت و بايد در فرمانداری نيز تاييد 
شود.وی با بيان اينكه مصوبه افزايش قيمت تاكسی يك روال كشوری دارد و اصولا پس از 

افزايش قيمت در تهران ديگر كلانشهرهای كشور نيز اين كار را انجام خواهند داد، افزود: تورم 
ساليانه و مطالبه تاكسيرانان از دلايل افزايش قيمت است و اصلا به قيمت سوخت ارتباطی 
 ندارد چراكه افزايش قيمتی در اين مدت رقم نخورده است.عضو كميسيون حمل و نقل و 
محيط زيست شورای شهر اصفهان با اشاره به اينكه هر كورس تاكسی پس از تصويب از 350 
تومان در كورس اول به 420 تومان در بالاترين قيمت می رسد، ادامه داد: از كورس دوم به 
بعد هر كورس 400 تومان محاسبه می شود و هيچ راننده ای حق ندارد بيش از اين ميزان 

دريافت كند با توجه به اينكه ميزان لايحه 25 درصد بود اما شورا با افزايش  20 درصدي آن 
موافقت كرده است.قربانی با تاكيد بر اينكه با اين افزايش قيمت بايد خدمات بيشتری از سوی 
تاكسی ها ارائه شود گفت: ميانگين قيمت كرايه تاكسی در اصفهان بالاتر از ميانگين قيمت 
كشوری است، پس تاكسيرانان بايد خدمات به مراتب بهتری نسبت به ديگر شهرهای كشور 
ارائه كنند و در صورت تخطی از نرخ مصوب و يا درخواست مدام افزايش قيمت خودشان 
ضرر می كنند.وی افزايش كرايه تاكسی ها را به نفع آنها ندانست و اضافه كرد: مردم بی شك 

با افزايش نرخ تاكسي ها قطعا استفاده از اتومبيل هاي شخصي و اتوبوس هاي واحد را ترجيح 
مي هند و اين موجب بروز اشكال در حمل و نقل عمومي و ضرر تاكسي رانان خواهد شد.اين 
عضو كميسيون حمل و نقل و محيط زيست شورای شهر اصفهان خاطر نشان كرد: البته بايد 
به اين نكته توجه شود كه تاكسيرانی متعلق به بخش خصوصی است و تاكسی و تاكسيرانی 
بر اساس همين كرايه ها تامين منابع مالی می كنند، اما بايد تكرار كرد كه به دليل بالا بودن 

نرخ كرايه تاكسی در اصفهان رانندگان هم بايد خدمات بهتری ارائه دهند.

افزایش نرخ تاکسي ، موجب استفاده بیشتر از اتومبیل  شخصي و اتوبوس  واحد می شود
عضو کمیسیون حمل و نقل و محیط زيست شورای شهر اصفهان: 

دبير كميته ورزش ش��ورای اسلامی شه��ر اصفهان ضمن 
تاكيد بر اينكه اهميت ورزش كمت��ر از موضوعات فرهنگی 
نيس��ت گفت: در كن��ار موضوع��ات فرهنگی، اگ��ر ورزش 
 پديده ای پر اهميت تر از فرهنگ نباش��د، كم اهميت تر از 

آن نيست.
رسول جزين��ی با يادآوری اي��ن مهم كه مجموع��ه شورا و 
مديريت شهری بر اهمي��ت ورزش واقف هستند به تشكيل 
سازمان ورزش اشاره و اف��زود: سازمان ورزش تشكيل شده 

است و در حال حاضر فعال است و تنها بايد اصلاح اساسنامه 
آن به تصويب اعضای شورا برسد. 

وی تصرح ك��رد: اصلاح اساسنام��ه اين سازم��ان در سال 
گذشته درگير برخی ناملايمات سياسی شد، اما هيچ يك از 
اعضای شورا مخالف تشكيل سازمان ورزش نيستند، چرا كه 
ورزش يكی از ضروريات زندگی بش��ر در عصر كنونی است 
به خصوص به واسط��ه زندگی ماشينی، غذاه��ای ناسالم و 
پركالری و درگيری جوانان در فضاهای مجازی و كم تحركی 

آنها اين ضرورت بيش از پيش نمود دارد.
اين عضو كميسيون فرهنگی اجتماعی و ورزشی شورای اسلامی 
شهر اصفهان با تاكيد بر اين مهم كه بايد به دور از مسائل سياسی 
در حوزه ورزش تصميم گرفته شود خاطر نشان كرد: اين كار نه 

فقط به نفع جوانان بلكه به نفع تمام مردم شهر است.
جزينی با اشاره ب��ه اينكه در بودج��ه 94 در قالب ورزش و 
نه سازم��ان بودجه در نظ��ر گرفته شده اس��ت درخصوص 
 كافی ي��ا ناكاف��ی ب��ودن اعتب��ارات ورزش تصري��ح كرد: 
نمی توان رقم در نظر گرفته شده برای ورزش در سال 94 را 
 ايده آل دانست، اما نسبت به سال های گذشته يك بودجه

 ايده آل است.
دبير كميته ورزش شورای اسلامی شه��ر اصفهان با تاكيد 
 بر اين مهم كه باي��د مديريت ورزش به گون��ه ای باشد كه 
هزين��ه ای ب��رای  مديريت شه��ری و شهر نداشت��ه باشد 
اظهار داشت: بايد از پتانسي��ل های موجود و  هنر مديريتی 
 استف��اده ك��رد ت��ا ب��ا هزين��ه ای ك��م، ورزش را ترويج و 

توسعه داد.

ريي��س كميسيون عم��ران، شهرس��ازی و معم��اری شورای 
اسلام��ی شهر اصفهان ب��ا اشاره ب��ه اينكه يك��ی از موضوعات 
 مهمی كه از سوی اين كميسيون دنبال می شد،اصلاح ساختار 
شكل گيری پروژه ه��ا از فاز طراح��ی تا اج��را و تحويل پروژه 
بود گفت: از مهم ترين اقدامات در اي��ن راستا اجرای مطالعات 
 فاز صفر بود كه سازمان طراحی در پ��روژه هايی كه اخيرا ارائه 
می كند ت��ا حدی اين موض��وع را رعايت ك��رده است، هرچند 
اين ميزان قابل قب��ول نيست.عبدالرسول ج��ان نثاری ضمن 
 ي��ادآوری اين مهم ك��ه خوشبختان��ه سعی می ش��ود در ارائه 
پروژه ها مطالعات اوليه به صورت كامل تر ارائه شود افزود: همچنين 
در روند اصلاح ساختار شكل گيری پروژه ها در بحث نقشه های 
 تكميلی و فاز 2 نيز تا حدی اقدامات خوبی انجام شده است و در 
پروژه های يك س��ال اخير اين موضوع پر رن��گ تر شده است. 
وی در خصوص وضعيت ايده آل اص��لاح ساختار شكل گيری 
پروژه ها تصريح كرد: آيين نامه هايی در اين رابطه وجود دارد به 
صورت مفصل و مبسوط شرايط ايده آل را در بخش های مختلف 
مطالعات، طراحی، مواد،... تشريح كرده است.جان نثاری با ذكر 
 مثالی در اين خصوص ادامه داد: به طور مثال چنانچه قرار باشد 
كتابخانه ای در شهر ساخته شود، بستگی به مطالعات اوليه آن 
دارد، چرا كه كتابخانه ای كه در يك محله احداث می شود قطعا 
با كتابخانه ای كه در يك پارک وسط شهر ساخته می شود هم از 
لحاظ ساختاری و هم محتوايی فرق می كند.رييس كميسيون 
عمران، شهرس��ازی و معماری شورای اسلام��ی شهر اصفهان 
خاطر نشان كرد: نبايد ساختار به گونه ای باشد كه نقشه ای كلی 
طراحی شود و به پيمانكار داده شود و پيمانكار نيز با سليقه خود 

هرگونه كه خواست پروژه را اجرا كند، بلكه بايد مطالعات اوليه و 
نقشه های فاز 2 نيز ارائه شود تا پروژه اجرا شود و حتی نوع مواد 
و مصالحی كه در پروژه به كار م��ی رود نيز مشخص باشد.جان 
نثاری خاطر نشان كرد: وقتی موارد گفت��ه شده اعم از مطالعات 
 فاز صفر و نقشه های تكميلی و فاز 2 و نوع مواد و ... تكميل باشد 
پروژه ای كه اجرا می شود،اي��ده آل خواهد بود، اما چنانچه اين 
موارد وجود نداشته باشد آنگاه پروژه به صورت ايده آل طراحی، 

اجرا و تحويل داده نمی شود.

 اهمیت حوزه   ورزش کمتر از  موضوعات 
فرهنگی  نیست

ساختار شکل گیری پروژه ها  از فاز طراحی 
تا تحویل باید  اصلاح  شود

ريیس کمیسیون عمران، شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر اصفهان:دبیر کمیته ورزش شورای اسلامی شهر اصفهان تاکید کرد:       

سلامت 
مواد غذایي 

یکي از ارکان مهم 
حوزه سلامت 
است؛مطالبه 
حقوق مردم 
در این حوزه 
وظیفه شورا 

بوده است 

برای تکمیل کشت شرق اصفهان؛

زاینده رود 
مزارع شرق را سیراب می کند 

نماینده کشاورزان و حقآبه داران بخش جلگه اصفهان از بازگشایی 
آب از محل س��د زاینده رود برای تکمیل کش��ت شرق اصفهان در 
ساعت 12 شب گذشته خبر داد و گفت: جریان آب تا اواسط خرداد 
ماه تداوم دارد. فتح الله دهقانی اظهار کرد: بازگشایی زنده رود برای 
تامین آب کش��ت پاییزه در تاریخ یاد شده حاصل توافق بین صنف 
کشاورزان، فرمانداری شهرستان، سازمان جهاد کشاورزی و ... در روز 
گذشته است. وی افزود: ساعت 12 امشب آب مورد نیاز کشاورزان 
از محل سد رها سازی شده و طبق محاسبات در تاریخ 21 فروردین 
ماه نیز به مزارع بخش جلگه و بن رود خواهد رس��ید که تا اواس��ط 
خرداد ماه این آب جاری خواهد بود.  نماینده کشاورزان بخش جلگه 
شهرستان اصفهان، خاطر نشان کرد: آب مورد نیاز کشت غله شرق 
در سال گذشته 400 میلیون مترمکعب در سال تعیین شد که در 
مرحله اول؛ یعنی در آبان ماه حدود 130 میلیون متر مکعب آن اعطا 
و در اسفند نیز حدود 60 میلیون متر مکعب رهاسازی شد.دهقانی 
با بیان اینکه حدود 210 میلیون مترمکعب آب در سال جاری برای 
کشت شرق رهاسازی می شود، تاکید کرد: نیاز آبی مزارع حدود 250 
میلیون مترمکعب در سال است. وی گفت: حدود 50 درصد مزارع 
کل شرق اصفهان با باز شدن آب رودخانه زیر کشت گندم و جو رفت 
اما حدود 15 درصد این سطح کشت به دلیل نوسانات آبی دچار تنش 
آبیاری شده است. نماینده حقآبه داران بخش جلگه با انتقاد از اینکه 
کشاورزان شرق در دو سال گذشته اصلا و به طور کامل هیچ کشت 
و کاری انجام نداده اند، افزود: امسال وضعیت روحی مردم بهتر است 

چرا که حاصل دسترنج خود را برداشت می کنند. 
وی درباره میزان بارش ها تصریح کرد: متاس��فانه در سال گذشته 
در منطقه ش��رق بارندگی خوبی نش��د، اما باران های زمان بهاری 
امسال واقعا تاثیر خوبی بر رش��د غلات کشت شده گذاشت و البته 
این درحالی است که وضعیت بارندگی سرشاخه های زاینده رود تا 
حدی رضایت بخش اس��ت. به گزارش ایس��نا، آب جاری فعلی که 
شهروندان در بیشه ناژوان در بس��تر رودخانه مشاهده می کنند از 
طریق کانال های غرب��ی و از روبروی میدان تره بار ش��هر دُرچه به 
رودخانه سرازیر شده و ربطی به حقآبه کشاورزان ندارد و بستر زاینده 
رود در بالادست؛ یعنی شهرستان فلاورجان، تا ناژوان خشک است.

 مدیرکل ثبت احوال استان؛

در سال گذشته، ۳۹ هزار و ۶۷ ازدواج 
در استان اصفهان به ثبت رسید

 مدیرکل ثبت احوال استان اصفهان گفت: سال گذشته، 3۹ هزار و 6۷ 
واقعه ازدواج و ۹ هزار و ۷ طلاق در دفاتر ثبت احوال استان اصفهان به 
ثبت رسید.تورج حاجي رحیمیان در گفت وگو با خبرنگار ایمنا اظهار 
کرد: در س��ال ۹3، تعداد ۸3 هزار و 103 نوزاد شامل 42 هزار و 6۹1 
پسر و 40 هزار و 412 دختر در استان اصفهان متولد شدند. وي افزود: 
در این مدت، 23 هزار و 30۹ وفات در دفاتر ثبت احوال استان اصفهان 
به ثبت رسید که 12 هزار و ۸61 مرد، ۹ هزار و ۹60 زن و 4۸۸ مورد 
نامشخص بوده اس��ت. مدیرکل ثبت احوال استان اصفهان تصریح 
کرد: در سال ۹3، فراواني نام براي نوزادان پسر، امیرعلي، محمدطه، 
علي، امیرحسین و ابوالفضل و براي نوزادان دختر به ترتیب فاطمه، 
زهرا، نازنین زهرا، فاطمه زهرا و زینب بوده اس��ت. حاجي رحیمیان 
خاطرنشان کرد: همچنین سال گذشته، 3۹ هزار و 6۷ واقعه ازدواج 
و ۹ هزار و ۷ طلاق در دفاتر ثبت احوال استان اصفهان به ثبت رسید. 

افزایش 45 درصدی صادرات 
شرکت فولاد مبارکه اصفهان

شرکت فولاد مبارکه اصفهان از افزایش 45 درصدی میزان صادرات 
این شرکت به کشورهای مختلف جهان در سال ۹3 خبر داد.محمود 
اکبری، معاون فروش و بازاریابی شرکت فولاد مبارکه اصفهان با اعلام 
این خبر افزود: یک و نیم میلیون تن فولاد به ارزش ۷00 میلیون دلار 
در سال ۹3 از شرکت فولاد مبارکه اصفهان به بازارهای جهانی صادر 
شده که این رقم از نظر وزنی نسبت به س��ال قبل 45درصد افزایش 
داشت . وی افزود: شرکت فولا مبارکه درحالی به این رکورد بی سابقه 
دست یافت که بازار جهانی فولاد با چالش ها و محدودیت هایی کم 
سابقه مواجه بود. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شرکت فولاد مبارکه  
محمود اکبری اصافه کرد : از مجموع یک و نیم میلیون تن صادرات 
شرکت فولاد مبارکه بیش از 50 درصد به بازار اروپا و مابقی به سایر 
نقاط جهان از جمله خاورمیانه، شرق آسیا صادر شده است .او حضور 
موفق محصولات ف��ولاد مبارکه در بازارهای اروپ��ا را بیانگر کیفیت 
مطلوب و قابل رقابت محصولات صادراتی این شرکت با محصولات 
ش��رکت های تراز اول جهان و همچنین ثبت جایگاه شرکت فولاد 
مبارکه در بازارهای اروپایی به عنوان یک تامین کننده پایدار و قابل اتکا 

برای مصرف کنندگان بزرگ این بازار استراتژیک عنوان کرد.
 وی خاطر نش��ان کرد: در راس��تای حضور پایدار در ب��ازار جهانی و 
 توسعه صادرات غیرنفتی، شرکت فولاد مبارکه برای سال 13۹4 نیز 
 برنامه ریزی ک��رده و گروه فولاد مبارکه مصمم اس��ت تا با حضوری 
پر رنگ در بازارهای جهانی، توس��عه صادرات ش��رکت های وابسته 
را نیز در برنامه های خ��ود لحاظ کند. وی اظهار امی��دواری کرد : با 
همت و تلاش همکاران گروه فولاد مبارکه )فولاد مبارکه – شرکت 
فولاد هرمزگان شرکت گالوانیزه کاشان و ورق خودرو چهارمحال و 
بختیاری(، صادرات سال جاری این شرکت به بیش از 2 میلیون تن 

برسد که نقطه عطفی در تاریخ صنعت فولاد کشور خواهد بود.

 سبد خبر
نمایندگان اصفهانی از شعار سال و مذاکرات هسته ای می گویند

حرکت نظام در مسیر انقلاب با همدلی و همزبانی مردم و دولت 
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رهبر معظ�م انق�اب در پیامی به مناس�بت آغاز س�ال 1۳۹4 با 
تبریک س�ال نو و ن�وروز به مل�ت ای�ران و همه مل�ت هایی که 
نوروز را گرامی می دارند، س�ال جدید را س�ال »دول�ت و ملت، 
همدل�ی و همزبانی« نامگ�ذاری کردند. ایش�ان تاکی�د کردند 
که امس�ال را باید س�ال همکاری های گس�ترده  دول�ت و ملت 
دانس�ت و اظهار امیدواری کردند که  این ش�عار در عمل تحقق 
پیدا کند و هر دو کفه  این ش�عار؛ یعنی ملت عزی�ز، ملت بزرگ، 
ملت با همت و با ش�جاعت، ملت بصیر و دانای ایران و همچنین 
دولت خدمتگ�زار بتوانند به این ش�عار به معن�ای حقیقی کلمه 
عمل بکنند و آث�ار و نتایج آن را ببینند. ش�اید مهم ترین هدف 
و ثمره ش�عار امس�ال، همصدایی و یکی ش�دن دول�ت و ملت و 
تحقق اتحاد عملی در کشور  باش�د که امیدواریم بر خاف دیگر 
شعارها که در حد س�مینار و همایش و س�خنرانی باقی ماندند، 
شعار امس�ال در عمل تحقق یابد تا مسیر پیشرفت و ترقی نظام 

و انقاب اس�امی ایران بیش از پیش س�رعت گیرد. از س�ویی 
 ش�اهد مذاکرات س�خت و نفس گیر هس�ته ای ایران اسامی با
 ۶ قدرت جهانی هس�تیم که انتخاب هوش�مندانه ش�عار س�ال 
می تواند به دولت و ملت ایران کمک کند تا از این آزمون سربلند 
بیرون بیایند. به نظر می رسد نامگذاری سال ۹4 با شعارِ »دولت 
و ملت، همدلی و همزبانی« فرصتی گران بها برای مجموعه  قوای 
کش�ور و به خصوص دولت به عنوان س�کاندار اجرایی کش�ور از 
سویی و ملت ایران به عنوان »صاحبان کشور« از سوی دیگر است 
تا با تقویت عنصر اعتماد متقابل بین خود و شکل دهی هرچه بهتر 
و کامل تر فضای همکاری و همدلی، گام های مهم و بزرگی در مسیر 
پیشرفت بردارند که در این صورت کش�ور در مقابل توطئه های 
دشمن مصون خواهد شد آنچه در زیر می آید دیدگاه نمایندگان 
 اس�تان اصفهان در خصوص ش�عار س�ال و همچنی�ن مذاکرات 

هسته ای است که در ادامه می خوانیم...

فرمانده انتظامي استان اصفهان اعلام کرد:  خوشبختانه در نوروز سال ۹4، تلفات ناشي 
 از تصادفات رانندگي در راه هاي درون ش��هري اس��تان اصفهان 40 درصد و در راه هاي 

برون شهري 3 درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش داشت.
س��ردار آقاخاني اظهار کرد: جاده هاي اس��تان اصفهان در تعطیلات ن��وروز ۹4 یکي از 
پرترددترین راه هاي کشور بود و همان طور که پیش بیني مي شد حضور مسافران نوروزي 

در استان اصفهان با افزایش چند برابري نسبت به نوروز سال قبل روبرو بود. 
وي افزود:  خوشبختانه، امسال با همکاري مردم و انسجام دستگاه هاي مختلف و تلاش 
جهادي نیروهاي انتظامي استان اصفهان، کم حادثه ترین نوروز را از نظر تصادفات و جرایم 

پشت سر گذاشتیم. 

فرمانده انتظامي استان اصفهان تصریح کرد: در این مدت، تلفات ناشي از تصادفات رانندگي 
در راه هاي درون شهري 40 درصد و در راه هاي برون شهري 3 درصد نسبت به مدت مشابه 

سال قبل کاهش داشت. 
وي با بیان اینکه در مجموع تصادفات جرحي و فوتي با 3 درصد کاهش در نوروز امسال 
مواجه بودیم، گفت: در وقوع جرایم نیز با کاهش هاي خوبي نس��بت به نوروز سال قبل 
مواجه بودیم به طوري که در مجموع سرقت ها 6 درصد و در جرایم خشن بیش از 4 درصد 

کاهش داشتیم.
سردار آقاخاني ضمن تقدیر از مدیریت استان و هماهنگي و انسجام سایر دستگاه ها در 
راه اندازي و فعالیت ایستگاه هاي امنیت و سلامت در ایام نوروز، خاطرنشان کرد: احداث 
این ایستگاه ها، تاثیر بسیار زیادي در کاهش خستگي و خواب آلودگي رانندگان داشت و 
اصفهان را از این نظر زبانزد سایر استان ها کرد لذا سعي مي کنیم که این روند را در نوروز 

۹5 هم ادامه دهیم. 

وي به ارتباط خوب مردم و مسافران نوروزي با پلیس در طرح نوروزي اشاره کرد و افزود: 
در این مدت، بیش از 4 هزار تماس تلفني در سامانه 1۹۷ و 63 هزار تماس تلفني در مرکز 

فوریت هاي پلیسي 110 به ثبت رسید. 
فرمانده انتظامي استان اصفهان از همکاري، مشارکت و توجه خوب مردم به توصیه ها 
و هش��دارهاي انتظامي و رعایت قوانین و مقررات رانندگي در ایام نوروز تقدیر و اظهار 
کرد: با توجه به اینکه س��ال ۹4 با عنوانِ س��ال »دولت و ملت، همدل��ي و همزباني« 
نامگذاري شده است، از تمام مردم مي خواهیم که بیش از پیش، ما را در اجراي طرح ها 
و ماموریت ها یاري داده و با احترام ب��ه اخلاق- قانون و نظم عمومي جامعه به امنیت و 

آباداني کشور کمک کنند. 

کاهش 4۰ درصدي تلفات ناشي از حوادث رانندگي درون شهري در نوروز ۹4
فرمانده انتظامي استان اصفهان خبر داد؛

علی ساعدی- شهردار باغبادران 

آگهی مزایده نوبت دوم 
ش�هرداری باغبادران باستناد مجوز ش�ماره 549 مورخ 93/11/29 شورای اسلامی 
شهر  در نظر دارد نسبت به واگذاری بهره برداری از محل استقرار پارک بادی به 
صورت اجاره ماهیانه به آدرس انتهای پارک ساحلی روبروی اداره آب و فاضلاب 
ش�هر باغبادران با قیمت پایه کارشناسی به مبلغ 6/890/000 ریال و به ازای هر ماه 
و به مدت س�ه س�ال از طریق برگ�زاری آگهی مزایده عمومی اق�دام نماید، لذا 
متقاضیان محترم می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر و دریافت اسناد مزایده 
حداکثر تا پایان وقت اداری روز پنجشنبه مورخ 94/2/3 به واحد امور قراردادهای 

شهرداری مراجعه نمایند. 

1-متقاضیان می بایستی جهت دریافت اسناد مزایده مبلغ 300/000 ریال به حساب 
ش�ماره 0103939166009 ش�هرداری نزد بانک صادرات ش�عبه باغب�ادران واریز و 

رسید آن را به واحد درآمد شهرداری ارایه نمایند. 
2-متقاضیان می بایس�تی معادل 5 درصد بهای کل اجاره مبل�غ 12/402/000 ریال را 
به حس�اب 3100005159008 این شهرداری نزد بانک ملی شعبه باغبادران واریز و یا 

ضمیمه اسناد مزایده نمایند. سایر شرایط در آگهی مزایده مندرج می باشد.
3-متقاضیان فرصت دارند حداکثر تا پایان وقت اداری روز ش�نبه مورخ 94/2/5 

پاکات پیشنهادی خود را به دبیرخانه محرمانه شهرداری تحویل نمایند. 



روند خدمت رس�اني به مردم ش�هيد پرور 
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اصفهان ادامه يابد
مرجع عاليقدر تقليد و زعيم حوزه علميه اصفهان 
ابراز اميدواري کرد که روند خدمت رساني به مردم 

شهيد پرور اصفهان ادامه يابد. 
حضرت آي��ت الله العظمي مظاهری در دي��دار شهردار و 
مديران ارشد شهرداري اصفهان گفت: از پروردگار متعال 
برای همه مردم و خادمان مردم صحت، سلامت، امنيت، 
دل خوش، تقوا و محبت خواهانم و اميدوارم پروردگار عالم 
به شما مسوولان لطف و مرحمت عنايت فرمايد. وی اضافه 
کرد: اميدوارم سال جديد سال پربرکتی برای شما باشد و 

روند خدمت رساني به مردم اصفهان ادامه يابد.

    همدل�ی و همزبانی بيش�تر از هرجای ديگر 

متوجه شهرداری هاست
دکتر سقائيان نژاد ضمن تبريک و تهنيت سال نو گفت: 
شعار امسال ب��ر اساس فرمايشات مق��ام معظم رهبري 
همدلی و همزبانی است که بيشتر از هرجای ديگر متوجه 
شهرداری هاست، همچنين اميدواريم همدلی بيش از 
پيش ميان شهرداری و شورای شهر باشد تا همه بتوانيم 

به مردم خدمت صادقانه کنيم.

    همدلی و همزبانی بايستی ميان مسوولان و 
مردم افزايش يابد

وی افزود: همدلی و همزبان��ی بايستی ميان مسوولان و 
مردم افزايش يابد تا بتوانيم در جهت همبستگی و وحدت 
حرکت کنيم که اين همدلی در شهرداری مصداق پيدا 
می کند، همينط��ور در ديگر معاونت ه��ا و بخش های 

شهرداری هم اين همدلی و همزبانی بايد با مردم شريف 
اصفهان صورت بگيرد.

    ب�ا همدل�ی و همزبانی دش�من را شکس�ت 
خواهيم داد

 نماينده ولي فقيه در استان و امام جمعه اصفهان تاکيد 
کرد:گردنه های سختی را گذرانديم ولی اکنون به مهم 
ترين گردنه که همان مساله فرهنگی است رسيده ايم که 
ان شاءالله باز هم با همدلی و همزبانی دشمن را شکست 

خواهيم داد.
آيت الله سيد يوسف طباطبايی ن��ژاد در ديدار شهردار و 
مديران شهری اصفهان ضمن تبريک سال جديد گفت: 
امسال به لحاظ شروع آن که با نام نامی حضرت زهرا)س(

و شهادت ايشان همراه بود و هم به لحاظ سالروز ولادت 

ايشان و البته مناسبت شهادت ايش��ان در پايان امسال، 
سال فاطمی و بسيار خوش يمن است.

وی افزود: خوشبختانه در سال جديد بارش رحمت الهی 
به شهر اصفهان نشانه خوب��ی برای رفع خشکسالی بود.

نماينده ولي فقيه در استان و امام جمعه اصفهان با ابراز 
اميدواری در خصوص اين که  مشکلات اقتصادی و تحريم 
به زودی رفع ش��ود و توليد رونق يابد، اف��زود: همدلی و 
همزبانی که مقام معظم رهبری امسال تأکيد کردند ميان 
مردم و مسوولان به خصوص در مذاکرات هسته ای جلوه 
خاصی گرفته و کاری که دولت می کند بايد توسط مردم 

تشويق شود و مردم هم با دولت همزبان باشند.
وي تاکي��د کرد:گردنه ه��ای سخت��ی را گذرانديم ولی 
 اکنون به مهم ترين گردنه که همان مساله فرهنگی است

 رسيده ايم ک��ه ان شاء الله باز هم ب��ا همدلی و همزبانی 
دشمن را شکست خواهيم داد.

    جنگ فرهنگی به مراتب از جنگ فيزيکی و 
اقتصادی سخت تر است

نماينده ولی فقيه در است��ان اصفهان خطاب به مديران 
شهرداری اصفه��ان تاکيد کرد: دشم��ن در تحريم های 
اقتصادی نتوانست بر ايران فائق آيد و با مقاومت و تحمل 
مردم ايران و  رهبری شايسته مقام معظم رهبری شکست 
خوردند؛ همانطور که در قرآن ه��م آمده دشمن دايماً با 
شما می جنگد مگر اينکه شما دست از دينتان بکشيد؛ 
هرجا که ما به دشمن دست نياز دراز کنيم دشمن آن نياز 
را از ما دريغ می کند. وی اضافه کرد: ديگر مساله ای که 
بسيار مهم است، مساله فرهنگی است؛ دشمن درصدد 
است جوانان ما را از دين خلع کن��د، جنگ فرهنگی به 
مراتب از جنگ فيزيکی و اقتصادی سخت تر است؛ غرب 
بعد از شکست در جنگ فيزيکی ب��ه جنگ اقتصادی و 
تحريم روی آورد و بعد از اينک��ه ديد در آن هم شکست 
خورده، اکنون به جنگ فرهنگی با ايران به پا خاسته است.

    مواظب باشيم که دشمن با جنگ فرهنگی بر 
جوانان کشورمان غلبه نکند

امام جمعه اصفهان افزود: در ص��ورت رفع همه تحريم 

ها همچنان ما نباي��د خيالمان راحت ش��ود و چشم به 
دست غربی ه��ا داشته باشيم، می بايس��ت خودمان در 
کشورمان کار ايجاد کنيم و دستمان جلوی بيگانه دراز 
نباشد؛ مواظب باشيم که دشمن ب��ا جنگ فرهنگی بر 
جوانان کشورم��ان غلبه نکن��د.وی اظهارداشت: نسلی 
که انقلاب ک��رد و م��ا هم ج��زو همان نس��ل هستيم 
تا ۱۰ سال ي��ا ۲۰ سال ديگ��ر فرس��وده خواهيم شد و 
ديگر توان ک��ار اجرايی نداريم؛ لذا مملک��ت و آينده آن 
 در دست جوانان است، اگ��ر مراقب جوانان نباشيم نظام 
از بين می رود.وي با اشاره به مذاکرات لوزان گفت: اتفاق 
مهم ديگر برای کشورمان بيانيه هسته ای ايران و گروه 
۱+۵ بود ک��ه اين بيانيه، خوشحال کنن��ده بود هر چند 
متأسفانه بعضی ه��ا از توافقنامه و بيانيه ل��وزان آگاهی 
کامل ندارند و از آن گله مند هستند، اعتقاد من اين است 
که ايران نه تنها عقب نشينی نکرد بلکه خيلی چيزها را 
به دست آورد و در مقابل آمريک��ا و هم پيمانانش در اين 
مذاکرات عقب نشينی کردند.نماينده ولي فقيه در استان 
و امام جمعه اصفهان تأکيد کرد: آنها به اميد آنکه ما اصلا 
انرژی هسته ای نداشته باشيم پای ميز مذاکره آمدند و می 
خواستند به بهانه توليد بمب هسته ای از همه تحقيقات 
و توليد انرژی صلح آميز هسته ای ايران جلوگيری کنند؛ 
کشور ما هم که از اول ب��ه دنبال ساخت بمب اتمی نبود 

چيزی در مذاکره از دست نداد و صادقانه گفت وگو کرد.

    راه های متعددی برای مبارزه با فس�اد وجود 
دارد که بايد اجرايی شود 

شهردار اصفهان نيز در اين ديدار گف��ت: الگوی پيروی 
از قوانين و مقررات در جامعه باي��د اصلاح شود، راه های 
متعددی برای مبارزه با فساد وجود دارد که بايد اجرايی 
شود و با شجاعت از فساد ها جلوگيری به عمل آيد که اين 
مهم در پرتو وحدت و همدلی صورت خواهد گرفت. دکتر 
سيد مرتضي سقائيان نژاد ضم��ن تبريک سال جديد از 
طرف همه مسوولان شهرداری اصفهان گفت: همانطور 
 که می دانيد شهرداری با مسائل و مشکلات زيادی روبه رو

 است و اگر همدل��ی و همزبانی نباش��د در هيچ کدام از 
مباحث شهری نتيجه نمی گيريم.

 نماينده ولی فقيه در ناحيه مقاومت بسيج امام صادق)ع( از برگزاری جشن مردمی ميلاد 
بی بی دو عالم، حضرت زهرا) س( در ميدان امام علی)ع( اصفهان خبر داد.

حجت الاسلام علی رمضانی در نشست خبری خود با خبرنگاران ضمن اعلام اين خبر اظهار 
کرد: اين برنامه شام پنج شنبه ،۲۰ فروردين ماه بعد از نماز مغرب و عشاء و با همکاری بسيج 
امام صادق)ع( و مجموعه فرهنگی مذهبی تخت فولاد اصفه��ان در ميدان امام علی)ع( 

برگزار می شود. 
وی اعلام کرد: با توجه به همزمانی اين برنامه با روز ملی فناوری هسته ای، در اين مراسم از 

دو ترانه انقلابی توسط » ميلاد هارونی« رونمايی می شود. 
نماينده ولی فقيه در ناحيه مقاومت بسيج امام صادق)ع( همچنين از حضور» علی فانی« 
مديحه سرای مشهور کشور در اين مراسم به منظور اجرای چند قطعه مذهبی در مدح از 

حضرت زهرا)س( خبر داد. به گفته حجت الاسلام رمضانی در اين مراسم جشن تکليف 
۵۰۰ نفر از دختران اصفهانی نيز برگزار خواهد شد. 

وی همچنين از برگزاری جشن رهايی پروانه ها با موضوع آزادی بيش ازسه هزار خانواده 
اصفهانی از چنگال ماهواره همراه با پرواز تعدادی کبوتر در حاشيه اين مراسم خبر داد. 

وی با بيان اين که در اين برنامه از ۱۰ نفر از زنان نخبه اصفهانی تقدير و تجليل می شود، از 
حضور مادر شهيد احمدی روشن و شهيد خرازی و شهيد قوچانی در اين برنامه خبر داد. 

نماينده ولی فقيه در ناحيه مقاومت بسيج امام ص��ادق)ع( سخنران اين مراسم را حجت 
الاسلام نيلی پور با مداحی سيد رضا نريمانی و محمد يزدخواستی اعلام کرد و بيان داشت: 
با توجه به ميلاد حضرت امام خمينی)ره( و به منظور پيوند نس��ل کنونی با آرمان های 
امام راحل، جايگاه ايشان توسط ۲۰۰ نفر از خواهران به صورت نمادين گلباران می شود. 

وی در خاتمه از عموم مردم شهر شهيدپرور اصفهان ب��رای حضور در اين مراسم دعوت 
به عمل آورد.

 جانشين رييس ستاد هماهنگی خدمات سفر 
مطرح کرد:

اسکان بيش از ۲ ميليون مسافر 
نوروزی در استان اصفهان

جانشين ريي��س ستاد هماهنگی خدمات سف��ر استان اصفهان 
اظهار داشت: امسال بيش از دو ميليون مسافر نوروزی در استان 
اصفهان اسک��ان يافتن��د. محمد علی طرفه با اش��اره به افزايش 
ظرفيت اسکان است��ان در امسال گفت: امس��ال به لطف الهی و 
همکاری دستگاه هاي اجرايی توانستيم بيش از دو ميليون مسافر 
نوروزی را با بهترين امکانات در اماکن اقامتی استان اسکان دهيم. 
وی با اشاره به ظرفيت اسکان ايجاد شده در سطح مدارس استان 
افزود: تعداد ي��ک هزار و ۲۵۶ مدرسه برای رف��اه حال مسافران 
نوروزی در ايام عيد تجهيز شد و در قالب ۴۰ ستاد هدايت اسکان 
فرهنگيان توانستند به هم وطنان به ويژه فرهنگيان خدمت رسانی 
کنن��د. جانشين رييس ست��اد هماهنگی خدم��ات سفر استان 
اصفهان با اشاره به حجم بالای تردد در جاده های استان اصفهان 
بيان کرد: بر اساس آمار احصا ش��ده در دستگاه های تردد شمار 
در طول ايام سفر تعداد هفت ميلي��ون و ۴۵۲ هزار و ۷۱۶ تردد 
به استان اصفهان ثبت ش��ده که بيشترين حج��م تردد مربوط 
به محورهای نطنز- کاش��ان و پس از آن محوره��ای اصفهان- 
شهرضا – آباده، مورچه خ��ورت- اصفهان و بزرگ��راه آزادگان، 
محور شاهين شه��ر – اصفهان بيشترين حجم ت��ردد را به خود 
اختصاص داده اند. طرفه همچنين از بازديد بيش از يک ميليون 
نفر از اماکن تاريخی، گردشگری و موزه ه��ای استان خبر داد و 
تصريح کرد: اين تعداد فق��ط از مراکز عرضه بليط به گردشگران 
بازديد کرده اند و حجم بازديد از اماکن گردشگری و تاريخی که 
فروش بليط ورودی ندارند بيش از اين ميزان است. وي با اشاره به 
خدمات شبانه روزی اعضای ستاد هماهنگی خدمات سفر استان 
از يکايک دستگاه های اجرايی، مديران و ديگر اعضای ستاد که 
با تلاش شبانه روزی سفر هم وطنان را به استان اصفهان تسهيل 

کردند، تشکر و قدردانی کرد.

معاون هماهنگی و امور مناطق شهرداری اصفهان:

نيمه پنهان جاذبه های گردشگری 
اصفهان در نوروز معرفی شد

با پيش بينی برنامه های متنوع در ح��وزه گردشگری در اصفهان 
در تعطيلات نوروز، نيمه پنهان جاذب��ه های گردشگری اين شهر 
به گردشگران معرفی شد. ام��روزه گردشگری به عن��وان يکی از 
مهم ترين صنايع توسعه پايدار، فرصت بزرگ فرهنگی، اجتماعی 
و اقتصادی برای کلانشهرها فراهم می کن��د. توسعه  فضاهای باز 
جمعی و ايجاد مراکز تفريحی مدرن يکی از اهداف مهم برنامه ريزان 
مديريت شهری کلانشهرها برای توسعه گردشگری شهری است. 
وجود جاذبه های متنوع در شهرها مانند آث��ار تاريخی، فضاهای 
سبز، مراکز فرهنگ��ی، امکانات ورزشی، تسهي��لات مناسب برای 
مهمانان و مراکز خريد و بازارها از موارد مهم برای توسعه گردشگری 
شهری است. معاون هماهنگی و امور مناطق شهرداری اصفهان به 
اقدامات شهرداری اصفهان درحوزه گردشگری در تعطيلات نوروز 
اشاره کرد و گفت: برنامه های خوبی نوروز امسال در اصفهان برای 
گردشگران پيش بينی شد. مهدی جمالی نژاد به راه اندازی اتوبوس 
گردشگری در اصفهان در تعطيلات نوروز اشاره کرد و افزود: فاز اول 
 سامانه کنترل مسير گردشگری اصفه��ان ايجاد شد و نمايشگاه های

فرهنگی و هنری در مراکز گردشگری اصفهان بر گزار شد. وی به 
راه اندازی دو سينمای گردشگری در باغ فدک و باغ غدير اشاره  و 
عنوان کرد: در سينماهای گردشگری مستندهای معرفی اصفهان 
برای مسافران نوروزی به نماي��ش در آمد. معاون هماهنگی و امور 
مناطق شهرداری اصفهان گفت: ده ها هزار بروشور و نقشه اصفهان 
 و جاذبه های گردشگری آن برای آشنايی مسافران نوروزی با جاذبه های
 گردشگری اصفهان در ميان آنها توزيع ش��د. به گفته جمالی نژاد

۱۰۰ ه��زار محصول فرهنگ��ی معرف��ی اصفه��ان و جاذبه های 
گردشگری ملم��وس و ناملموس اين شهر ني��ز در ميان مسافران 
نوروزی توزيع شد و تورهای يک روزه گردشگری در اصفهان برگزار 
 شد. معاون هماهنگی و امور مناطق شهرداری اصفهان تاکيد کرد:

تلاش شد در تعطيلات ن��وروز نيمه پنهان جاذبه های گردشگری 
اصفهان به گردشگ��ران معرفی شود.  وی ب��ه مأموريت های شهر 
اصفهان برای توسعه صنعت گردشگ��ری در سطوح استانی، ملی 
و بين المللی اشاره کرد و افزود: استان اصفهان يکی از پنج استان 
کليدی کشور در جذب گردشگر اس��ت و شهر اصفهان با توجه به 
جاذبه های گردشگری مبتنی بر تاريخ، فرهنگ و طبيعت می تواند 
از سهم موثری از تقاضاهای سفر در جهان بر خوردار شود. جمالی 
نژاد به مأموريت های شهر اصفهان برای توسعه صنعت گردشگری 
در سطح ملی اشاره کرد و افزود: شهرداری ها بايد از اقتصاد وابسته 
به تراکم جدا شوند و برای پر رنگ شدن نقش شان در عرصه شهری 
در حوزه گردشگری شهری نقش آفرينی کنند. معاون هماهنگی 
و امور مناطق شهرداری اصفهان عن��وان کرد: مأموريت های شهر 
اصفهان برای توسعه صنعت گردشگری در سطح استانی نيز تعريف 
شده است و اصفهان بايد برای جذب گردشگر و توزيع گردشگران 
در ديگر نقاط استان که از جاذبه های گردشگری برخوردار است، 
تلاش کند.  جمالی نژاد تاکيد کرد: در س��ال گذشته برنامه های 
مختلفی برای توسع��ه گردشگری در اصفهان پي��ش بينی شد و 
مأموريت اصفهان در توسعه گردشگری در سه سطح استانی، ملی 
و بين المللی باز تعريف شد تا اصفهان بتواند نقش موثری در توسعه 

گردشگری ايفا کند.

اخبار
در دیدار شهردار و مدیران شهری با حضرت آیت الله العظمی مظاهری و آیت الله طباطبایی تاکید شد:

تداوم خدمت رسانی به مردم شریف اصفهان

جشن مردمی ميلاد حضرت زهرا)س( در ميدان امام علی )ع( برگزار می شود
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هستند و مديريت شهر بر اين ب��اور است که 
سرمايه گذاری بايد به سمت شهرها جهت پيدا 
کند و رويکرد مديريت شهری نيز از عمران و 

خدمات به برنامه های اجتماعی تغيير يابد.  
در گذشته به دليل آماده نبودن زير ساخت ها کمتر 
به مقول��ه فرهنگ شهروندی پرداخته ش��ده و امروز 
بسترهای لازم جهت راه اندازی ايستگاه های دوچرخه 
سواری مهيا ش��د. دوچرخه از گذشته ه��ای دور در 
زندگی مردم جايگاه ويژه ای داشته است. اين روزها 
هم شاهد هستيم که به دلي��ل آلودگی های ناشی از 
حمل و نقل و ترافيک سلامت م��ردم به خطر افتاده 
 و سهم دوچرخ��ه بايد در حمل و نق��ل افزايش يابد.

برای رهايی از آلايندگی ها، راهی جز رفتن به سمت 
دوچرخه سواری نداريم و سازمان های مردم نهاد نيز 
بايد به کمک مديريت شهری بياين��د. طبق آماري 
که معاونت حمل ونقل و ترافيک شهرداري اصفهان 

اعلام مي کند سه��م ۱۲ درصدي دوچرخه در حمل 
و نقل شهر اصفهان ب��ه 3 درصد کاهش يافته که اين 
امر، آلودگي هوا، چاقي بي��ش از حد و کاهش نشاط 
در سطح شهر را به همراه داشت��ه است. جالب است 
بدانيد که دوچرخه سواري علاوه براي کاهش ترافيک 
و روان شدن حجم ترافيک شهري حتي در سلامت 
و نش��اط شهروندان ه��م موثر اس��ت، در بسياري از 
کشورهاي توسعه يافته دنيا تقريبا به اندازه جمعيت آن 
 کشورها دوچرخه وجود دارد و تقريبا اصلي ترين وسيله

 جابه جايي آنها محسوب مي شود. 

اصفهاني ها بايد دوباره با دوچرخه انس بگيرند 
در حال حاض��ر، در شهر اصفه��ان ۴۸ ايستگاه ثابت 
دوچرخه وجود دارد که شهروندان مي توانند با مراجعه 
به اين ايستگاه ها دوچرخه به امانت بگيرند و استفاده 

کنند و دوباره به همان ايستگاه تحويل دهند.
متاسفانه ما ب��ه دوچرخه که يک وسيل��ه نقليه غير 

 موتوري و بسي��ار مفيد و مناسب اس��ت کمتر توجه 
کرده ايم و فرهن��گ دوچرخه س��واري بين مردم ما 
نهادينه نشده است، حال آنک��ه در برخي از کشورها 
دوچرخه سهم بسيار زيادي از حمل و نقل هاي روزانه 
را به خود اختصاص مي دهد چنانچه در بين کشورهاي 
 اروپاي��ي بيشترين سه��م استف��اده از دوچرخه در 
جابه جايي درون شهري مربوط به کشور هلند با ۲۷ 
درصد است. براي افزايش سهم دوچرخه سواري در 
حمل ونقل درون شهري و نهادين��ه کردن فرهنگ 
دوچرخه سواري، شناسايي کريدورهاي اصلي بالقوه 
دوچرخه سواري با توجه ب��ه شرايط توپوگرافي وآب 
 و هوايي ب��رآورد سفرهاي بالق��وه دوچرخه براساس 
هدف ه��اي آموزشي، خري��د، تفريح��ي و ورزشي، 
شناسايي مراکز جذب سفر شامل فروشگاه هاي بزرگ 
خريد، مدارس و مراکز تفريحي و ورزشي راهکارهايي 
است که در طرح جامع حمل ونقل و ترافيک شهربايد 
ديده شود. يکي ديگ��ر از سوالاتي که ممکن است به 

ذهن هر کسي برسد اين است که استفاده از دوچرخه 
به عنوان مکملي براي حمل و نقل عمومي تا چه اندازه 
مي تواند براي کشور صرفه اقتص��ادي داشته باشد؟ 
دکترمهدي تقوي، اقتصاد دان و مدرس دانشگاه علامه 
طباطبايي مي گويد: اگر اين مهم محقق شود بسياري 
از مشک��لات ترافيکي شهرهاي بزرگ��ي مثل تهران 
حل مي شود، از ترافيک ه��اي سنگين صبحگاهي 
 و عصرگاه��ي گرفته تا مشکلات زيس��ت محيطي و 
بيماري هاي ناشي از آلودگي ه��وا کاسته مي شود.

دکترتقوي که سابقه زندگ��ي در شهرهاي دوستدار 
دوچرخه اروپايي و رک��اب زدن در خيابان هاي اين 
شهرها را هم دارد، م��ي گوي��د: در شرايط فعلي که 
آلودگي هوا در کلانشهرهايي مثل تهران بيداد مي کند 
دوچرخه سواري بي هزينه نيست، اما بايد اين فرهنگ 
در بين مردم نهادينه شود تا  در آينده شهروندان بتوانند 
بدون دغدغه آسيب ديدن از ورزش در هواي آلوده به 
دوچرخه سواري بپردازند، اما نکته حائز اهميت در اين 

حوزه، اين است که در صورت نهادينه شدن دوچرخه 
سواري در سامانه حمل و نقل عمومي، ابتدا آلودگي 
 محيط زيست کاهش مي يابد و در نتيجه در هزينه هاي

 بهداشتي و سلامت مردم صرفه جويي مي شود.
 بهره مندي از حمل و نقل پ��اک باعث صرفه جويي 
در مصرف سوخت مي شود و مي توان از محل صرفه 
جويي هاي انجام شده به توسعه زيرساخت هاي حمل 
و نقل عمومي کمک کرد، ضمن اين که حفظ محيط 
زيست بزرگ تري��ن اقدام براي حف��ظ سرمايه هاي 
طبيعي کشور است و در صورتي که مشکلات زيست 
محيطي براي کشور پديد نيايد هزينه هاي بهداشت 
و درمان مردم نيز به مرات��ب پايين خواهد آمد کاري 
 که در کشورهاي اروپايي انجام شده و از آن نتيجه نيز 
گرفته اند. از ديگر فوايد استفاده از دوچرخه در حمل 
و نقل عمومي کاهش ترافي��ک و تسهيل رفت و آمد 
 در سطح شه��ر است که در نهايت منج��ر به افزايش

 بهره وري در کارها مي شود.

استفاده از دوچرخه در حمل و نقل شهر اصفهان به ۳ درصد کاهش یافته است 

دوچرخه ها در شهر نمی چرخند



خبر برتر دنیای دیجیتال در سال 93 

در س�الی که گذش�ت، دنیای IT و تکنولوژی لحظات مهم، بعضا تکان دهنده  و سرنوشت س�ازی را تجربه کرد. در این س�ال خبره�ای متنوعی در 
حوزه های مختلف تکنولوژی منتشر ش�د. تعداد زیادی از این خبرها آن قدر مهم بودند که به تنهایی می توانستند تاریخ ساز باشند. مثل گرم شدن 
تنور دوربین های VR و ورود ش�رکت های بزرگ به این عرصه که می تواند آین�ده  این تکنولوژی نوپا را تضمین کند. یا فروش خیره کننده  ش�رکت 

اپل در س�ال گذش�ته که نیازهای بازار جهانی تلفن های هوش�مند را وارد مرحله  جدیدی کرد. در دنیای بازی های رایانه ای و ویدیویی هم اتفاقات 
مهمی افتاد که از آن جمله می توان به بس�ته ش�دن اس�تودیوی بازی س�ازی »کوجیما پروداکش�نز«، خالق مجموعه بازی های »متال گیر سالید« 
اش�اره کرد. در ادامه قصد داریم 10 خبر مهم س�ال 93 را که توس�ط کارشناسان بخش محتوای س�ایت دیجی کالا انتخاب ش�ده اند، معرفی کنیم. 

پروژه  »آکیولس« توسط فیس بوک خریداری شد
اوایل س��ال 93 بود که فیس بوک خبر خرید 2 میلیارد دلاری یک اس��تارتاپ فعال در حوزه  واقعیت مجازی به نام » آکیولس« را 
اعلام کرد. این شرکت بودجه  مورد نیاز جهت طراحی و ساخت هدست استثنایی اش با نام » آکیولس ریفت« )Oculus Rift( را 
از طریق جذب سرمایه از  سایت کمک مالی »کیک استارتر« )KickStarter(  به دست آورده بود. موفقیت گسترده  هدست واقعیت 
مجازی آکیولس در کیک استارتر  توجه بسیاری از شرکت ها را به خود جلب کرده بود و در نهایت فیس بوک با تصوراتی که از آینده  موفق 
این تکنولوژی در س��ر می پروراند، تصمیم به خریدش گرفت. آکیولس تا کنون بیش از چهار نسخه  متفاوت از ریفت را معرفی کرده 

توس��عه دهندگان )Developer( بوده ان��د و بازار همچن��ان در انتظار نس��خه  مصرف کنندگان یا که همگی مخصوص 
)Consumer( آن است. 

 بزرگ ترین رخنه  امنیتی تاریخ اینترنت
امروزه »کتابخانه  رمزنگاری متن باز« )OpenSSL( در اکثر   سایت های بزرگ  مثل فیس بوک، یاهو، توییتر، آمازون، 

وردپرس، فلیکر و... جهت برقراری ارتباط امن میان کاربر و سرور، مورد استفاده قرار می گیرد. در خوش بینانه ترین حالت 
هم کسی تصور نمی کرد که زمانی بزرگ ترین کتابخانه  رمزنگاری دنیا خود رخنه  خطرناکی داشته باشد که کنترل کامپیوتر 
کاربران را در اختیار هکرها قرار می دهد. ش��اید به همین دلیل بود که پس از سر و صدای فراوانی که درخصوص این رخنه 

 موس��وم به »هارت  بلید« به وجود آمد، ش��رکت های بزرگ حوزه  IT و تکنولوژی دنیا مثل گوگل، فیس بوک و مایکروسافت 
با سرمایه گذاری مشترکی تلاش کردند این رخنه   بزرگ را پیش از سو اس��تفاده از بین ببرند. در مراحل اولیه  کشف این رخنه خبری 

از قربانی های بزرگ نبود و عدم افشای اطلاعات شخصی و گزارش های هک گسترده به عنوان خبری خوب در سایت ها منتشر شد. 

 اپل بزرگ ترین خرید خود را انجام داد )بیتس با قیمت 3 میلیارد دلار(
انتش��ار این خبر در ابتدا بس��یاری را گیج کرده بود. برای بس��یاری این س��وال پیش آمده بود که اپل دقیقا به کدام بخش از 
شرکت »بیتس الکترونیکس« )Beats Electronics( علاقه مند شده است. بیتس الکترونیکس دو محصول مهم دارد؛ یکی 
هدفون هایی است که در میان ورزش کاران و جوانان  طرفداران زیادی پیدا کرده اس��ت؛ با این حال کیفیتی در حد و اندازه های 
برندهای پرقدرت بازار ندارد. محصول دیگر هم سرویس » بیتس موزیک« )Beats Music( یا همان ویژگی استریمینگ موسیقی 
شرکت بیتس الکترونیکس اس��ت. بحث و اظهارنظرها در مورد دلایل خرید اپل تا همین چند ماه پیش هم ادامه داشت تا این که 
»تیم کوک«، مدیرعامل اپل و »جانی آیو«، مدیر بخش طراحی اپل اهداف این ش��رکت از خرید بیتس را مشخص کردند. واقعیت 

داشته باشد، جذب س��رویس استریمینگ موسیقی این بود که تیم کوک بیش از آن که ب��ه هدفون های  بیتس علاقه 
این شرکت شده بود. 

» ال جی G3 « معرفی شد 
 به ج��رأت می توان ادعا کرد » ال جی« مدیون س��ری G اس��ت.  ال جی توانس��ت با این س��ری خود را به عن��وان یکی از 
حرفه  ای ترین تولیدکنندگان گوشی های هوشمند بازار، معرفی کند. گوشی های این سری یکی پس از دیگری در بازار 
شلوغ تلفن های همراه هوشمند به موفقیت دست پیدا کردند تا این که ال جی به پرچم دار سال 93 خود، یعنی G3 رسید. 
در آن زمان  G3  اوج تلاش و هنر این ش��رکت کره ای در خلق یک گوشی هوشمند بود. ال جی علاوه بر طراحی جذاب 

که تا آن زمان در دیگر پرچم داران بازار دیده نشده بود. پرچم دارش، ویژگی هایی را برای آن درنظر گرفت 
 2560x1440 پیکس��لی ک��ه در آن ویدیوها صفحه نمای��ش  با رزولوش��ن QHD یا 
 برخ��وردار بودن��د در کن��ار  اس��تفاده و تصاوی��ر از جلوه  های چش��م گیرتری 
را در تجرب��ه  اول درگیر خود می ک��رد، از جمله  این از سیس��تم فوکوس لیزری که عکاسان  

به نفس بیشتری به دست آورده، قصد دارد بیش از 10 ویژگی ها هس��تند. ال جی که حالا اعتماد 
مختلف بفروشد.میلیون دس��تگاه LG G4 را در کشورهای 

 رونمایی از خودروی بدون راننده  اختصاصی گوگل  
گوگل می خواهد از قدرت نرم افزاری و پلتفرم گس��ترده  خود در صنایع جدید هم بهره ببرد؛ صنایعی مثل  پزشکی، لوازم 
پوشیدنی، پهپاد، فضایی و در جدیدترین قدم هم صنعت خودروسازی. گوگل سیستم جدیدی را طراحی کرده که امکان 

روی خودروه��ای کنونی بازار س��وار تولید خودروی بدون رانن��ده را فراهم می کند. گوگل ابتدا این سیس��تم  را 
خودش از یک خ��ودروی بدون کرده بود؛ اما در نهایت تصمیم بر این شد تا این شرکت نسخه  اختصاصی  

جلو هم نداشت، اما نمایی از راننده را تولید کند. هر چند امکانات این خودرو بسیار محدود بود و حتی چراغ 
راننده و ساده  این شرکت، هدف گذاری آینده  گوگل را به نمایش گذاشته بود که در آن خودروهای بدون 
خیابان ها را پر کرده اند. 

 فروش نخستین تلویزیون K OLED 4  دنیا توسط ال جی 
تولید تلویزیونی با تکنولوژی های جدید یک حرف اس��ت و وارد کردن این تلویزیون به مرحله  تجاری و عرضه  آن به بازار، 

حرفی دیگر. دس ال گذشته ال جی که یکی از س��ردمداران فناوری های جدید در حوزه  تلویزیون هاست، موفق شد نخستین 
تلویزیون OLED با رزولوش��ن K4 را روانه  بازار کند. این تلویزیون ه��ا انحنای  زیبایی دارند و اس��تفاده از فناوری OLED یا 

دیودهای ساطع کننده  نور ارگانیک زمینه  رخ نمایی بی نظیر تصاویر را فراهم کرده است. تکنولوژی OLED کنتراست بالاتر و رنگ 
سیاه عمیق تری نسبت به LCD های معمولی بازار دارد. فعلا این تلویزیون ها بازار چندانی ندارند، اما ال جی معتقد است تنها دو یا سه 
سال تا رقابتی  ش��دن قیمت این تلویزیون ها با LCD ها زمان باقی مانده. تلویزیون جدید ال جی در دو مدل 65 و 77 اینچی تولید و 

مدل کوچک تر با قیمت 11 هزار و 800 دلار به بازار عرضه شده است.

 هک شدن سرویس آی کلود )iCloud( اپل و حواشی پیرامونش 
با این که نزدیک به یک سال از این واقعه می گذرد، همچنان هویت هکری که به این تصاویر دست پیدا کرده، نامشخص باقی 
مانده اس��ت. از این اتفاق به عنوان » بزرگ ترین هک تصاویر خصوصی تاریخ اینترنت« یاد می ش��ود. انتشار تصاویر خصوصی 
بازیگران مشهور هالیوودی شک و تردیدهای بسیاری را پیرامون امنیت سرویس های »کلود« و بحث های حریم خصوصی ایجاد 
کرد. اگرچه اپل وجود مشکل در سرویس آی کلود را رد کرد و آن را یک حمله  فیش��ینگ معمولی توصیف کرد، ولی بعدها ورود دو 
مرحله ای را به بخش لاگین آی کلود، اضافه کرد. تیم کوک هم در اظهاراتی تاکید کرد که آموزش های امنیتی به کاربران باید افزایش 
پیدا کند.

 سامسونگ از »گلکسی نوت اج« رونمایی کرد 
تا پیش از معرفی »گلکسی نوت اج« خبرهایی درخصوص معرفی  نسخه   انحنادار نوت 4 شنیده می شد؛ ولی تصور چندانی از ظاهر 
آن وجود نداشت. معرفی گلکسی نوت اج و درنظر گرفته شدن یک انحنای زیبا  در حاشیه  آن بحث های جدیدی را در بازار موبایل 
کلید زد. مهم ترین این بحث ها پیرامون کاربرد چنین انحنایی بود. سامسونگ در کنار تکیه بر زیبایی این انحنا، بر عملکرد آن هم 
 تاکید داشت.  سامسونگ کیت توسعه  نرم افزاری مخصوص این انحنا را هم عرضه کرد تا توسعه دهندگان بتوانند برنامه های خود 
 را با این انحنا هماهنگ کنند. مهم ترین ویژگی این انحنا، نمایش نوتیفیکیشن نرم افزارهاست. گلکسی نوت اج مدل جدیدی 

از این مدل بسیاری داشت. به همین خاطر هم سامسونگ تعداد محدودی از گوشی های بازار بود که طبیعتا مخالفان و موافقان 
اساس گزارش ها فروش این محصول هم محدود بود. اما سامسونگ قصد ندارد  ب��ر را تولید کرد. 
این   انحنا بش��ود و تولید صفحه  ه��ای نمایش انحنادار به عنوان یک سیاس��تبی خیال 
برای محصولات سامسونگ برنامه ریزی شده است. بلن��د م��دت 

 معرفی تلویزیون 105 اینچی انعطاف پذیر سامسونگ 
کره  جنوبی مهد تکنولوژی های جدید مرتبط با تلویزیون هاس��ت. ش��اید مفهوم صفحه های  نمایش  انعطاف پذیر برای 

اولین بار در غرب شنیده شده باشد، اما قطعا محل تولد آن  کره جنوبی بوده است. سامسونگ و ال جی رقابتی نفس گیر 
در میدان تولی��د صفحه  های نمایش  انعطاف پذیر ب��ه راه انداخته اند. در این میان سامس��ونگ در حرکتی مهم 

دس��ت به تولید تلویزیونی 105اینچی با صفحه  نمایش انعطاف پذیر زده است. تا پیش 
از  این، تلویزیون های انحنادار فراوانی در ب��ازار دیده بودیم، اما اخیرا 
بازار به س��مت مدل های انعطاف پذیر حرکت کرده است. تولید این 
تلویزیون ها و کاهش  اندازه  آنها نوید آینده ای را می دهد که ویژگی 
قابل  حمل  بودن تنها به گوشی های هوش��مند خلاصه نمی شود و 
دستگاه های بزرگ تر را هم در بر می گیرد.

رونمایی اپل از آیفون 6 
س��رانجام صفحه  های نمایش  بزرگ گوشی های اندرویدی، اپل را تس��لیم کرد. پس از مدت  زمانی طولانی که اپل 
گوشی های 4 و زیر 4 اینچی تولید می کرد، بالاخره مسوولان این شرکت کوتاه آمدند و در پی درخواست های مکرر، 
از مدل های 4.7 و 5.5 اینچی آیفون  رونمایی کردند. عده ای از طرفداران قدیمی اپل سیاس��ت تولید گوشی های 

گ تر  ر را نپس��ندیدند، ولی اس��تقبال بازار به معنای واقعی کلمه »خیره کنن��ده« بود. فروش بز
حیرت انگیز آیفون های اپل باعث شد تا سه ماهه  پایانی سال 2014 به عنوان پرسودترین 

سه ماهه  اپل و تمامی شرکت های دنیا ثبت شود. به نظر می رسد بازار از تصمیم اپل 
راضی بوده و رضایتش را با حمایت از خرید نشان داده است. اما دلیل این استقبال 
تنها اندازه  آیفون های جدید نبوده و ارتقای سخت افزاری در کنار طراحی چشم نواز 

راهی غیر از کوچ مشتریان بازار به سمت آیفون های 6 باقی نگذاشته اند. 

 معرفی » اچ تی سی وان ام8«
 USB 3.1معرفی 

 معرفی کورتنا
 معرفی دوربین »لایترو ایلوم«

 سیستم عامل iOS8 معرفی شد.
 » اندروید وان« معرفی شد.

 سامسونگ اولین گوشی با چارچوب فلزی اش را معرفی کرد )گلکسی
 آلفا(

»Z3 معرفی سونی » اکسپریا 
 رونمایی از »اپل واچ«

D Mark II7 معرفی دوربین فوق پیشرفته کانن 
 معرفی » بلک بری پاسپورت«

 خالقان LED آبی جایزه نوبل فیزیک را به دست آوردند.
 معرفی » نکسوس6«

 معرفی » آی پد ایر 2«
 ش��یائومی به عنوان س��ومین تولیدکننده گوشی های هوشمند 

دنیا مطرح شد.
 گوشی های سری A سامسونگ معرفی شدند.

 ضررهای بخش موبایل سونی و تغییر ساختار مدیریتی این بخش
 حاشیه های کارگاه های تولید گوشی های اپل

 توقف فروش »گوگل گلس«
 از راه رسیدن دوربین های 50 مگاپیکسلی کانن

 رونمایی از » اچ تی سی وان ام9«
 معرفی مک بوک 12 اینچی

سایر خبرهای مهم سال
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سیاست فروش آنلاین شیائومی چنان موفقیت آمیز بوده که هر روز شرکت های جدیدی به آن متمایل 
می شوند. سامسونگ آخرین بازیگر بزرگ بازار بوده که به این سیاست علاقه مند شده است.یکی 
از منابع آگاه به وبسایت Korea Times خبر داده که سامسونگ قصد دارد سیاست فروش آنلاین 
شیائومی را به منظور بازگشت سود از دست رفته  خود در پیش بگیرد. شیائومی محصولات خود را 
تنها از طریق وبسایت فروش آنلاینش می فروشد و مدیریت سامسونگ معتقد است که یکی از دلایل 
موفقیت شیائومی همین سیاست فروش بوده اس�ت. یکی از راه هایی که شیائومی موفق به کاهش 

قیمت محصولات خود شده، عدم ایجاد فروشگاه های فیزیکی بوده است. 

شرکت فنلاندی »سوپرسل )Supercell( اعلام کرد که فروش و س�ود این شرکت در سال 2014 نسبت 
 Clash of( »به سال گذشته به ترتیب سه و دو برابر شده است. این ش�رکت صاحب بازی »کلش آو کلنز
Clans( است.شرکت سوپرسل در سال 2010 تاسیس شد و اولین بازی خود را در سال 2011 به بازار معرفی 
کرد. سپس در سال 2013 شرکت ارتباطاتی س�افت بنک ژاپن 51 درصد آن را به ارزش 1.5 میلیارد دلار 
خریداری کرد.موفق ترین بازی این شرکت؛ یعنی کلش آو کلنز در سال 2012 معرفی شد و به سرعت صدر 
جداول دانلود فروشگاه های آنلاین را در اختیار گرفت. بازی های سوپرسل رایگان هستند، اما درآمدهای 

آن از طریق سیستم فروش درون برنامه ای به دست می آید.

تقلید سامسونگ از شیائومیپولداری کلش آو کلنز

خبر

گجت های پوشیدنی 
برای مادران باردار

دوران حاملگی شاید یکی از شیرین ترین دوران زندگی یک مادر 
باشد، اما قطعا دشواری هایی را نیز به همراه خواهد داشت. یکی از 

این دشواری ها اطمینان دائمی از سلامت جنین است. 
کنترل س��لامت جنین نیاز به حضور مداوم در مطب پزش��ک و 
کنترل خود مادر دارد. اما شاید دستگاه های جدیدی که توسط 
شرکت »نووو« )Nuvo( معرفی شده بتواند نگرانی های مادر و 
نیاز به رجوع پشت سر هم به مطب پزش��ک را مرتفع کند.نووو 
 Ritmo( »دو دستگاه جدید پوشیدنی با نام های »ریتمو بیتس
Beats( و »پرگ س��نس« )PregSense( معرف��ی کرده که 
جزییات متنوعی از وضعیت جنین را در اختیار مادر و پزش��ک 
قرار می دهد. امروزه کنترل حاملگی و س��لامت جنین به کمک 
تکنولوژی های مبتنی بر فراصوت امکان پذیر است، اما این روش 
برای زمان های طولانی قابل اس��تفاده نیس��تند و در عین حال 
اطلاعات محدودی را نیز جم��ع آوری می کنند. روش جایگزین 
نووو بهره گیری از گجت های پوش��یدنی مجهز به سنسورهای 
مختلف اس��ت که قادرند در ارتباطی پیوس��ته ب��ا حافظه های 
کلود، بر ش��فافیت حاملگ��ی و در نتیجه کاهش اس��ترس مادر 
کمک کنند.ریتمو بیتس ورژن مصرف کنندگان دس��تگاه نووو 
است و پرگ س��نس نیز ورژن پزشکی آن اس��ت که اطلاعات را 
در اختیار پزش��ک قرار می دهد. کمربن��د ریتمو بیتس چندین 
سنسور مبتنی بر صوت و الکتروکاردیوگرام )نوارقلب( دارد که به 
شکل آنی اطلاعات مربوط به عملکرد قلب کودک را دریافت، در 
سیستم کلود ویژه ای پردازش می کند و به اطلاع مادر می رساند. 
همچنین می توان ص��دای قلب کودک را نیز با اس��تفاده از این 
گجت ذخیره کرد و با خانواده و دوستان به اشتراک گذاشت.ورژن 
پزشکی این گجت با نام پرگ سنس اطلاعات بسیار گسترده ای 
را نسبت به ورژن مصرف کنندگان در اختیار پزشک قرار می دهد. 
سنس��ورهای پرگ س��نس می توانند ضربان قلب مادر و جنین، 
ضربه های جنین، وضعیت خواب و همچنین انقباض های دوران 
حاملگی را به اطلاع پزش��ک قرار دهد.ریتمو بیتس در سه ماهه 
چهارم سال با قیمت 250 دلار و پرگ سنس هم در سال 2016 و 

با قیمتی فعلا نامشخص به بازار وارد خواهد شد.

مدیر عامل اپل، تیم کوک اعلام کرده که پس از پرداخت شهریه 
دانشگاه خواهرزاده 10 ساله اش، قصد دارد تا ثروت خود را صرف 
امور خیریه کند. او به رسانه ها گفت: » شما با یک حرکت کوچک 

می توانید باعث تغییرات بزرگ شوید«.
تیم کوک عضوی از گروه مدیران ثروتمند در دنیاست که اعتقاد 
دارد باید ثروت خود را برای امور خیریه صرف کند. بیل گیتس 
به عنوان شناخته شده ترین خیرخواه عضو این گروه است. او به 

همراه همسر خود »ملیندا«، تا کنون 30.2 میلیارد دلار را صرف 
امور خیریه کرده است. 

مارک زوکربرگ، بنیانگذار فیس بوک هم تا کنون 1.5 میلیارد دلار 
در این راه خرج کرده اس�ت. نام مدیران دیگری مانند سرگری 
برین، یکی از موسسان گوگل، پیر امیدیار، موسس ایی بی و گردن 
مور، یکی از موسسان اینتل هم در این گروه به چشم می خورد. با 
تمام این اوصاف، تیم کوک هنوز یک میلیاردر به حساب نمی آید. 

حقوق پایه وی در شرکت اپل معادل 1.75 میلیون دلار در سال 
است و ارزش سهام خالص وی در این ش�رکت به سختی به 120 
میلیون دلار می رسد. او همچنین منابع سهام محدودی از دیگر 
سرمایه گذاری های ش�خصی خود دارد که حدود 665 میلیون 
دلار است.از زمانی که تیم کوک مدیر عامل اپل شد، وی تفاوت 
عمده ای را نسبت به فرد قبلی یا همان استیو جابز معروف در امور 
خیریه از خود نشان داد. حتی گفته می شود که جابز مخالف صرف 

پول در امور خیریه بود. اما بر خلاف او، کوک تخفیف های ویژه ای 
را برای کارمندان اپل در قبال خرید محصولات این شرکت قائل 
می شود. او حتی صندوق خیریه ای در شرکت راه اندازی کرده 
که توسط کارمندان تا حدود سالی 10 هزار دلار پول جمع آوری 
می کند. تیم کوک همچنین در س�ال 2012 پنجاه میلیون دلار به 
دانشگاه استنفورد و پنجاه میلیون دلار دیگر به خیریه پیشگیری 

از بیماری ها، کمک مالی کرد.

تیم کوک؛ خَیّر جدید اپل   IT چهرهای

شاخ به شاخ فیس بوک با گوگل! لینکدین هم خودی نشان داد  کاربران واتس اپ خوشحال شدند 

فیس بوک در کنفرانس توسعه دهندگان خود از ابزار جدیدی رونمایی کرد که قطعا خواب را از چشمان مدیران 
گوگل خواهد ربود. کاربران فیس بوک می توانند ویدئوهای قرارداده شده در شبکه  فیس بوک را در دیگر سایت های 
دنیا نیز قرار دهند .کاربران در شبکه  اجتماعی فیس بوک روزانه 3 میلیارد بار پخش ویدئو را به ثبت می رسانند؛ 
عددی که به محض راه اندازی رسمی این سرویس یادشده به شکل قابل ملاحظه ای افزایش خواهد یافت. تهدید 
فیس بوک در دسامبر سال گذشته و به دنبال آپلود بیشتر ویدئو در فیس بوک توسط صاحبان صفحات، در مقایسه 
با یوتیوب جدی شد.سپس در ماه فوریه و Super Bowl بود که سهم فیس بوک از تبلیغات این رویداد به 25 درصد 
 Embed رسید؛ درحالی که سهم یوتیوب به 74 درصد کاهش یافت.مارک زاکربرگ درمورد مقایسه  میان سیستم
فیس بوک و یوتیوب می گوید: ما درمورد بهبود قابلیت های به اشتراک گذاری محتواها توسط مردم فکر می کنیم.

امروزه میلیون ها شاغل درسرویس LinkedInثبت نام کرده اندومی کوشند روزانه با افزودنConnection ها 
شبکه ارتباطی شان را گسترده تر کنند. اما چه می شد اگر تمامی این کاربران امکان چت نیز پیدا می کردند.شاید 
برنامه هایی به این منظور تولید شده باشند، اما برنامه  جدیدی به نام »کالیبر« )Caliber( این امکان را با کیفیتی بهتر 
در اختیار کاربران قرار می دهد.کالیبر به پروفایل لینکدین شما متصل می شود، مخاطبان شما را وارد می کند، از علایق 
شما سوال می پرسد و افرادی را که ممکن است به ارتباط با آنها تمایل داشته باشید، معرفی می کند. اگر یک کاربر از 
اپلیکیشن کالیبر استفاده نکند، آنها پیام درخواست گفت وگوی شما را از طریق لینکدین دریافت می کنند. اگر آن 
کاربر به پیام شما پاسخ دهد، به لیست مخاطب شما اضافه خواهد شد.لینکدین سرویسی به نام InMail برای ارتباط 
میان کاربران دارد، اما این سرویس چندان قدرتمند نیست و کالیبر می تواند تجربه آسان تری را برای کاربران ارائه کند. 

در عید نوروز اگر ورژن 2.12.5 واتس اپ را از »گوگل پلی استور« دانلود کرده باشید، ویژگی تماس صوتی رایگان 
این برنامه پیام رسان برای شما فعال شده. اگر پس از نصب واتس اپ را باز کنید با یک تب جداگانه به نام Calls روبرو 
خواهید ش��د که درکنار بخش Contacts و Chats قرار گرفته است. پس از فعال شدن ویژگی تماس صوتی 
رایگان، بر روی هر کدام از مخاطبان که کلیک کنید یک دکمه  تلفن مانند خواهید دید که امکان تماس صوتی را 
فراهم می کند. تماس صوتی نسخه iOS نیز طی هفته های آینده برای کاربران آیفون فعال خواهد شد.در تست 
اولیه که توسط ما انجام شد، سرویس تماس صوتی بسیار خوب عمل می کند و کیفیت فوق العاده ای را  برای ارتباط 
میان کاربران فراهم می کند. در آخرین گزارش آماری که مربوط به سه ماه پیش است، تعداد کاربران واتس اپ به 
700 میلیون کاربر رسیده است که مطمئنا تا اعلام یک میلیاردی شدن آن زمان چندان زیادی باقی نمانده است. 

ی 
ماع

ی اجت
شبکه ها

پخش کننده حرفه ای موسیقی اونکیو
 ش��رکت ژاپنی اونکیو که برای علاقه مندان سیس��تم های صوتی کاملا ش��ناخته شده اس��ت به تازگی از پخش کننده 
حرفه ای موس��یقی خود با توانایی پخش فایل های صوتی فش��رده نشده رونمایی کرده اس��ت.هرچند از چندی پیش 
شرکت هایی نظیر HiFiMan پخش کننده های موسیقی بسیار پیشرفته ای را روانه این بازار کرده اند، اما تلاش برای 
ساخت چنین محصولاتی در واقع با نهضتی که »نیل یانگ« برای ساخت یک پخش کننده موسیقی حرفه ای با قیمت 
معقول به راه انداخت، رونق گرفته است. بعد از ساخت پخش کننده نیل یانگ موسوم به »پونو« شرکت هایی نظیر »فیو« 
DAC- با ساخت چند مدل پخش کننده موسیقی به این بازار حمله کردند. اونکیو هم با ساخت پخش کننده حرفه ای

HA300 چشم علاقه مندان به موسیقی را خیره کرده است. ویژگی خاصی که این دستگاه را از بقیه پخش کننده های 
موسیقی جدا می کند، امکان استفاده از این دستگاه به عنوان یک مبدل دیجیتال به آنالوگ یا 
همان DAC قابل حمل مجهز به آمپلی فایر هدفون داخلی اس��ت. آمپلی فایر هدفون 
توانایی تقویت صدا را برای هدفون هایی که به قدرت زیادی احتیاج دارند برای 
 microSD از کارت حافظه HA300 .این دستگاه فراهم می کند
استفاده می کند و قابلیت پش��تیبانی از این کارت ها را تا ظرفیت 
128 گیگابایت دارد. شما قادر خواهید بود این وسیله را به عنوان 
DAC با استفاده از کابل به آیفون یا گوشی اندرویدی خود متصل 
 bit-24/192kHz کنید و از گوش دادن به موسیقی های خود با دقت
لذت ببرید. این محصول قرار است در اواسط اردیبهشت ماه با قیمتی معادل 

740 دلار روانه بازار شود.

شیائومی و تلویزیون 320 دلاری!
 Full HD شرکت شیائومی به تازگی از تلویزیون هوش��مند 40 اینچی خود با وضوح تصویر
رونمایی کرد. نکته  قابل توجه در این محصول قیمت بس��یار کم آن است که تنها به 320 دلار 
می رسد. سیاست اصلی این شرکت؛ یعنی عرضه  محصولات با قیمت پایین، تا به حال بسیاری 
از شرکت های سازنده  گوشی های هوشمند را آزار داده اس��ت. حالا به نظر می رسد که این امر 
گریبان گیر سازندگان تلویزیون های هوشمند هم خواهد شد. Mi TV 2 از پنل LED ساخت 
شرکت شارپ با نسبت نور تصویر 5000:1 بهره می برد.همچنین این تلویزیون از سیستم عامل 
 2 Mi TV اندروید برای اجرای نرم افزار های گوناگون بهره می برد. از دیگر مش��خصات فنی
می توان به پردازنده  چهار هس��ته ای Cortex-A9 با س��رعت پردازش 1.4 گیگاهرتز، 1.5 
گیگابایت حافظه  رم و 8 گیگابایت حافظه  داخلی اشاره کرد. لازم به ذکر است که این تلویزیون 

هوشمند تنها 320 دلار قیمت دارد.

ال جی، موفق ترین تولیدکننده ماشین لباسشویی در هفت سال اخیر
شرکت ال جی با در اختیار داشتن 12.4 درصد از فروش جهانی ماشین  لباسشویی در سال 2014 میلادی، برای هفتمین سال پیاپی به عنوان برند شماره یک این صنعت در جهان نامیده شد.پیش از این نیز ال جی 
توانسته بود با در اختیار داشتن سهم 14.7 درصدی از فروش ماشین  لباسشویی های در از جلو، برای ششمین سال پی درپی به عنوان پیش��روترین شرکت تولیدکننده ماشین  لباسشویی در دنیا و برای هشتمین 
سال پیاپی به عنوان برند شماره یک بازار رقابتی ایالات متحده شناخته شود.  تمامی موفقیت های ال جی در این زمینه را می توان مدیون نوآوری های این شرکت در زمینه تکنولوژی های مورد استفاده در ماشین 
 لباسشویی های تولیدی اش دانست. به عنوان نمونه می توان به موتورهای بدون تسمه که  به صورت مستقیم به دیگ وصل هستند اشاره کرد. این موتورها بازدهی و عمر دستگاه را به  شکلی محسوس افزایش می دهند. 
از دیگر تکنولوژی ها موفق ال جی در زمینه ماشین لباسشویی می توان به Motion 6 یا همان شست وشوی مشابه شست وشو با دست اشاره کرد. در این نوع شست وشو، لباس ها کمتر چروک می شوند و آسیب 
کمتری به آنها وارد می شود. تکنولوژی TurboWash یکی دیگر از نوآوری های ال جی در سال های اخیر است. ماشین لباسشویی های مجهز به این تکنولوژی، از ذرات آب با فشار بالا جهت کاهش زمان شست وشو 
OCU- به طور موثر استفاده می کنند.  ماشین لباسشویی های در از جلوی این ش��رکت کره ای، به عنوان محصولاتی بادوام و قابل اطمینان توسط مردم سرتاسر دنیا ش��ناخته می شوند و مجلات معتبری از جمله

Compra Maestra اسپانیا، Altroconsumo ایتالیا و Choice استرالیا از آن ها به عنوان محصولاتی با کارایی بالا یاد می کنند. همچنین یکی از مجلات پیشروی ایالات متحده، عنوان قابل اطمینان ترین 
ماشین لباسشویی را برای ششمین سال متوالی تا سال 2014 به ال جی داده است. انجمن آلمانی VDE و بسیاری از دیگر سازمان های حمایت از مصرف کنندگان نیز دوام ماشین لباسشویی های این شرکت را تایید 
کرده اند.  امسال هم ال جی قصد دارد با استفاده از تکنولوژی های نوآورانه  ای مثل TWIN Wash به رهبری در بازار ماشین لباسشویی ادامه دهد. طراحی انقلابی TWIN Wash امکان شست وشوی دو دسته 
لباس به طور مستقل را امکان پذیر کرده است. ماشین لباس شویی TWIN Wash یک محفظه کوچک تر در قسمت پایینی دیگ اصلی دارد که به کمک آن تعداد دفعات شست وشو و زمان آن کاهش پیدا می کند.

تازه دنیای فناوری اطلاعات را بخوانید 
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 شرکت سامسونگ به تازگی تایید کرد که تامین پردازنده  نسل بعدی گوشی های هوشمند آیفون 
بر عهده  این شرکت خواهد بود. 

 A9شرکت سامسونگ ساخت پردازنده  های ،)Bloomberg( »بر اساس گزارش سایت »بلوبرگ 
را برای نسل بعدی آیفون و آیپد بر عهده خواهد داشت. ساخت پردازنده  نسل بعدی گوشی های 
هوشمند اپل در مکانی در کره  جنوبی انجام خواهد شد. به احتمال زیاد در اوایل مهر ماه سال جاری 

)September 2015( نسل بعدی آیفون معرفی خواهد شد.

شرکت اپل از همین حالا عرضه  تعدادی از نرم افزارهای کاربردی را برای »اپل واچ« آغاز کرده است. 
در اطلاعیه ساعت Mac5to9، تعداد زیادی از نرم افزارهای کاربردی برای اپل واچ از جمله توییتر، 
وی چت، »ایور نوت« )Evernote( و... به چش�م می خورد. لازم به ذکر اس�ت که توسعه دهندگان 
معمولی، در حال حاضر امکان عرضه  نرم افزار روی اپل واچ را ندارند، اما با این حال، گروهی منتخب از 
نرم افزارها کار خود را چندی پیش آغار کرده اند. این محصول قرار است در تاریخ چهارم اردیبهشت 

ماه سال جاری )April 24 2015( به بازار جهانی عرضه شود.

سامسونگ در کنار اپل اپلی ها منتظر باشند 

ال جی G4 هشتم اردیبهشت معرفی خواهد شد مشخصات گوشی Huawei P8 لو رفت شیائومی ارزان ترین گوشی خود را معرفی کرد

ال جی دعوت نامه  رسمی جهت معرفی پرچم دار بعدی گوشی های هوشمند خود، یعنی G4 را منتشر کرد. شرکت 
کره ای LG، روز 28 آوریل )هشتم اردیبهش��ت( را برای معرفی G4 در نظر گرفته است. این مراسم قرار است 
به صورت همزمان در شهرهای نیویورک، لندن، پاریس، سئول، سنگاپور و استانبول برگزار شود. پس زمینه  این 
دعوت نامه اشاره به چرم و دوخت دارد که شاید بدین معنی است که قسمت هایی از بدنه  G4 از چرم ساخته شده 
است. شاید هم این موضوع به یک دفترچه یادداشت اشاره دارد و این بدین معنی است که پرچم دار بعدی ال جی 
به قلم هوشمند مجهز شده باشد. با توجه به شایعات منتشر شده، G4 از تراشه Snapdragon 808 ساخت 
شرکت Qualcomm استفاده می کند که پردازنده ای شش  هسته ای را مدیریت می کند. به علاوه این گوشی 

3 گیگابایت RAM و 32 گیگابایت حافظه  داخلی خواهد داشت. 

مشخصات گوشی Huawei P8 در هنگام صدور گواهینامه TENAA لو رفت. مشخصات پرچم دار گوشی همراه 
هوشمند چینی هنوز به صورت رسمی اعلام نشده بود. قرار است در پانزدهم آوریل این گوشی به صورت رسمی 
معرفی شود. همان طور که انتظار می رفت، مشخصات دستگاه مذکور توسط TENAA زودتر از زمان انتشار آن 
 930 Kirin دارای یک پردازنده مرکزی هشت هسته ای با چیپست Huawei P8 توسط سازنده لو رفت. گوشی
همراه با 32 گیگابایت حافظه داخلی است که می توان توسط کارت های حافظه آن را افزایش داد. این دستگاه دارای 
صفحه  نمایش 5.2 اینچی با کیفیت Full HD است که در پشت آن یک دوربین 13 مگاپیکسلی قرار داده شده است. 
همچنین سیستم عامل گوشی Huawei P8 اندروید Lollipop خواهد بود. عکس های لو رفته نشان می دهد که 

بدنه تمام فلزی این دستگاه بسیار باریک بوده و قاب اطراف صفحه تقریبا حذف شده است.

شیائومی به قیمت های پایین دستگاه هایش مشهور است. این شرکت چینی ارزان ترین گوشی خود را به بازار 
معرفی کرد. این گوشی با نام 2A Redmi به یک چیپست ارزان قیمت Leadcore مجهز است. این چیسپت 
 Mali T628MP2 چهار هسته ای با فرکانس 1.5 گیگاهرتز و پردازنده  گرافیکی L1860C  دارای یک پردازنده

است. 
صفحه نمایش این گوشی 4.7 اینچی و با رزولوشن 720p است و دارای دوربین های عقب و جلوی 8 و 2 مگاپیکسلی 
می باشد. باتری این گوشی هم 2200 میلی آمپرساعتی است. ویژگی بسیار خوب 2A Redmi پایین رده پشتیبانی 
از سرویس اینترنت 4G LTE است که از سال گذشته سرویس دهی گسترده  خود را در کشور چین آغاز کرده است.

این گوشی با قیمت 559 یوان )معادل 96 دلار( به فروش خواهد رسید.

ی موبایل
تازه ها

E نقد و بررسی گوشی سامسونگ گلکسی

 یک گوشی قدرتمند و جمع و جور بخرید 
تمرکز بیشتر سامس�ونگ در س�ال 2015 به گوشی های 
تولیدی خود باعث شد تا سری  گوش�ی های جدیدی را با 
قیمت و سخت افزار متناس�ب با نیازهای کاربران تولید و 
روانه  بازار کند. همین موارد، از جمله دلایل  تولید س�ری 
E توسط سامس�ونگ بودند. هدف اصلی سری E، جوانان 
و قشرهایی بود که نیاز به گوشی هایی چشم نواز داشتند 
در عین حال قصد نداش�تند هزینه  زیادی را صرف خرید 
گوش�ی کنند. ش�عار س�ری E »قدرتمند و  جمع وجور« 
)Powerful and compact( است. گوشی های این سری 
دارای صفحه نمایش باکیفیت و دوربین با حسگر قدرتمند 
برای ثبت تصاویر س�لفی اس�ت. بر اس�اس گزارش های 
سامسونگ این دو مورد در بین جوانان و کسانی که در دنیای 
امروزی زندگ�ی می کنند، از اهمیت زی�ادی برخوردارند. 
جالب تر این که بازار مقصد این سری برای اولین بار کشور 
هند ب�وده و می توان احتم�ال داد این گوش�ی مخصوص 
خاورمیانه و کشورهای جهان س�وم طراحی و تولید شده 
اس�ت.  از این س�ری تاکنون دو گوش�ی E5 و E7 معرفی 
شده اند. همچنین  مشخص نیست که آیا این سری در آینده 
ادامه  حیات خواهد داشت یا خیر؟ در عین حال نمی توان 
پیش بینی کرد که گوشی های بیشتری از این سری تولید 
خواهند ش�د یا  مثل بقیه  گوش�ی های سامس�ونگ، این 
 E5 مجموعه هم عم�ری زودگذر خواهد داشت.گلکس�ی 
اولین گوش�ی از این س�ری اس�ت ک�ه در دی م�اه 1393 
معرفی شد و در اواس�ط بهمن ماه در اختیار علاقه مندان 
ایرانی ق�رار گرفت. این گوش�ی یک�ی از محبوب ترین ها 
اس�ت؛ محبوبیتی که می توان  دلایل آن را سیاس�ت های 
جدید سامس�ونگ در طراحی، اس�تفاده از س�خت افزار 
مطابق با سیاس�ت های جدید و قیمت خ�وب عنوان کرد. 

   بازهم پلاستیک؛ این بار در شمایلی جدید

 E5 طبق عادت سامس��ونگ در روند تولید گوش��ی ها گلکس��ی
بدنه ای کاملا پلاستیکی دارد. تنها تفاوت آن با گوشی های قبلی 
ساخت سامسونگ این است که درب پشتی باز نمی شود و حالتی 
یک پارچه  به این گوشی بخشیده است. پلاستیک دور بدنه  اصلی 
به گونه ای طراحی شده که به کاربر احساس فلزی بودن می  دهد؛ 
اما در حقیقت مثل گلکسی اس3 این قاب از جنس پلاستیک است 
و فقط نمایی شبیه به فلز دارد. اگرچه در تولید آن از مواد مرغوبی 
استفاده شده حتی حس در دس��ت گرفتن آن هم مثل قاب های 

فلزی نیست. 
 A5 تنها 120 گرم وزن دارد و در مقایسه با گلکسی E5 گلکسی
سبک تر بودن  آن توجه کاربر را جلب می کند. گلکسی E5 معنای 
جدید از س��بک بودن را برای کاربران تعری��ف می کند، اما حس 
خوبی که با در دس��ت گرفتن A5 به کاربر دست می دهد، اصلا 
در مورد این گوش��ی وجود ندارد.در ساخت قاب پشتی گوشی از 
پلاستیکی مرغوب استفاده شده که متاسفانه اثر انگشت به راحتی 
بر روی آن ثبت می شود و مدام نیاز به تمیز کردن دارد. در بالای 
قاب پش��تی هم دوربین اصلی با دقت هش��ت مگاپیکس��ل و در 
طرفین آن بلندگو و فلش LED قرار گرفته اند. به لطف لبه های 
گرد و وزن سبک E5، در دست گرفتن گوشی با یک دست راحت 
است و به  جز کلیدهای کنترل صدا که کمی بالاتر از حد معمول 
قرار دارند، بقیه  کلیدهای کنترلی در دسترس هستند. همان طور 
هم که پیش تر اشاره شد اثر انگشت بر روی صفحه  نمایش و قاب 
 پشتی گوشی به راحتی ثبت می  شود و تمیز نگه داشتن آنها دشوار 

است. 
 E5 طبق عادت سامس��ونگ در روند تولید گوش��ی ها گلکس��ی
بدنه ای کاملا پلاستیکی دارد. تنها تفاوت آن با گوشی های قبلی 
ساخت سامسونگ این است که درب پشتی باز نمی شود و حالتی 
یک پارچه  به این گوشی بخشیده است. پلاستیک دور بدنه  اصلی 
به گونه ای طراحی شده که به کاربر احساس فلزی بودن می  دهد؛ 
اما در حقیقت مثل گلکسی اس3 این قاب از جنس پلاستیک است 
و فقط نمایی شبیه به فلز دارد. اگرچه در تولید آن از مواد مرغوبی 
استفاده شده حتی حس در دس��ت گرفتن آن هم مثل قاب های 
فلزی نیست. گلکسی E5 تنها 120 گرم وزن دارد و در مقایسه با 

گلکسی A5 سبک تر بودن  آن توجه کاربر را جلب می کند.
 گلکسی E5 معنای جدید از سبک بودن را برای کاربران تعریف 
می کند، اما حس خوبی که با در دست گرفتن A5 به کاربر دست 
می دهد، اصلا در مورد این گوش��ی وجود ندارد. در س��اخت قاب 
پشتی گوشی از پلاستیکی مرغوب اس��تفاده شده که متاسفانه 
اثر انگش��ت به راحتی بر روی آن ثبت می شود و مدام نیاز به تمیز 
کردن دارد. در بالای قاب پشتی هم دوربین اصلی با دقت هشت 
مگاپیکسل و در طرفین آن بلندگو و فلش LED قرار گرفته اند. به 
لطف لبه های گرد و وزن سبک E5، در دست گرفتن گوشی با یک 
دست راحت است و به جز کلیدهای کنترل صدا که کمی بالاتر از 
حد معمول قرار دارند، بقیه کلیدهای کنترلی در دسترس هستند.

   E5 با معماری جدید 64 بیتی
چندی است که تولیدکنندگان و برنامه سازان به دنبال استفاده 
از معماری 64 بیتی در پردازش��گرها و برنامه های خود هستند. 
اگرچه این معماری از قدرت پردازشگرهای 32 بیتی برخوردار 
نیست، اما در آینده  نزدیک و به زودی جای معماری 32 بیتی را 
خواهد گرفت. در سری E مانند سری A از معماری 64 بیتی برای 
پردازنده  گوشی ها، استفاده شده اس��ت. در این گوشی هم مثل 
سامسونگ گلکسی A5 از چیپست کوالکام با مدل اسنپ دراگون 
410 استفاده است. پردازش��گر چهار هسته ای گوشی هم از نوع 
کورتکس A53 ب��وده و دارای 1.5 گیگابایت رم و 16 گیگابایت 
حافظه  داخلی اس��ت که برای یک گوش��ی می��ان رده مجموعه 
سخت افزاری قابل قبولی  به نظر می رسد. گلکسی E5 مجهز به 
پردازنده  گرافیکی آدرنو 306 با قدرت پردازش 400 مگاهرتز است 
و اجرای بازی هایی با گرافیک بالا با توجه به پردازنده  گرافیکی و 
قدرت پردازش نسبتا پایین آن به سختی امکان پذیر خواهد بود. 

   کیت کت  با روکش تاچ ویز
اندروید، سیس��تم عامل محبوب چند س��ال اخیر گوش��ی های 
هوشمند است که در گلکسی E5 هم شاهد استفاده از آن هستیم. 

گلکسی E5 مجهز به اندروید کیت کت نسخه 4.4.4 است. 
»تاچ ویز« )Touchwiz( که توانسته قابلیت های پیش فرض 
اندروی��د را به طرز قابل توجهی افزایش دهد هم در این گوش��ی 
به عنوان رابط کاربری اس��تفاده ش��ده اس��ت. در این نس��خه از 
تاچ ویز ش��اهد اس��تفاده از انیمیش��ن در منوها و قس��مت های 
مختلف سیستم عامل گلکسی E5 هستیم که خود نشان  دهنده 
نگرش جدید سامسونگ به سری جدید گوشی های تولیدی اش 
است. سامسونگ تلاش کرده  تا E5 را به یک گوشی جوان پسند 

تبدیل کند. 

   دوربین 
دوربین های ب��ه کار رفت��ه در E5 دارای حس��گرهایی با اعداد 
عجیب هستند؛ دوربین اصلی هشت مگاپیکسلی است و دوربین 
مکالمه  تصویری حسگری با قدرت پنج مگاپیکسل  دارد. با توجه 
به سیاست سامس��ونگ این اعداد عجیب نیستند؛ اما اگر بدانید 
لنز دوربین مکالمه از دوربین اصلی وایدتر است احتمالا شما هم 
 شگفت زده خواهید شد. تصاویر دوربین جلو که مخصوص تهیه  
تصاویر سلفی است، کیفیت مطلوبی دارند و می توان گفت تصاویر 
تهیه شده توسط دوربین مکالمه با تصاویر دوربین اصلی تفاوت 

چندانی ندارند. 
دوربین اصلی گوش��ی برای تهیه  ویدیو مناس��ب اس��ت و کاربر 
می تواند ویدیوهای��ی Full HD با کیفی��ت )1920 در 1080 
پیکسل، در اصطلاح 1080p(، با نسبت 16:9 و سرعت 30 فریم 
بر ثانیه تهیه کند. البته در صورت کمبود حافظه ی داخلی می توان 

ویدیوهایی با کیفیت پایین تر هم تهیه کرد. 

   صفحه   نمایش   محبوب سامسونگ

گلکس��ی E5 مثل بقیه گوش��ی های سامسونگ به 
صفحه  نمایش با تکنول��وژی AMOLED مجهز 

شده است. 
رنگ ها جذاب، گرم و چشم نواز هستند، زاویه  دید و 
عمق نمایش رنگ مشکی در بالاترین حد ممکن  قرار 
دارد و علاوه بر تمامی این م��وارد مصرف کم باتری 
توس��ط این صفحه هم یکی از نقاط قوت آن به شمار 
می رود؛ در مقابل عدم عمل کرد مناس��ب در زیر نور 
خورشید از نقاط ضعف این نوع از صفحه ها ی نمایش 
است. این صفحه دارای 
کیفیت HD )720 در 
1280 پیکس��ل( است 
و در ه��ر این��چ تقریبا 
294 پیکس��ل دارد و 
در مقایسه با سایر رقبا 
در ای��ن رده کیفی��ت 
مطلوبی ارائه می دهد. 
ای��ن صفح��ه  نمایش 
نهایت��ا از 10 لم��س 
همزم��ان پش��تیبانی 

می کند. 

جمع بندی

گوش��ی گلکس��ی E5 می تواند انتخابی خوب برای 
جوانان باش��د. انجام کارهای روزم��ره و به خصوص 
وب گ��ردی و اس��تفاده از برنامه ه��ای اجتماع��ی با 
توجه به نوع دوربی��ن مکالمه به کار رفت��ه در آن و 
یک پارچه سازی سیستم عامل برای استفاده ساده تر 
از برنامه های ارتباط جمعی یکی از اهداف سامسونگ 
بوده اس��ت که در این گوش��ی به خوبی توانسته آن 
را محقق کند. بدنه  گوش��ی باریک اس��ت و کیفیت 

ساخت آن با توجه به باز نشدن قاب پشت آن، 
بالا رفته است. صفحه  نمایش E5 با کیفیت، 

و رنگ های تولید ش��ده توسط آن زیبا، 
گرم و چشم نواز هستند؛ ضمن آن که 

زاویه  دید مناس��بی ه��م دارد اما 
کیفیت قابل قبولی در مقابل 

نور خورشید ندارد. اگر به 
دنبال گوشی  با این رده  

قیمت��ی هس��تید، 
 E5 گلکس��ی 
ن��د  ا می تو

به  طور حت��م یکی از 
گزینه های مناسب باشد.
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لنزهای Acuvue Define از رنگدانه ای در داخ�ل خود برخوردارند که به تعیین مرز اطراف عنبیه 
موسوم به حلقه لیمبوس کمک می کند. این حلقه به طور طبیعی با افزایش سن و بیماری کمرنگ تر 
می شود؛ از این رو ارتقای کیفیت آن می تواند فرد را جوان تر و شاداب تر نشان دهد.انجی باورز، طراح 
این لنزها اظهار کرد: این محصول برای هر دو رنگ چشم تیره و روشن قابل استفاده است. لنزهای 

چشم روشن از یک اثر درخشندگی برخوردار است، 
در حالی که لنز طراحی ش�ده برای چش�م های تیره، دارای اثر »سوس�وزنان« است.چهره های این 

تصاویر مشابه بوده و تنها تفاوت آنها، وجود حلقه لیمبوس تاریک تر در یکی از چهره ها بود.

دانش�مندان از توانایی عجیب پرنده ۱۲ گرمی که پهنه اقیانوس اطلس را بدون وقفه پرواز می کند 
حیرت زده شده اند.این پرنده ریزجثه نوعی پرنده آوازخوان موسوم به Setophaga striata است 
و آس�مان پهنه اقیانوس اطلس را طی پروازی بدون توقف طی می کند تا خود را به منطقه کاراییب 

برساند.
این س�فر حدود ۲۷۷۰ کیلومتر درازا دارد و از آنجاکه پرنده تنها ۱۲ گرم وزن دارد می تواند تجربه ای 
مرگبار برای آن به شمار آید.گروهی از دانشمندان دانشگاه ماساچوست با نصب دوربینی نیم گرمی 
بر روی ۵ پرنده از این نوع مسیر پروازی آنها را ردیابی کرده و در کمال حیرت متوجه شدند که سفر 

آنها بدون توقف است.

لنز جوان کننده پرنده حیرت آور 

 آخرین طراحی خودروها 
در نمایشگاه نیویورک 

برخی از خودروسازان معروف جهان، برای اولین بار طراحی های 
جدید امسالش��ان را در نمایش��گاه خودروی 2015 که در شهر 
نیویورک آمریکا برگزار ش��د به نمایش گذاش��تند. شرکت های 
معروفی چون مرس��دس بنز، رنج روور و لکس��وس ماشین های 

شاسی بلند )SUV( جدیدی ارائه دادند.
تصاویر برخی از ماشین های نمایشگاه 2015 نیویورک

مایکروسافت، این غول نرم افزاری دنیا و یکی از برترین شرکت های 
تاریخ کامپیوتر، چهل ساله شد. بیل گیتس، در چهارم ماه آوریل 
سال 1975 این شرکت را بنا نهاد که در دهه هشتاد تبدیل به یکی 
از مهم ترین شرکت های تولید نرم افزار تا به امروز شد.این شرکت 
در طول س�ال های کاری با بالا رفتن ارزش سهام، چندین نفر را 
 به میلیونرهای ای�ن عصر تبدیل کرد که ش�اخص ترین آنها خود 
بیل گیتس اس�ت. در حال حاضر ش�رکت مایکروس�افت دارای 

125.000 کارمند در سراسر دنیاست و تبدیل به سومین شرکت از 
نظر ارزش در جهان بعد از ExxonMobil و Apple شده است. 
البته ش�رکت گوگل رقابت تنگاتنگی برای کس�ب مقام سومی با 
مایکروسافت دارد.با وجود این که نود درصد کامپیوترهای جهان 
 با سیس�تم عامل ویندوز این ش�رکت در حال کار کردن هستند و 
نرم  افزار آفیس آن تقریبا در تمام دفاتر و ادارات استفاده می شود، 
در دهه گذشته پیشرفت سریع تکنولوژی، مایکروسافت را واداشت 

تا شرکت نوکیا را خریداری و به تولید گوشی های موبایل بپردازد. 
دیگر برندهایی که مایکروسافت در این سال ها خریداری و یا توسعه 
 ،)Skype( اسکایپ ،)Xbox( داده است عبارتند از: ایکس باکس
ویندوز سرور )Windows Server(، بینگ )Bing(، ویندوزفون / 
.)OneDrive( وان درایو ،)Windows Phone / Nokia( نوکیا

به مناسبت چهل سالگی شرکت مایکروسافت، بیل گیتس نامه ای 
به تمامی کارمندان این شرکت فرستاد و در آن این نکته را افتخار 

دانست که شرکتش توانست در تمامی خانه ها یک کامپیوتر قرار 
دهد و نقش موثری در این انقلاب ایفا کند. وی در این نامه خطاب 
به کارمندان این شرکت گفت: » ما در این چهل سال توانستیم با هم 
موفقیت های بی شماری را به دست آوریم و استعداد های بی شماری 
را هم کشف کنیم. اما مساله ای که در حال حاضر اهمیت دارد، این 
اس�ت که قدم بعدی ما چه خواهد بود. از اینکه مایکروسافت را 

تبدیل به یک شرکت خارق العاده کردید از شما متشکرم«.

بیل گیتس متشکریم ! خبر فناوری

تصفیه هوا با پنکه بدون پره توقف فروش کینکت برای ویندوز مانیتور خمیده  سامسونگ چیست؟

تاکنون دستگاه های بسیاری مانند تصفیه آب یا هوا ساخته و عرضه شده اند، اما به دلیل نقص های فنی یا سر و 
صدای بسیار با استقبال مخاطبان مواجه نشده اند، اما اکنون پنکه جدید )Pure Cool )AM11 نه تنها به تصفیه 
هوا می پردازد،بلکه ویروس ها و باکتری های موجود در فضا را نیز از بین می برد بدون اینکه کوچک ترین صدایی 
ایجاد کند.ذرات بسیار ریزی در هوای اطراف ما وجود دارند که به دلیل اندازه بسیار ریز و کوچک آنها قادر به دیدنشان 
نیستیم، ذراتی مانند ویروس ها، باکتری ها، گرد و خاک و ... اما با کمک این دستگاه می توان به تصفیه چنین ذراتی 
 Dyson  پرداخت.تاکنون دستگاه های دیگری نیز بدین شکل ساخته شده اند که از میان آنها می توان به دستگاه
اشاره کرد، اما تفاوت عمده دستگاه تصفیه جدید با دستگاه های قدیمی را می توان در سیستم  HEPA دانست 

که در زیر این دستگاه قرار گرفته و به تصفیه هوا بدون سر و صدا می پردازد. 

به تازگی سیستم سازمانی و مدیریتی شرکت مایکروسافت، دستخوش تغیرات فراوانی شده است. قطعا این تغییرات 
با حذف بعضی از ایده های قبلی و ورود ایده های مدیریتی جدید به این شرکت همراه خواهد بود. مایکروسافت به 
تازگی اعلام کرده که محصول انحصاری خود؛یعنی کینکت را برای وین��دوز دیگر عرضه نخواهد کرد. با توجه به 
تغییرات مذکور در این شرکت، این تصمیم چندان هم عجیب به نظر نمی رسد.دلیل عدم عرضه مدل دوم از کینکت   
برای ویندوز، مشابه بودن آن از نظر فنی و کاربردی با مدل قبلی این محصول بوده و از نظر مایکروسافت دلیلی برای 
عرضه دو محصول مشابه برای یک پلتفرم وجود ندارد. این شرکت در ادامه افزود، جای نگرانی برای کسانی که تا به 
حال مدل دوم از کینکت را برای ویندوز تهیه کرده اند وجود ندارد؛ چرا که از تمامی آنها پشتیبانی خواهد شد. به نظر 

می رسد که هدف اصلی مایکروسافت از این تصمیم، تمرکز برای ساخت یک محصول جدید برای ویندوز است. 

سامسونگ به تازگی سه محصول جدید را به خانواده  نمایشگرهای خمیده  خود اضافه کرده که این سه محصول در 
مقایسه با مدل های قبلی از قیمت پایین تری برخوردار هشتند؛ در نتیجه  تعداد بیشتری از کاربران توانایی خرید آنها 
را خواهند داشت.  شرکت سامسونگ بر این باور است که صفحه  نمایش خمیده  این نمایشگرها در کاهش خستگی 
 Eye Saver Mode چشم کاربران تاثیر به س��زایی دارد. همچنین محصول مذکور از فن آوری جدیدی به نام 
بهره می برد که در زمان فعال شدن آن، نور آبی ساطع شده از نمایشگر به میزان استانداردی کاهش یافته که این 
امر در میزان خستگی و آرامش چشم کاربران تاثیر چشمگیری دارد. نمایشگرهای جدید سامسونگ در سه اندازه  
23.6، 27 و 31.5 اینچ با وضوح تصویر 1080p عرضه خواهد شد. مدل 23.6 اینچی این نمایشگرها تنها 299 دلار 

قیمت دارد. همچنین مدل 31.5 اینچی محصول مذکور 599 دلار قیمت گذاری شده است.

اخبار فناوری

هفته گذشته و جاری، جهان علم شاهد اتفاقات خوبی بود . با هم مروری بر این اتفاقات می کنیم 

از تازه های دانش در هفته گذشته با خبر شوید

اینجا آخر تکنولوژی و دانش است 

شکلات؛ عامل انقراض میمون ها
به نظر می رس��د گونه هایی از میمون ها صرفا به دلیل ماده ای که 
انسان ها آن را به شدت دوس��ت دارند در حال انقراض نسل باشند: 

شکلات!
10 س��ال پیش جنگل های س��احل عاج در غرب آفریقا غرق در سر و 
صدای گونه های مختلفی از میمون ها بود. اما اکنون این نقطه از جهان 
ساکت تر از هر زمان دیگری است. بسیاری از نواحی جنگلی از میان رفته 
و از انبوهی از میمون ها که روزگاری ساکن آنجا بودند اکنون خبری نیست. 
اما علت اصلی انقراض میمون ها چیست؟ شاید شکلات!محققان دریافته اند که 
عامل اصلی شکل گیری این وضعیت چیزی نیست جز کاکائو، فاکتور غیرقابل 
چشم پوشی در تهیه شکلات و محصولات غذایی مرتبط با آن!ساحل عاج بیش از 
یک سوم کاکائوی جهان را تولید می کند، رقمی درحدود 1.7 میلیون تن تنها در 
سال گذشته که برای تولید تقریبا تمام شکلات بزرگ ترین شرکت های تولید کننده 
این محصول در جهان کافی به نظر می رسد.با این حال طی یک دهه گذشته بسیاری 

اراض��ی حاصل از از جنگل های س��احل عاج از بین رفته تا در 
جنگل زدایی ب��رای راه ان��دازی کارخانه 

های تولید کاکائو اس��تفاده ش��ود که 
البته بسیاری از آنها نیز به طور غیرقانونی 

احداث می شود.نکته قابل تامل این 
است که در این مناطق که روزگاری 

جنگل های سرس��بزی بوده است 
گونه های مختلفی از میمون های 

حفاظت شده زندگی می کرده اند.

تشخیص ایدز با تلفن همراه 
با همکاری دانشمند ایرانی دانشگاه هاروارد امکان تشخیص دقیق بیماری ها با 

استفاده از تلفن همراه هوشمند فراهم شد. به گزارش مهر، دکتر هادی شفیعی 
دانشمند ایرانی مدرسه پزشکی دانشگاه هاروارد در راس تحقیقات جالب توجه 

و تاثیرگذاری قرار دارد که نتیجه آن چیزی نیست جز افزودن قابلیت های تازه 
و مثمرثمر به تلفن های همراه هوش��مند.وی و همکارانش اپلیکیشن جدیدی 

برای تلفن های همراه هوشمند ابداع کرده اند که به طرز چشمگیری وجود انواع 
باکتری در خون و بیماری های ناشی از آن را تشخیص می دهد.تشخیص HIV و 

E-coli از جمله اهدافی است که در توسعه این فناوری مدنظر قرار داشته است. بدین 
ترتیب می توان امیدوار بود که در آینده نزدیک ابتلای احتمالی افراد به این نوع بیماری ها حتی 

اگر در مناطق دوردست زندگی می کنند به راحتی و به سرعت صورت گیرد.این ابتکارعمل 
جدید درحقیقت پلت فورم حس��گر زیستی منحصربه فردی اس��ت که تنها به یک قطره 

خون از سر انگش��ت فرد نیاز دارد.این پلت فورم قابلیت تش��خیص دقیق پاتوژن ها و حتی 
پلاسمای خون را دارد و از آن جالب تر آنکه از طریق تلفن همراه و سیستم های ارتباطی آن 

می توان نتایج به دست آمده را به هر گوشه ای از جهان ارسال کرد.دکتر شفیعی و همکارانش 
امیدوارن��د که 

بتوان به زودی از 
این فناوری جدید 

در سطحی گسترده 
برای ارتقای س��طح 

س��لامت در سراس��ر 
جهان استفاده کرد.

وقتی مرغ ها به تولید برق کمک می کنند
 گروهی از محققان در آمریکا شیوه ای موثر ارائه کرده اند که بر این اساس انبوه فضولات برجای مانده از مرغ ها در 
مرغ داری ها به منبعی ارزشمند برای تولید برق تبدیل می ش��ود.برآورد می شود تنها در مریلند آمریکا سالانه 
بیش از 300 میلیون تن فضولات مرغ به شکل کود حیوانی تولید می شود که آن را می توان به کودی ارزشمند 
تبدیل کرد. اما مقادیر انبوه چنین کودی می تواند به خطری بالقوه برای محیط زیس��ت و س��ایر صنایع 
غذایی به ویژه صنایع غذایی دریایی تبدیل شود.به تازگی یک شرکت بزرگ تولید کننده مرغ و جوجه 
در آمریکا همکاری جالب توجهی را با دو شرکت متخصص در تولید انرژی آغاز کرده است که مبنای 

عملکرد آن استفاده از انبوه فضولات مرغ و جوجه است.
در این روش فضولات تبدیل شده به کود حیوانی وارد فرآیند هضم بی هوازی می شود. در این 
فرآیند میکروب ها نیز حضور دارند و با تاثیرگذاری بر روی کود وارد شده به سیستم گاز 
متان تولید می کنند.در ادامه می توان از این گاز برای تولید برق استفاده کرد.پسماند 
این فرآیند را نیز می توان به عنوان کودی مایع در توس��عه صنایع کشاورزی به کار 
برد، بدون آنکه جایی برای نگرانی ناشی از ورود آن به منابع آب 

زیرزمینی باشد.

تولید ادکلنی که بو ندارد!
 محققان موفق به تولید نسل جدیدی از ادکلن شده اند که تنها در ترکیب با عرق بدن رایحه دل انگیزی از خود منتشر می کند. بدن 
عرق کرده از جمله موارد ناراحت کننده ای است که نه تنها فرد بلکه اطرافیان را در محل های شلوغ از جمله مترو و حتی سالن سینما 
آزار می دهد.به تازگی گروهی از محققان در دانشگاه کوین بلفاست در ایرلند ترکیبی ویژه برای ادکلن تولید کرده اند که تنها در صورت 
ترکیب با رطوبت، مانند عرق بدن اثرگذاری مورد نظر را به نمایش می گذارد و همزمان با آزادسازی رایجه ای خوش، باکتری های مؤثر 
در تولید بوی بد عرق را نیز از بین می برد.نتایج این دستاورد فناورانه در نش��ریه تخصصی »ارتباطات شیمیایی« منتشر شده است.

نکته جالب توجه درخصوص این ادکلن جدید - که نوعی ترکیب مایع یونی است – این اس��ت که به تنهایی هیچ بویی ندارد و تنها 
در صورت ترکیب با عرق یا رطوبتی شبیه آن معطر می شود.اثبات تاثیرگذاری این فناوری جدید موجب شده تا تولید تجاری آن به 
سرعت آغاز شود.به نظر می رسد این ادکلن جدید که نتیجه نگاه علمی محققان به صنعت تولید ترکیبات معطر است به سرعت در 

بازارهای جهانی طرفدار پیدا کند.
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مدیر امور ناشران شرکت سپرده گذاری مرکزی 
اوراق بهادار و تسویه وج��وه گفت: با ورود بیش 
از ۶۳۳هزار نفر در س��ال ۹۳ تعداد سهامداران 

ایرانی به مرز  هشت میلیون نفر رسید. 
مطهره مروج  افزود: تع��داد کدهای صادر شده 
در پایان س��ال گذشته به رق��م هفت میلیون و 
۹۹۶هزار و 728 کد رسید و از این تعداد در حال 
حاضر حدود شش میلیون ک��د در بازار سرمایه 

فعال است.
مدیر امور ناشران شرکت سپرده گذاری مرکزی 
اوراق به��ادار و تسویه وج��وه خاطرنشان کرد: 
در حال حاض��ر چهارمیلیون و 4۳ه��زار مرد و 
یک میلیون و 70۹هزار زن در بازار سرمایه ایران 
کد سهامداری دریافت کرده اند که ۳۳7 سهامدار 

خارجی نیز در این بازار فعال هستند.

مدیرعامل سازمان مرکزی تعاون روستایی ایران 
با بیان بررسی روند بازار شیر و محصولات لبنی در 
نیمه دوم فروردین، گفت: در صورت کسب نتایج 
مطلوب در مورد روند و نحوه ادامه خرید تضمینی 
شیرخام تصمیم گیری می ش��ود. حسین صفایی 
گفت: خرید تضمینی )حمایت��ی( شیر هم اکنون 
در حال انج��ام است، اما ممکن اس��ت در مورد آن 
تجدید نظر صورت گیرد. وی اف��زود: در نیمه دوم 
فروردین ماه ب��ازار شیر و محص��ولات لبنی مورد 
بررسی قرار می گیرد، تا مشخص شود که شیر خام با 
چه قیمتی به دست تولید کنندگان محصولات لبنی 
می رسد. مدیرعامل سازمان مرکزی تعاون روستایی 
ایران اظهار داشت: در صورت بررسی و کسب نتایج 
مطلوب اگر لازم باشد، در م��ورد روند و نحوه ادامه 

خرید تضمینی شیرخام تصمیم گیری می شود.

 وزیر اقتصاد، تجارت و صنع��ت ژاپن اعلام کرد 
که توکیو در س��ال 20۱۵ می��زان خرید نفت از 
ایران را 2۶ درصد افزای��ش داده است. وی علام 
کرد که توکیو در سال 20۱۵ میزان خزید نفت 
از ایران را 2۶ درصد افزای��ش داده است. روزنامه 
پاکستانی »کاستوم تودی« به نقل از وزیر اقتصاد، 
تجارت و صنعت ژاپن نوشت: این کشور واردات 
نفت خام خود را از ایران به میزان ۱08۶ کیلولیتر 
یا به عبارتی 24۳ هزار بشکه در روز افزایش داده 
است. در ماه اول سال جاری میلادی، ژاپن میزان 
۱۹۳ هزار بشکه نفت خام از ایران وارد کرده است 
که این میزان در ماه دوم سال جاری میلادی به 
روزانه 2۶0 هزار بشکه افزیاش یافته بود و ایران را 
به پنجمین منبع اصلی تامین نفت ژاپن تبدیل 

کرده است.

ریی��س اتحادی��ه زنب��ورداران ایران گف��ت: عدم 
توجه مسوولان به اهمیت زنب��ورداری در کشور، 
خشکسالی و پدیده ریزگرده��ا باعث شد، نتوانیم 
عملکرد مطل��وب را از کندوها حاصل کنیم. عفت 
ریسی سرحدی در م��ورد وضعیت تولید عسل در 
سال ۹۳، گفت: خشکسالی، عدم ب��ارش و مقوله 
ریزگردها آسیب های جدی به صنعت زنبورداری 

کشور وارد کرد. 
رییس اتحادیه زنبورداران ای��ران تصریح کرد: در 
تمامی جهان زنبور عسل به عن��وان یک شاخص 
توسعه یافتگ��ی در بخ��ش کش��اورزی محسوب 
می شود، در حالی که در ایران ب��ه این مقوله هیچ 
توجهی نمی شود و بیشترین توجه به میزان تولید 
عسل و میزان مصرف آن اس��ت که این مهم ترین 

معضل این بخش است.

بیشترین سهم واردات کش��ور طی ۱۱ ماهه سال 
گذشته مربوط به دو قاره آسیا و اروپا  با  رقمی حدود 

۹8 درصد بوده است.
طی ۱۱ ماهه سال ۱۳۹۳ بی��ش از ۹7.۹۵ درصد 
از ارزش ک��ل واردات کشور مربوط به دو قاره آسیا 
و اروپا بوده است. همچنین سهم سه قاره دیگر از 
واردات رقم 48 میلیارد و 2۵8 میلیون دلار کشور 
را به خود اختصاص داده است که این میزان تنها 
2.0۵ درصد است. بنا بر این گزارش قاره آسیا ۳7 
میلیارد و ۳۳7 میلیون دلار، قاره اروپا ۹ میلیارد و 
۹2۹ میلیون دلار، قاره آمریکا 7۳2 میلیون دلار، 
قاره اقیانوسیه ۱۹2 میلیون دلار و قاره آفریقا ۶۶ 
میلیون دلار ب��وده است در هر ی��ک از این قاره ها 
بیشترین سهم  به ترتیب در چین، آلمان، برزیل، 

استرالیا و آفریقای جنوبی بوده است.

سهامداران ایرانی 
۸میلیون نفرشدند

احتمال تجدید  نظر در نحوه 
خرید تضمینی شیرخام

افزایش  واردات نفت 
ژاپن از ایران

 عدم توجه  مسوولان
 به  اهمیت زنبورداری

 آسیا و اروپا پیشتاز 
در واردات کشور

مدیر عام��ل شرکت کشتیران��ی ایران ضمن بی��ان اینکه 
وضعی��ت حمل ونقل دریای��ی و تجارت از طری��ق دریا به 
جزییات توافق هسته ای بستگی دارد، گفت: نهایی شدن 
توافق هسته ای ایران، راه را برای ازسرگیری تردد کشتی های 

این شرکت در آب های اروپا باز می کند.
محمدحسین داجمر اظهار کرد: لغو تحریم ها به خصوص 
برای بازار کالاهای سرمایه ای و پروژه های بزرگ زیربنایی 

که با رکود مواجه شده بود تاثیر بسزایی دارد.
وی افزود: اگر برداشتن محدودیت و توافقات مورد نظر شامل 

آمریکا نیز ش��ود با توجه به پتانسیل ب��الای این کشور برای 
کالاهای فله ای و غلات، طبیعی است حجم بسیار زیادی از 
تجارت ما با این کشور در زمینه کالاهای اساسی خواهد بود. 
داجمر عدم ت��ردد کشتی ها ب��ه بنادر کشور ه��ای اروپایی 
که سهم قابل توجه��ی در تجارت ما دارن��د را از موضوعاتی 
دانست که بع��د از تحریم برطرف می ش��ود و حجم تجارت 
رونق می گیرد. مدیر عامل شرکت کشتیرانی ایران ادامه داد: 
مذاکرات با شرکت های کشتیرانی اروپایی برای ورود به بنادر 

ایران پس از لغو تحریم ها آغاز می شود.

رییس اتاق اصناف کشور گفت: افراط و تفریط در واردات 
برخ��ی کالاها یک��ی از موضوعاتی است ک��ه در سال های 
گذشت��ه مشکلات��ی را ایجاد ک��رده و طبیع��ی است که 
فضایی که در ح��ال حاضر با توجه به مذک��رات هسته ای 
 به وجود آمده در مناسبات بین ما و سایر کشورها اثرگذار

 خواهد بود.
علی فاضلی اظهار کرد: عدم مدیریت صحیح در سال های 
گذشته موج��ب بی اعتنایی به تولید ملی ش��ده و واردات 
بی رویه گسترش یافته و متاسفانه ع��ده ای فرصت طلب 

نیز سودجویی را هدف ق��رار داده و مشکلات زیادی ایجاد 
کرده اند. رییس اتاق اصناف کشور با بیان اینکه کشورمان 
 در تامین بعضی م��واد اولیه مشکلات��ی دارد و هیچ وقت 
نمی توانیم خودمان را بی نیاز از کشوره��ای دیگر بدانیم 
و باید حتما آنها را وارد کنیم، افزود: ب��ا به نتیجه رسیدن 
 توافقات هسته ای، تولیدات داخلی ما در بسیاری از حوزه ها

 از جمله در بخش مواد دارویی و پزشکی، بخش صنعتی به 
ویژه در صنایع نساجی و بهس��ازی و نوسازی ماشین آلات 

افزایش یافته و کیفیت نیز بهبود می یابد.

رییس اتحادیه فروشندگان میوه و سب��زی تهران با بیان 
اینکه قیمت موز و پرتقال همچنان بالاست، گفت: با توجه 
به اینکه هنوز میوه های به��اره و تابستانی آماده برداشت 
نیستند، مردم باید با قیمت کنونی پرتقال تا 40 روز آینده 

کنار بیایند تا میوه های جایگزین وارد شود.
حسین مهاجران گف��ت: ظاهرا پرتقال ه��ای خارجی که 
ازمرزها وارد می شوند، از کشورهای مصر، ترکیه و آفریقا 
به صورت قاچاق وارد برخی استان ه��ا شده که اگر عرضه 
آن  در تهران انج��ام شود طبیعی است ک��ه قیمت پرتقال 

کاهش می یابد. وی در عین حال بیان کرد: قیمت پرتقال 
در مقایسه با سال گذشته حدود سه برابر گران تر شده و با 
توجه به اینکه هنوز تا ورود میوه های جایگزین مثل زردآلو 
و گوجه درختی ح��دود 40 روز باقی مان��ده است، قیمت 

پرتقال همچنان بالا خواهد بود.
مهاجران ادامه داد: اگر پرتقال های سردرختی نیز به بازار 
عرضه ش��ود وضعیت بهبود می یابد ول��ی در شرایط فعلی 
مردم باید با قیم��ت کنونی پرتقال ت��ا 40 روز آینده کنار 

بیایند تا میوه های جایگزین وارد شود.

سرپرست مرکز ملی فرش ایران قیم��ت  تمام شده فرش 
دستباف در ایران را نسبت به دیگر کشورها گران تر عنوان 
کرد و گفت: رکود اقتصادی در بازارهای اروپایی باعث رکود 

در صادرات فرش دستباف ایرانی شده است.
حمید کارگر با بیان اینکه کشورمان در حوزه فرش جایگاه 
ویژه ای در دنیا دارد که نیازمند یک عزم ملی برای احیای 
جایگاه فرش دست بافت ایرانی هستیم، اظهار کرد: فرش 
دستباف مقوله ای چند وجهی بوده و اشتغالزایی و ارزآوری 

خوبی به همراه دارد.

وی افزود: مرکز ملی فرش ایران به عنوان متولی این صنعت 
مهم در کشور باید به همه این ابع��اد توجه کند و برای آن 
برنامه داشته باشد که یکی از مهم تری��ن برنامه های این 
حوزه تبلیغ��ات و اطلاع رسانی در زمین��ه فرش دستباف 
است که در آن علاوه بر بازاره��ای داخلی باید به بازارهای 

خارجی نیز توجه شود.
کارگرافزود: یکی از اقدامات مه��م مرکز ملی فرش ایران، 
 انجام فرایند ثبت طرح فرش و نقوش ایرانی است تا طرح ها 

و نقوش فرش به نام پدید آورندگان ثبت شود.

با قیمت کنونی پرتقال کنار بیایید! ازسرگیری تردد کشتی های ایران در اروپا پس از توافق نهایی

کسادی بازار فرش دستباف به دلیل رکود اقتصادی اروپاتبعات منفی افراط و تفریط در واردات برخی کالاها

رییس اتحادیه فروشندگان میوه پایتخت: مدیر عامل کشتیرانی ایران؛

سرپرست مرکز ملی فرش عنوان کرد؛رییس اتاق اصناف کشور عنوان کرد؛

کسب درآمد حاص��ل از اشتغال در کارهای ح��رام مثل فروش 
گوشت خوک، شراب و مانند آنها چه حکمی دارد؟ 

حضرت آی�ت الله خامن�ه ای: کس�ب درآم�د از طریق 
 آنها حرام است و انس�ان، مالک اجرتی که در برابر آنها 

می گیرد نمی شود. 

چالش های درونی سطح زیرین اقتصادی 
در عرصه ملی اقتصاد مقاومتی 

مهم ترین چالش های درونی سطح زیرین اقتصادی را در عرصه ملی 
اقتصاد مقاومتی که ناشی از معیشت مردمی و تاثیرات نامطلوب آن در 

سطح اقتصاد ملی است، می توان چنین برشمرد: 
    عدم گسترش و توسعه عدالت اقتصادی در بین خانوارها 
    شرایط نامطلوب درآمدهای اقتصادی مردم و خانوارها 

    عدم برنامه ریزی جدی در هزینه های اقتصادی خانوارها 
    ناکارآمدی نظام مالیاتی 

    ناکارآمدی نظام بیمه ای و تامین اجتماعی 
    گسترش رانت خواری و مفاسد مالی در جامعه 

    عدم تعاون اقتصادی در بین مردم 

مشاور کانون عالی شوراهای اسلامی کار:
 قضاوت درباره تاثیر لغو تحریم ها 

بر اقتصاد کشور هنوز زود است
مشاور کانون عالی شوراهای اسلامی کار کشور بر ضرورت مدیریت و 
تزریق منابع به دست آمده از لغو تحریم ها به بخش های تولید و اشتغال 
تاکید کرد. علی خدایی اظهار کرد: یکی از اثرات لغو تحریم های خارجی 
این است که با حذف یکسری واسطه ها در بحث تامین کالا، مواد اولیه 
را با قیمت ارزان تری به دست خواهیم آورد، اما درنهایت نحوه برخورد 

دولتی ها و تصمیم گیران با این مساله می تواند تعیین کننده باشد.
وی ادامه داد: از طرفی برداشته شدن تحریم ها را نمی توانیم یکطرفه 
ببینیم بلکه باید آن را به عنوان فرصتی هم که می تواند به یک تهدید 
تبدیل شود در نظر بگیریم. مشاور کانون عالی شوراهای اسلامی کار 
کشور در ادامه تهیه و تامین مواد اولیه ارزان تر، به روز کردن تکنولوژی 
و احیای کارگاه های تولیدی را در رونق تولید  و افزایش اشتغال موثر 

دانست. 
خدایی گفت: لغو تحریم ها می تواند گشایشی در صادرات و اقتصاد ما 
ایجاد کند و از نقدینگی هایی که در اثر لغو تحریم ها به دست می آید 

می توانیم در جهت تولید استفاده کنیم.

عضو انجمن تولیدکنندگان فولاد:

بازار فولاد قفل شد؛ مشکل اصلی 
کمبود  نقدینگی است

عضو انجمن تولید کنندگان فولاد گفت: دولت باید تدابیری را برای رفع 
مشکلات نقدینگی و جرایم بانکی تولیدکنندگان به کار گیرد.

رضا شهرستانی با اشاره به اینک��ه در حال حاضر بزرگ ترین مشکل 
تولیدکنندگان کشور کمبود نقدینگی اس��ت، اظهار داشت: همین 
موضوع باعث شده تا برخی از واحدهای ف��ولادی به مرز تعطیلی یا 
نیمه تعطیلی حرکت کنند. وی با بیان اینکه ای��ن روزها واحدهای 
تولید امکان بازپرداخت تسهیلات بانکی را نداشته و مشمول پرداخت 
جرایم شده اند، افزود: هم اکنون بازار قفل کرده و عدم خریدار باعث 
شده تا تولیدکنندگان محصولات خ��ود را با قیمت های پایین تر به 
فروش برسانند. این عضو انجمن تولید کنندگان فولاد با اشاره به اینکه 
دولت باید تدابیری را برای رفع مشک��لات نقدینگی و جرایم بانکی 
تولیدکنندگان به کار گیرد، گفت: سیستم بانکی با ارائه اعتبارات جدید 
به تولیدکنندگان می تواند نقش مؤثری را در تأمین نقدینگی آنها ایفا 
کند. شهرستانی تصریح کرد: اگر در حوزه آهن اسفجی کمبود مواد 
اولیه برطرف شود از 80 درصد ظرفیت به ۱00 درصد خواهیم رسید.

سرنوشت صادرات محصولات لبنی 
پس از لغو تحریم ها

معاون وزیرجهادکشاورزی گفت: در صورت لغو تحریم ها امکان حضور 
بیشتر ایران در بازارهای بین المللی فراهم  می شود و ایجاد بازارهای 
صادراتی جدید می تواند توان تولیدمان را در یک فرجه زمانی کوتاه 
افزایش دهد. حسن رکنی اظهارداشت: در صورت لغو تحریم ها و تعامل 
بیشتر با کشورهای مختلف امکان حضور بیشت��ر ایران در بازارهای 
بین المللی فراهم  می شود و با توجه به پتانسیل بالای کشور در زمینه 
تولید این محصولات امکان افزایش تولید متناسب با نیاز صادرات برای 
ما وجود دارد. معاون وزیر جهاد کشاورزی ادامه داد:  در این میان، در 
بخش طیور امکان افزایش تولید تا ۵0 درصد بیشتر از میزان کنونی 
وجود دارد، بنابراین ایجاد بازارهای صادراتی می تواند توان تولیدمان را 
در یک فرجه زمانی کوتاه افزایش دهد با توجه به وجود زیرساخت هایی 

که در این بخش وجود دارد.

احکام

سبـک زندگی

گروه اقتصاد

سید مهدی 
سلطانی

خبر

بازار خرید و فروش مرغ یک��ی از بازارهای 

دی
حم

از ا
پرتنشی است که گاه مصرف کنندگان از آن مهن

اظهارنارضایت��ی  م��ی کنند و گ��اه تولید 
کنندگان.

آنچه که این روزها به وضوح مشهود است،  
این موضوع اس��ت که حال مرغ��داران در 
هیچ کجای کش��ور ازجمله استان م��ا، اصفهان 

خوش نیست.
زحمات فراوان و طاقت فرس��ای تولیدکنندگان 
مرغ به گفته خودشان هیچ منفعتی که عایدشان 
نمی کند هیچ، بلکه برای آنها سراسر زیان و ضرر 
روحی و مادی است و این شرایط تا حدی آزار دهنده 
است که بسیاری از فعالان این عرصه از شغل خود 

کناره گیری کرده اند.

  رک�ود و ورشکس�تگی در صنع�ت 
مرغداری ادامه دارد

نکته ای که از پس صحبت های همه مرغداران 
در سراسر کشور بر می آید این است که، واقعا 
قیمت فروش مرغ ب��رای آنها بسی��ار کمتر از 
 قیمت هزینه های تمام ش��ده برای آنان است؛

به نحوی که ایشان هر کیل��و مرغ زنده را درب 
مرغ��داری به ط��ور متوس��ط4000 تومان به 
فروش م��ی رسانند و در واق��ع خودشان برای 
هر کیلو م��رغ زنده ۵۳00 توم��ان هزینه صرف 
کرده اند ک��ه همین امر باعث ش��ده است طی 
سال های اخی��ر صنعت مرغ��داری در بیشتر 
نقاط کش��ور همچون استان اصفه��ان با رکود 
و ورشکستگ��ی مرغ��داران و نابسامان��ی بازار 

برای مصرف کنندگان 
مواجه باشد.

دبی��ر انجم��ن صنف��ی 
مرغداران اصفهان در این 
خصوص گف��ت: بارها و 
بارها در خصوص وضعیت 
نابسام��ان مرغ��داران با 
 مسوولان صحبت هایی

داشت��ه ای��م و واض��ح 
است که اگ��ر تنها کمی 
دیرت��ر به وضعی��ت این 
 صنع��ت رسیدگی شود،

آن تعداد مح��دودی هم 
که اکنون از سر عشق و 

 اشتیاق به آن مشغول هستند، از این شغل کناره گیری
خواهند کرد و صنع��ت مرغداری ب��ه کلی نابود 

خواهد شد. 
بهرام پاکزاد تصریح کرد: در سال گذشته  تنها دو 
ماه مرغ به قیمت واقعی عرضه شد و بقیه ماه های 
سال مرغ باقیمتی بسی��ار ارزان تر از قیمت تمام 
شده به دس��ت مصرف کننده م��ی رسید که این 

امرضرر کامل مرغداران را در بر داشت.
وی ادامه داد: اکنون قیم��ت مرغ باتوجه به تغییر 
فصل رو به کاهش است و مرغداران هرکیلو مرغ 
زنده را ب��ا ۱۳00 تومان ض��رر درب مرغداری به 

فروش می رسانند.

  مس�وولان ب�ر کل زنجی�ره تولید مرغ 
نظارت کنند 

دبیرانجمن صنفی مرغداران اصفهان اذعان داشت: 
لازم است شرکت پشتیبانی هرچه زودتر دست به 

اقدام بزند و برای مرغ قیمتی ثابت اعلام کند.
پاکزاد خاطر نشان ک��رد: در روزهای پایانی سال 
گذشته سازمان جهاد کش��اورزی  ۱20 هزار تن 
مرغ مازاد را به صورت منجمد به بازار عرضه کرد، 
که تعادل خوبی در بازار عرضه و تقاضا ایجاد شد 
 و امید است که این اقدام شایسته در سال جاری

ه��م ادام��ه یاب��د. وی اظهارداشت: در س��ال های 
اخیر گرانی نهاده ه��ا، عدم حمایت کام��ل دولت از 
مرغداران، بالارفتن نرخ تورم باعث شد تا بسیاری از 
مرغداری ها در کشور با ورشکستگی روبه رو شوند 
 و تولیدکنندگان مرغ برای گ��ذران زندگی خود به 
شغل های دیگری روی آوردند و همین موضوع سبب 

کاهش تولید مرغ در برخی از مقاطع زمانی شد. 
دبیرانجمن صنفی مرغداران اصفهان تاکید کرد: 
مسوولان باید بر کل زنجیره صنعت مرغداری اعم 
از جوجه ریزی،تامین نهاده و فروش مرغ نظارت 
داشته باشند تا بتوانیم به امنیت تولید دست یابیم؛ 
چرا که بدون شک امنیت در تولید شرایط مطلوبی 
برای فروش و قیمت نهایی مرغ برای مصرف کننده 

رقم خواهد زد.

خبر اول
مسوولان جلوی نابودی صنعت مرغداری را بگیرندگروه اقتصاد

ضرر 1300 تومانی مرغداران در فروش هر کیلو مرغ زنده   »تنظیم بازار عید ۹۴« اختلافات 
۲ وزارتخانه  را آشکار کرد 

 بعد از اجرای خ��لاف عرف تنطیم بازار ش��ب عید ۹4 و 
افزایش قیمت یک باره برخی از مواد غذایی در ایام پایانی 
سال گذشته، قائم مقام وزیر صنعت لب به سخن گشود و با 
انتقادات تند از نحوه تنظیم بازار، وزارت جهاد کشاورزی را 
به چالش کشید. بر اساس گزارش های منتشر شده، زمینه 
بروز دوباره این اختلافات، واکنش قائم مقام وزیر صنعت 
به تنظیم بازار می��وه و مرغ مورد نیاز م��ردم در روزهای 

پایانی سال است. 
بعد از اجرای خلاف ع��رف تنظیم بازار ش��ب عید ۹۳ با 
اتکای صرف بر تولیدات داخ��ل و حمایت از تولید کننده 
به قیمت افزایش قیمت ه��ا در بازار مص��رف، خسروتاج 
لب به سخن گشود و با انتق��ادات تند از نحوه تنظیم بازار 
مواد غذایی وزارت جهاد کشاورزی را به چالش کشید. در 
موضع انتقادی جدید وزارت صنعت که حتی مجلس را نیز 
زیر تیغ برده و خواهان پاسخگویی نمایندگان مجلس در 
خصوص قانون انتزاع و وضعیت اجرای تنظیم بازار توسط 
وزارت جهاد کشاورزی اس��ت، خسروتاج علاوه بر موفق 
نخواندن بخش کش��اورزی در تنظیم ب��ازار و یک جانبه 
دانستن این وزارتخانه در حمایت از حقوق تولیدکنندگان 
در مقابله با مصرف کنندگان، خبر از پیگیری وزارتخانه 
متبوع خود در سال جاری ب��رای بازگرداندن این وظایف 
ب��ه وزارت صنعت، مع��دن و تجارت می ده��د. بر اساس 
پیگیری های خبرنگار تسنیم، وزارت جهاد کشاورزی در 
خصوص این اظهارات بی پرده وزارت صنعت هنوز موضع 

سکوت و تصمیم گیری را اتخاذ کرده است.
یکی از مدیران ک��ل وزارت جهاد کشاورزی که نخواست 
نامش ف��اش شود در ای��ن ارتب��اط به ما گف��ت: مطرح 
کردن اختلافات دو وزارتخانه دولت��ی در رسانه ها عمل 
پسندیده ای نیست، و تا اطلاع ثانوی این وزارتخانه قصد 

پاسخگویی به این ادعاها را ندارد.

لازم است 
شرکت 

 پشتیبانی
 هرچه زودتر 

دست به اقدام 
 بزند و برای

 مرغ قیمتی 
 ثابت اعلام 

کند

مدیرکل مقررات، مجوزها و مبارزه با پولشویی بانک مرکزی گفت: بانک مرکزی فعلًا 
برنامه ای برای صدور مجوز جدید فعالیت بانک یا موسسات اعتباری ندارد.

عبدالمهدی ارجمندنژاد با اشاره به بخشنامه صادر ش��ده مبنی بر محدودیت برای 
تراکنش های کارتی اظهارداشت: هم اکنون کارت هایی که در اختیار مردم است سقف 
خاصی در بخش خرید ندارد و یک فرد می تواند تا چن��د ده میلیارد تومان از طریق 

پایانه های فروشگاهی نقل و انتقال کند.
وی افزود: در همه کشورهای دنیا برای نقل و انتق��ال کارتی محدودیت وجود دارد، 

زیرا این کارت  تنها برای خریدهای خرد است. ارجمندنژاد گفت: در بررسی که بانک 
مرکزی انجام داد مشخص شد که تنها 7 صدم درصد از پرداخت های شبکه پایانه های 
فروشگاهی بیش از ۵0 میلیون تومان است و به همین دلیل در گام اول مقرر شد که 
خرید بیش از ۵0 میلیون تومان در این سیستم محدود شود و هویت طرفین معامله 
باید احراز شود. وی تاکید کرد: از 20 فروردین  ماه حداکثر سقف پرداخت در شبکه 
)شاپرک( ۵0 میلیون توم��ان است که البته ت��ا سه ماه آینده یک ف��رد در یک روز 

می تواند تا سقف ۵0 میلیون تومان خرید کند.

معاون سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی گفت: تا دو ماه آینده با دسترسی 
اپراتورهای تلفن همراه به سامانه ثبت احوال و احراز هویت سریع افراد، امکان وصل 

آنی سیم کارت فراهم و بازار غیر مجاز سیم کارت های فعال برچیده خواهد شد.
غلامرضا دادش زاده از دسترسی اپراتورهای تلفن همراه به سامانه ثبت احوال برای 

احراز هویت مشترکان و ثبت نام در لحظه سیم کارت تا دو ماه آینده خبر داد.
معاون نظارت و اعمال مقررات سازم��ان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی تصریح 
کرد: در گام نخس��ت هم اکنون یکی از اپراتورهای تلفن هم��راه به صورت آنلاین به 

سامانه ثبت احوال کشور متصل است و از این طری��ق سیم کارت های این اپراتور به 
محض ثبت نام و ارائه مدارک در دفاتر با اطلاعات ثب��ت احوال مطابقت داده شده و 

فعال می شوند.
وی ادامه داد: در شرایط فعلی فعال سازی سیم کارت از مرحله دریافت مدارک تا تایید 
اطلاعات، از شش ساعت تا 48 ساعت در اپراتورهای مختلف به طول می انجامد که 
این زمان قابل قبول نیست و زمینه تخلف های��ی از جمله فروش سیم کارت فعال در 

بازار را ایجاد می کند.

محدودیت سقف خرید کارتی برای مقابله با پولشویی
معاون سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی:مدیرکل مقررات، مجوزها و مبارزه با پولشویی خبر داد؛

جمع آوری بازار غیرمجاز سیم کارت های فعال



به گفت��ه رییس انجم��ن حمایت از کش��اورزان 

 ای
اره

 زو
�ا

اصفهان، کسانی که سال های گذشته را بافروش لی�
ادوات کشاورزی یا پس انداز خود برای خانواده و 
آینده فرزندانشان و گرفتن وام از بانک ها سپری 
کرده اند؛ اکنون چارهای جز مهاجرت به شهر برای 
یافتن مشاغل کاذب ندارند.محمد رضایی نتیجه این کوچ 
را پیچیده تر شدن مشکات کانشهر اصفهان می داند و 
توضیح می دهد که جمعیت زیادی از کشاورزان اصفهان 
بیمه نیس��تند و به گروهی هم که بیمه هستند،  بیمه 
بیکاری تعلق نگرفته و بنابراین برای گذران زندگی خود 
نیاز ج��دی به درآم��د دارند.رییس انجم��ن حمایت از 
کشاورزان اصفهان نداشتن تخصص برای کار و پیشه و 
تفاوت فرهنگ شهر ور روس��تا را زمینه ساز مشکات 
اجتماعی مهاجرت کشاورزان به اصفهان اعام می کند و 
معتقد است که از بین رفتن زمین های شرق اصفهان که 
به کمک آب برای کشاورزی مناسب بودند باعث مهاجرت 

مردم این منطقه شده است.

   نصف روستاهای اصفهان خالی است
گرد غربت پاشیده اند بر روس��تاهایی که مرکز تولید و 
تامین امنیت غذایی کشورند. زمین هایی که در روزگار 
 نه چندان دور با آواز کش��اورز و نوای خرمن کوب، جان 
می گرفت؛ امروز خاکستر نش��ین غربت تنهایی شده و 
چشم انتظار کویر اس��ت. باد که میوزد خاک مرده، افق 
را در خود محو می کند و آن س��وتر کشاورزی است که 

حاشیه نش��ین دود ش��ده و در فرهنگ شهرنشینی به 
تدریج محو می شود.

در بسیاری از روستاهای اصفهان،خشکسالی های اخیر و 
نبود تنوع فعالیت های اقتصادی منجر به فروش زمین به 
سرمایه داران شهری و مهاجرت به شهر مهم ترین عامل 
مهاجرت شده است. از طرفی تنوع کاس های آموزشی و 
علمی در شهر و مشکات حمل و نقل در روستا به افزایش 
این پدیده منجر شده است. ساکنان روستا با مهاجرت به 
شهر و اجاره دادن خانه های خود به اتباع خارجه  باعث 
تنوع فرهنگی و قومیت گرایی در روستا و بروز مشکات 

و ناهنجاری اجتماعی در روستا شده اند.
آمارهایی که مدیرکل دفتر آمار و اطاعات اس��تانداري 
اصفهان، ردیف می کند، نشان دهنده خالی بودن حدود 

50درصد از روستاهای استان است.
در اس��تان اصفهان 3هزارو371آبادی و روس��تا وجود 
دارد که از این تعدادهزارو831روس��تا دارای جمعیت و 

هزارو540آبادی، خالی از سکنه است.
به عبارت دیگر از جمعیت4میلی��ون و 800هزار نفری 
استان اصفهان، تنها710هزار نفر در روستاها زندگی می 
کنند. تعداد روستاهای خالی از سکنه در کشور به حدی 
 رسیده است که معاون توسعه روستایي و مناطق محروم 
ریاست جمهوري برای نخستین بار اعام می کند که34 
هزار روستا و آبادي کشور خالي از سکنه شده است.  این 
خبر به معنای خالی شدن حدود یک س��وم از روستاها 
کشور از جمعیت است و بدون شک ساکنان این روستاها 

حاشیه نشین شهرهای بزرگ کشور شده اند به طوری 
که هم اکنون 11درصد جمعیت شهرهاي بزرگ کشور 
در حاش��یه ها زندگي مي کنند. اگر مساحت این تعداد 
آبادي را در نظر بگیرید متوجه می شوید که  بخش بزرگي 
از کشور از سکنه خالي و فاقد بهره برداري و امکان رشد 
شده  است. طبق آمار ارائه شده از طریق مرکز آمار کشور 
به طور متوسط مهاجرت روستا به شهر 84.5درصدبوده 

که بیشتر آنها در گروه سنی 20 تا 29 بوده اند.
هرچند مسائل اجتماعي و فرهنگي مهمي در کمرنگ 
شدن زندگي روستایي دخیل هستند، اما به نظر مي رسد 
مهم ترین علت افزایش مهاجرت به شهرها، توجه نکردن 
به اقتصاد روستا و مش��کات مالي روستانشینان است.

مشکل درآمدزایی و تفاوت خدمت رسانی بین شهروروستا 
را می توان از جمله مهم ترین دلیل خالی شدن روستاها از 
سکنه دانست. اما روی دیگه خالی شدن روستاها کاهش 
تولید محصولات کشاورزی اس��ت و این در حالی است 
 که یکی از مهم ترین حلقه های اقتصاد مقاومتی حرکت 

به سمت خودکفایی تولید محصولات کشاورزی است.

   روستا منقرض می شود
هم اکنون جمعیت شهرنشین کشور 2.5 برابر جمعیت 
روستانشین است؛ میزان زاد و ولد در شهرها 76 درصد 
و در روستاها 22 درصد و این بدان معناست که جمعیت 
جوان در شهرها ساکن شده اند و بیشتر جمعیت روستاها 
را افراد مسن و از کارافتاده؛ یعنی با سن بیش از 50 سال 

تشکیل می دهند.
  بسیاري از روس��تاهاي کش��ور با فقر زیرساخت هاي 

روستایي مواجه هستند و کمبودها 
و نبود توجه کافي به روستاها سبب 
شده است نگاه به روس��تا نیز تغییر 
کند، به واقع این ن��وع نگاه حتي در 
روستاییان نیز سبب ش��ده است تا 
روس��تاییان ب��ه دلیل مش��کات و 
مسائل فراوان، دست از تولید در حوزه 
دامپروري و کش��اورزي بکشند و به 
جاي تامین نیازهاي سایر بخش  ها، 

خود نیازمند شوند. 
خشکسالی های مداوم  در بعضی از 
استان ها از جمله اصفهان، موجب وارد 
آمدن خسارات زیادی به محصولات 
کش��اورزی و دامی مناطق روستایی 
ش��ده که در برخی م��وارد مهاجرت 
روستاییان به شهرها را به دنبال داشته 
اس��ت.بدین ترتیب مهم ترین عامل 
 مهاج��رت روس��تاییان در بیکاری و 
 عدم درآمد کافی در روس��تا خاصه 

می شود.عموما روستاییان نسبت به شهرنشینان دارای 
درآمد کمت��ری بوده و همچنی��ن از خدمات اجتماعی 
ناچیزی برخوردارند که کمبود مراکز آموزشی و بهداشتی 
نبود شبکه های جاده ای مناسب ، نبود شبکه آبرسانی 
مناس��ب جهت مصارف خانوار روس��تایی و مزارع از آن 

جمله است.

   وضعیت روستاها تثبیت شود
اس��تاندار اصفهان به عنوان نخس��تین گام برای بهبود 
وضعیت روستاهای اس��تان، خواستار  تثبیت وضعیت 
روستاهای استان اصفهان  است تا  مهاجرت روستاییان 
کاهش یابد. به گفته زرگرپور،س��رانه روستاهای استان 
اصفهان باید  دو برابر ش��ود.به گفته اوسالانه یک هزار و 
200 میلیون ریال در روستاهای استان اصفهان وبه طور 

متوسط در هر روستا 800 میلیون ریال  هزینه می شود.
مطابق آنچه که زرگرپور اعام میکند، وضعیت اصفهان 
نسبت به متوسط کشوری وخیم تر است چرا که 25درصد 
جمعیت کشور را روستاییان و 75 درصد از جمعیت را 
شهرنشینان تشکیل می دهند، اما در اصفهان 15 درصد 
از جمعیت روستانشین بوده و 85 درصد این جمعیت را 

شهرنشینان تشکیل می دهند.
به گفته حسینعلی حاجی نماینده شاهین شهر برخوارو 

میمه در مجلس شورای اسامی ،براساس آمارها و واقعیت 
های موجود، سرعت رشد کم شدن جمعیت در روستاها 
به مراتب بشتر از دیگر نقاط می باشد.به اعتقاد او فرآیند 
مهاجرت از روستاها به صورت پلکانی است. حاجی تاکید 
می کند که باید در زمینه توسعه روستایی قانون گذاری 
انجام ش��ود و دولت نیز این امرمهم را جزو اولویت های 
کاری خود قرار دهد. او کم بودن امکانات را علت مهاجرت 
روس��تاییان می داند و توضیح می دهد که 
درحال حاضر توقع روستاییان با 20 الی 40 
سال پیش کاما متفاوت است به طوری که 
امروزه در روس��تاها انتظار است که پزشک 
ش��بانه روزی، مدارس در مقاطع مختلف و 
اشتغال با درآمد مناسب وجود داشته باشد.

    ازجوان�ان روس�تایی حمای�ت 
نمی شود

نماینده مردم مبارکه در مجلس از جوانان 
روستایی به عنوان منابع و ثروت های باارزش 
ملی یاد می کند و هشدار می دهد که هنوز 
بسته حمایتی و یا نقشه راه تدوین شده برای 
افزایش شاخص های رفاه در روستا و حمایت 

خاص از این قشر وجود ندارد.
عضو کمیس��یون کش��اورزی،آب و منابع 
طبیعی مجلس شورای اسامی معتقد است 
که بخشی از ظرفیت کشور در حوزه جوانان، 
ظرفیتی اس��ت که از بالقوه بای��د به بالفعل 
تبدیل شود و شرایط و اسباب لازم برای همه ظرفیت ها 
مورد استفاده قرار گیرد.علی ایرانپور، جوانان روستایی را 
 یکی از مزیت ها و پتانسیل های انسانی و ثروت های ملی 
می داند که ع��اوه بر تحصی��ات، در کار و فعالیت های 
زراعی نیز مستقیمانقش خود را ایفا می کند.در زمان حاضر 
جوانان روستایی عاقه مند به ارتقای دانش و افزایش سطح 
تحصیات خود در حوزه های عالی دانشگاهی هستند و در 
عین حال برای فرصت اشتغال و حضور در جمعیت فعال 
کشور نیاز به سرمایه گذاری دولت ندارند؛ چرا که دانش و 
تجربه خود را وارد حوزه کشاورزی، دامپروری، آبزی پروری 
و سایر زیربخش های تولید می کنند.او تاکید می کند که 
برای تقویت انگیزه جوانان روستایی و پویایی روستاها باید 
تسهیات ارزان قیمت در حوزه تولید و اشتغال در اختیار 
جوانان روستایی قرار گیرد و همچنین آنان بتوانند از طریق 
تسهیات اعتباری بانکی در زمینه مسکن، شاخص های 
رفاه در روس��تا را افزایش دهند.به بی��ان دیگرنمی توان 
از جوان روستایی انتظار داش��ت بدون داشتن امکانات و 
برخورداری از شاخص های رفاه شهری در داخل روستاها 
مانده و از مهاج��رت خودداری کنن��د. او تنها راه ممکن 
برای نگهداشتن جوانان در روستاها و جلوگیری از پدیده 
مهاجرت را تبدیل کردن روستاها به کانون های تولید و 

اقتصاد پویا می داند.

معاون درمان دانشگاه علوم پزش��کی اصفهان گفت: از 25اسفند سال گذشته تا 15 
فروردین ماه س��ال جاری، 27نفر به علت حوادث ترافیکی و تصادف، جان خود را از 
 دس��ت داده اند. به گفته طلوعی، در مدت زمان یاد ش��ده، 282هزار نفر به اورژانس 

بیمارستان های اصفهان مراجعه کرده اند.
گفتنی اس��ت در حوزه درمان و اورژانس پیش بیمارستانی با 112 پایگاه فعال و بالغ 
بر 62 هزار تماس هماهنگی تلفنی و بی س��یم در س��طح ش��هر اصفهان، نزدیک به 
7هزارو500 ماموریت امدادخواهی محقق شده که از این بین حدود 2هزارو200مورد 
مصدومین ناشی از حوادث ترافیکی و حدود 5هزارو200 مورد حوادث غیر ترافیکی 

بوده است. 
وی درباره س��ایر خدمات س��فردر حوزه کمیته بهداش��ت و درمان ستاد هماهنگی 

خدمات س��فر، گفت:در حوزه س��تاد هدایت و مرکز فرماندهی عملیات اورژانس نیز 
ضمن هماهنگی های نظارتی به صورت ش��بانه روزی، بالغ بر 9500 مکالمه انتقال 
 بیماران بین مراک��ز درمانی مدیری��ت گردیده و همچنین با اس��تقرار کارش��ناس 
بیماری های خاص به 208 بیمار مهمان، خدمات دیالیز داده ش��ده است. وی ادامه 
داد:در حوزه های نظارتی درمان نیز با تیم هایی مشتمل بر واحدهای نظارتی اورژانس 
 پیش بیمارستانی و بیمارستانی، مامایی، آزمایش��گاه، دندانپزشکی، درمانگاه های 

شبانه روزی و دندانپزشکی، 425 بازدید صورت پذیرفته است.
گفتنی است 190 بازدید نظارتی از پایگاه های اورژانس پیش بیمارستانی انجام شده 
است.همچنین تیم های مدیریتی مش��تمل بر اعضای هیات رییسه و مدیران حوزه 
معاونت درمان بالغ بر 86 بازید از مراکز مرتبط ستاد نوروزی در دو نوبت روزانه و شبانه 
را انجام داده و از طرفی مسوولان استانی اعم از استاندار و معاونان و نمایندگان مجلس 
نیز در چندین نوبت س��تاد نوروزی دانش��گاه را مورد بازدید قرار داده و از روند ارائه 

خدمات ابراز خرسندی کرده اند.
طلوعی با بی��ان اینکه در حوزه معاونت بهداش��تی در س��طح اس��تان نی��ز بیش از 
39هزاربازدید از مراکز تهیه و توزیع مواد غذایی، ترمینال ها و پارک ها، مراکز اقامتی 
سطح شهر و بین راهی انجام شده است، افزود:در این خصوص نسبت به پاسخگویی 
شکایات مطروحه و پیگیری و برخورد با عوامل دس��تفروش و دوره گرد و همچنین 

معرفی متخلفان به مراجع قضایی اقدام شده است.
 ش��ایان ذکر اس��ت ک��ه در ح��وزه معاون��ت غ��ذا و دارو نی��ز 800 م��ورد بازرس��ی از 
داروخانه ه��ا، واحدهای تولیدی صنایع غذایی و بررس��ی آزمایش��گاه ها نس��بت به 
پاسخگویی بالغ بر 6هزار مورد سوالات علمی و نیازمندی و کمبودهای دارویی در این 

مدت، خدمت رسانی کرده اند.

فرار از شکست به سبک دیگران

»10 راه نفوذ در دیگران و تسخیر قلب ها«، »رازهاي محبوبیت، 
شهرت و پولدار شدن از زبان استاد...«، »موفقیت حق شماست- 
مهندس...«، »قدرت فکرتان را بشناس��ید«؛ اینها چند شعار از 
جماتي اس��ت که در روزنامه، مجات و اینترنت بارها و بارها 
جلوي چشمانتان ظاهر مي ش��وند. همایش هایي که با حضور 
اس��تاد و دکتر و مهندس هایي تشکیل مي ش��وند تا شما را از 
ناکامي هاي زندگیتان نجات ببخش��ند و در این میان هیاهوي 
تبلیغات معلوم نیس��ت که آیا در میان پول ها و هزینه هایي که 
براي ش��رکت در این کنفرانس ها گرفته مي ش��ود، در واقعیت 
شعارهاي این موسس��ات به واقعیت نزدیک مي شوند و لباس 

عمل مي پوشند؟! 
بیشتر این کاس ها کاهبرداري اس��ت، مگر اینکه معجزه اي 
انجام بدهند. بعضا در مردم حس غیرعقاني براي س��رعت در 
ترقي آن هم بدون مرارت وجود دارد و برخي افراد از این حس 
غیرعقاني سوءاس��تفاده کرده و چنی��ن طراحي هایي را براي 

فریب مردم صورت مي دهند.
 در همه دنیا ه��م چنین اتفاقات��ي وج��ود دارد و رخ مي دهد. 
گاه جاه طلبي ه��ا و آرمان ه��اي اقتص��ادي اوج گرفت��ه و 
اش��خاص نمي دانند چگونه به اهدافشان برس��ند، از عقانیت 
لازم براي ط��ي مراحل موفقی��ت هم برخوردار نیس��تند پس 
به همایش هاي »پول��دار ش��دن« گرایش پی��دا مي کنند، به 
روش هایي که آنها را در مدت کوتاه و یک ش��به پولدار کند. او 
مي افزاید: معم��ولا جوان ها که آرمانگرا و جاه طلب تر هس��تند 
و صب��ر و تحمل کمت��ري دارن��د و بیش��تر به ای��ن کاس ها 
گرای��ش دارن��د؛ چراکه اف��راد وقتي س��ني از آنه��ا مي گذرد 
 محتاط تر و به اصط��اح محافظه کارانه برخ��ورد کرده و کمتر

 ریسک مي کنند. 
بدون ش��ک هر تقاضایي عرضه خ��ودش را در جامعه دارد، در 
جامعه اي که به فرض سامتي کم باشد، مردم به دنبال راه هاي 
سامت زیس��تن هس��تند و در جامعه اي که فقر باشد مردم به 
دنبال پولدار شدن هس��تند. در جامعه ما اگر چنانچه کاسي 
هست و تقاضایي وجود دارد، حتماً کمبود و بالطبع داوطلبش 
وجود دارد. مثا ما چنانچه بخواهیم پولدار شویم، پولدار شدن 
مساله اي نیست، ولي اگر بخواهیم سریع پولدار شویم به خاطر 
این است که احساس فقر داریم وگرنه هرکسي به اندازه کاري 

که مي کند درآمد دارد. 
باید دید افراد براي چه چیزي مي خواهند پولدار ش��وند. براي 
اینکه آسایش بیشتري داشته باشند؟ جالب است در تست هایي 
که از افراد در کاس ها گرفتیم وقتي از آنها پرسیدیم که اگر این 
اندازه پول داشته باشید چه کار مي کنید، عما راهکاري براي 

عملکردشان نشان ندادند! 
اش��خاصي در تبلیغات برخي کنفرانس ها مدعي مي شوند که 
با ش��رکت در این دوره ها مي توانید خوشبخت یا پولدار شوید، 
در صورتي ک��ه از نظر روانشناس��ي باید اول پدی��ده را تحلیل 
و مش��خص کرد خوش��بختي چیس��ت و آن را در چه چیزي 
مي بینیم و مفهومش چیس��ت. مثا در بحث پول��داري، افراد 
باید چقدر پول داش��ته باش��ند؟ 10 میلیون؟ 100 میلیون یا 
یک میلیارد؟ آیا اگر پولدار باشیم از آن مي توانیم به عنوان یک 
ابزار استفاده کنیم تا آرامش داشته باشیم یا در صورت داشتن 
 خانه و ماشین گرانقیمت، عما از آنها مي توانیم استفاده بهینه 

داشته باشیم؟ 
روان شناسان معتقدند که  از لحاظ روانشناسي توجیه و راه حلي 
براي اینکه چطور یک فرد با چند کاس، پولدار شود وجود ندارد 
و شاید بتوان آنها را در مقوله بازاریابي و مارکتینگ بررسي کرد. 
در روان شناسي تنها مي توان روي اعتماد به نفس یا روي قدرت 

ریسک شخصي که اعتماد به نفس ندارد کار کرد. 
به طور حتم تمام این همایش ها و کاس ها حتما باید زمینه هاي 
علمي داشته باشد و فقط جنبه تخیلي یا ایده آلي نداشته باشد. 
افراد دراین همایش ها تلقین مي کنند که ش��ما مي توانید، اگر 

آرزو کنید پولدار شوید، پولدار مي شوید. 
موردي بوده که در همایش گفته اند بروید جلوي آینه نگاه کنید، 
چشم هایتان را با چقدر پول حاضرید از دست بدهید؟ زبان شما 
چقدر ارزش دارد؟ ش��نوایي تان چقدر مي ارزد؟ بله، حالا شما 
میلیاردر هستید! اینها بازي با الفاظ و بازي با نیازها و احساسات 
مردم است. کسي که در خانه کوچک احساس آرامش نکند در 

خانه بزرگ هم این احساس آرامش را نخواهد کرد.
 باید روي زیر بناي فکري یک فرد کار کرد و از او پرسید تو چقدر 
ش��ناخت از زندگیت داري و از زندگي چه مي خواهي؟ هرچه 
انسان از معنویات دور ش��ود به دنبال مادیات مي رود و هرچه 
انسان به دنبال داشتن برود و بخواهد داشتنش را زیاد کند، از 

ارزش هاي بودنش کم مي شود. 
معمولا نوجوانان و جوانان دوس��ت دارند ب��دون اینکه مهارتي 
داشته باشند یا سرمایه گذاري فکري، مالي و بدني در مساله اي 
کنند به این کاس ها و گردهمایي ها جذب مي ش��وند؛ چراکه 
مي خواهند راه چند ساله را یک شبه طي کنند. باید پرسید » آیا 
افرادي که ادعا مي کنند و این همایش ها را به راه مي اندازند خود 

در آن راه موفق ترین هستند؟!« 

تامل
روستاها به تاریخ می پیوندند؛گروه جامعه

نیمی از روستاهای اصفهان خالی از سکنه است

بررسی معضلات اجتماعی پس از تحریم در گفت وگو  با  دکتر ابهری؛

ناتوی فرهنگی قدرتش را برای به فساد کشیدن جوانان به کار خواهد برد

فوت27نفر در اصفهان به علت حوادث ترافیکی 
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معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی اصفهان:

عامل اصلی ایجاد آسیب های اجتماعی، تک 
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بعدی نیست اما به نوعی با مسایل اقتصادی و 
عدم تثبی��ت وضعیت سیاس��ی، اجتماعی و 
اقتصادی گره خورده است. طی سال های اخیر 
تعدادی از جامعه شناسان اعتقاد داشتند که 
مسائلی همانندتحریم، سهمی به س��زا در رشد آمار 

بعضی از آسیب های اجتماعی داشته است.
روزهای گذش��ته در فض��ای مج��ازی، به خصوص 
اپلیکیشن های تلفن همراه، مباحث داغی در مورد 
بیانیه هس��ته ای برپاس��ت. در لابای این مباحث 
سیاسی، فرصتی دست داد تا با پدر علم آسیب شناسی 
ایران، درباره عوامل ایجاد کننده آسیب های اجتماعی 
و تاثیر حذف تحریم ها و بهبود فضای اقتصادی بر نزول 
یا صعود آمارهای اجتماعی، گپی بزنیم.گفت وگو با 
دکتر ابهری که درفض��ای مجازی نیز در بحث و گپ 
چیره دست است ، آن قدر جذاب بود که بحث تا پاسی 

از شب ادامه یافت.

   دکتر به نظر شما وضع تحریم ها  و وضعیت 
اقتصادی به صورت صرف و به تنهایی در ایجاد 
و یا صعود آماری آس�یب های اجتماعی نقش 

داشته است؟
البته وضعیت محیطی مثل اقتصاد در ایجاد و افزایش 
 آس��یب های اجتماعی موثر اس��ت و اقتصاد بس��تر 
آشکار ساز وتقویتگر آسیب هاست.مشکات اقتصادی 
و عدم تامین نیازهای جسمی و روانی زمینه ساز بروز 
مشکات اجتماعی اس��ت. عدم بضاعت مالی مکفی 
خانواده ها، ناتوانی در پاسخگویی به نیازهای طبیعی 
و ضروری مانند فراهم ساختن امکان ادامه تحصیل 
حتی در مقطع متوس��طه، تامین پوشاک مناسب، 
متنوع، متناسب با سلیقه و روحیه آنان، زمینه بروز 
دل زدگی، س��رخوردگی، ناراحتی های روحی، دل 
مشغولی، افسردگی و انزوا طلبی در فرزندان را فراهم 
می کند و این امر موجب می شود تا این افراد برای حل 
مشکل خود از بند گرفتاری ها، دست به ارتکاب اعمال 
ناشایست بزنند.  فقر، مادر تمام آسیب های اجتماعی 
اس��ت افزود: فقر با بس��یاری مس��ائل و آسیب های 
اجتماعی از جمله ضعف تندرستی، افزایش مرگ و 
میر، بیماری روانی، شکست تحصیلی و جرم ارتباط 
دارد. درست اس��ت که فقر بطور ذاتی یک مشکل و 
آسیب است، اما لزوما به این معنا نیست تمام افرادی 
که زیر خط فقر زندگی می کنند، افرادی نابسامان و 

مشکل ساز برای اجتماع هستند. از سوی دیگر فشار 
مشکات اقتصادی، احتمال دو شغله بودن یا اشتغال 
نان آوران خانواده در مش��اغل کاذب ی��ا غیرمجاز را 
افزایش داده است . همین مساله منجر به کم توجهی 
آنان نسبت به نیازهای جوانان، رفع مشکات روحی و 

روانی، تربیت صحیح و شایسته آنها شده است.

   از گفته شما می توان به این نتیجه رسید که 
به عنوان مثال رشد طلاق یا سایر آسیب ها به 

اقتصاد گره خورده است؟
ببینی��د واضح اس��ت که خان��واده اگر ب��ر پایه عقل 
 ومنطق وصداقت بناشود با توپ داغان نمی شود! من 
خانواده هایی ثروتمند زیادی را می شناسم که زن و 
شوهر هرکدام به کار خود مشغولند پول هم دارند در 
حد برج ایفل! اما خوب خانواده نیستند به معنای واقعی. 
از طرف دیگر م��ا دو ملیون و پاصد ه��زار خانواده زن 
سرپرست داریم که80در صد آنها زیر خط فقر مطلق 

هستند اما از مسیر راست منحرف نشده اند. 

    من دچار تناقض شدم. بالاخره اقتصاد به 
مشکلات اجتماعی گره خورده است یا ربطی 

به هم ندارند؟
 درمورد بعضی از آس��یب های اجتماع��ی  می توان 
نق��ش اقتص��اد را پذیرف��ت. ای��ن مس��اله درب��اره 
دل��ه دزدی بعض��ی از ط��اق ه��ا، خرده فروش��ی 
موادمخ��در، روابط خ��ارج از عرف، بعض��ی از ازدواج 
های اجباری و... اثبات ش��ده اس��ت.ببینید آس��یب 
اجتماع��ی زمانی ایجاد می ش��ود ک��ه از هنجارهای 
 مقبول اجتماع��ی تخلفی ص��ورت گی��رد و همین 
عدم پایبندی به هنجارهای اجتماعی موجب پیدایش 

آسیب اجتماعی می شود.

   به نظر ش�ما ب�ی ثباتی اقتص�ادی، تغییر 
ناگهانی قیمت ها هم نقشی در ایجاد عدم توازن 

در جامعه دارد؟
دقیقا همین بی ثباتی باعث می ش��ود که خیلی ها 

زیاده خواهی و حرص و طمع را پیش 
بگیرند.

   یعنی چه کار کنند؟
یعنی بروند به س��مت دل��ه دزدی و 
اختاس!و البته توس��ل به راه های 
آس��انتری برای یک ش��به پول دار 
شدن مثل قاچاق مواد مخدر، دزدی، 

احتکار، دلالی، اشتغال کاذب و...
این وسط یک س��ری افراد نوکیسه 
قدم ب��ه جامعه گذاش��تند که باعث 
ظهور س��بک زندگی جدید شدند؛ 
لاک طا پورشه میلیاردی ،بستنی 
طا ،گوش��ی میلیونی موبا یل ،خط 
بیست ملیونی که این وضعیت باعث 
می شود جوانانی که توانایی ندارند به 

انحراف کشیده شوند.

   پس مطابق آنچه شما طرح کردید، پس از 
بهبود وضعیت اقتصادی باید میزان جرایمی که 

شما ذکر کردید، کاهش یابد
نه! این اتفاق نمی افتد. س��ال 1350،قیمت نفت از 
7دلار ب��ه35دلار افزایش یافت. اما پ��ول زیاد باعث 
آنومی و بی سامانی اجتماعی شد.از فیلیپین کلفت و از 

تایلند راننده آوردیم.

   پس با حذف تحریم ها وضعیت آسیب های 
اجتماعی هم تغییر نمی کند؟

گیریم توافق امضا ش��د تحریم ها هم کا برداش��ته 
 ش��د که نمی ش��ود چ��ون حق��وق بشر،تروریس��م، 
موش��ک های بالس��تیک بهانه های اصلی برای بقای 
تحریم ها هس��تند. در ویتنام 39سال طول کشید تا 

تحریم ها برداشته شوند.بعد از سی سال که موهایم 
در آسیب های اجتماعی سفید شده ، قول می دهم 
که ناهنجاری ها و آسیب های اجتماعی روند صعودی 

یافته و کم نخواهد شد.

   صعودی چرا؟!
ناتوی فرهنگی در جبهه جنگ نرم تمام قدرت خودرا 
برای به فساد کشیدن جوانان به کار 

خواهد گرفت.
از سوی دیگرانعکاس شرایط زندگی 
تجمات��ی از طریق وس��ایل ارتباط 
 جمع��ی نق��ش موث��ری در ازدیاد 
آسیب های اجتماعی دارد.در گذشته 
کودکان در بیرون از خانه با بچه های 
دیگر بازی می کردند و از این طریق 
قدرت تحم��ل، صب��ر و توانایی حل 
مس��اله آنان افزای��ش می یافت، اما 
درح��ال حاضر آن��ان در آپارتمان ها 
محصور هس��تند و تنها به بازی های 
رایان��ه ای می پردازن��د و همین امر 
موجب کاهش آستانه تحمل فرزندان 

می شود. 

   پس همه مباحثی که مشکلات اقتصادی 
 را پدید آورنده اصلی آس�یب ه�ای اجتماعی 

می دانست، نمی تواند واقعیت داشته باشد؟
اگرچه همه می دانیم مسائل اقتصادی نیز درمعضات 
فرهنگ��ی واجتماع��ی موثر اس��ت. اما ب��ی برنامگی 
فرهنگی،روزمرگی،مشکات کشور را به دوش همدیگر 
انداختن،بی توجهی به مسائل خاصه در حوزه فرهنگ 
واخ��اق و...در این ب��اره نقش دارند.م��ن یک جوان 
25ساله را می شناس��م هفته ای یکبار برای خرید به 
دوبی و ماهی یکبار به لندن می رود .جوان د یگری این 
اختافات طبقاتی را می بیندو برای رسیدن به درآمد 
کان تن به قاچاق فروشی می دهد. ببینید آسیب ها 
همین گونه ایجاد می شوند.شما فکر می کنید از فردا 
سر چهار راه ها پول توزیع می کنند؟مگر دهه قبل کم 
در آمد داشتیم؟ نه مشکل اینجاست که ما می خواهیم 
بدون رنج وسختی به همه چیز برسیم و این نمی شود.

 وضعیت محیطی 
مثل اقتصاد 

در ایجاد و افزایش 
آسیب های 

اجتماعی 
موثر است

دراستان اصفهان 
3هزارو371آبادی 

و روستا وجود 
داردکه از این تعداد  

هزار و831روستا 
دارای جمعیت و 
هزارو540آبادی 

خالی از سکنه 
است



رقابت هاي ليگ برتر باش��گاه هاي كشور در آغاز 
سال نو براي فوتبال اصفهان نتايج شيريني را در 
پي نداشت. شكست عجيب و تحقيرآميز سپاهان 
در قم مقابل صباي اين ش��هر كه يك نتيجه تلخ 
را براي طلايي پوش��ان اصفهاني در پي داش��ت و 
همچنين تساوي ذوب آهن در اصفهان براي اين 
تيم دوباره مدعي فوتبال ايران كمتر از شكس��ت 
نبود.هر توجيهي حسين فركي براي شكست ها و 
عدم نتيجه گيري تي��م پرمهره اش بياورد و حتي 
اگر يحيي گل محم��دي در مصاحبه اش بگويد با 
اينكه نبرديم از شاگردانم ناراضي نيستم،  ولي به 
هر حال اصفهاني ها در هفته بيس��ت و چهارم از 
خير 5 امتياز بسيار مهم گذشتند كه مي توانستند 
ش��رايط آنها را براي اهداف مدنظرش��ان ترغيب 

سازد.ديروز به سپاهان پرداختيم و از شكست تلخ 
اين تيم گفتيم. در مطلب امروز مي خواهيم به تيم 
ذوب آهن بزنيم و شرايط اين تيم را بررسي كنيم. 
تيمي كه متحول شدو با بهترين كيفيت، صعودي 
معنادار را در فوتبال اي��ران تجربه كرد حال براي 
روزهاي آتي خودش با بازيهاي سختي روبرو است.

ذوب آهن دوئل هاي مستقيمي در سه ديدار آينده 
با تيم هاي بالاتر از خودش در جدول رده بندي دارد 
و شايد همه سرنوشتي كه دراين فصل انتظار اين 

تيم را مي كشد در گرو اين بازي هاست.
ذوب آهن در ۳ بازی سرنوش��ت ساز بعدی اش به 

ترتيب به مصاف استقلال، نفت و فولاد می رود.
سرنوشت س��از ترين روزه��ای ذوب آهن در اين 
فصل فرا رس��يده است و سبزپوش��ان در ۳ ديدار 

بعدی به ترتي��ب به ملاقات اس��تقلال در تهران، 
نفت تهران در ورزشگاه فولادشهر و فولاد در اهواز 
خواهند رفت و اميدوار هس��تند با جبران فاصله 
۳ امتيازی با ۳ تيم بالاسر خود بتوانند به كورس 
سهميه آسيايی اضافه شوند. كار ذوب آهن البته 
برای قهرمانی كمی سخت است زيرا آنها در حال 
حاض��ر و در فاصله ۶ هفته تا پاي��ان رقابت ها ۱۰ 
امتياز با صدر جدول فاصل��ه دارند و فقط چيزی 
ش��بيه معجزه قهرمان��ی را برای سبزپوش��ان به 

ارمغان می آورد.
۳ بازی بع��دی ذوب آه��ن در ليگ برت��ر را بايد 
حس��اس ترين ديدارهای فصل اين تي��م ناميد، 
ديدارهايی كه سرنوش��ت ذوب آهن را مشخص 
می كند و در صورت كس��ب امتيازات لازم از اين 

۳ بازی می توانند به كس��ب س��هميه آسيايی از 
طريق ليگ برتر اميدوار باش��ند.ذوب آهن جمعه 
اين هفته بايس��تي در تهران به مصاف اس��تقلال 
برود. نكت��ه انگيزه بخش ب��راي ذوب آهن در اين 
مصاف به يك اتفاق خاص برمي گردد. ذوب آ هن 
اگر بتواند حريفش را در تهران شكست دهد جاي 
اين تيم را در جدول رده بندي خواهد گرفت. در 
واقع ذوب آهن در اين شرايط هم امتياز با استقلال 
خواهد ش��د و به جهت تفاضل گل بهتر نس��بت 
 به آبي ها ج��اي اين تيم را در ج��دول رده بندي 
مي گيرد.اما بازي هاي سخت ذوب آهن در هفته 
بيس��ت و شش��م در مصاف با تيم نفت تهران در 
اصفهان ادامه خواهد يافت. جايي كه منصوريان 
و گل محمدي دست گرمي جام حذفي را تجربه 
مي كنند و سپس بايستي ذوب آهن در خوزستان 

به مصاف فولاد برود.
نه اينكه اين يك قانون باش��د، ولي پيران فوتبال 
بر اين اصل معتقدند كه اگ��ر ذوب آهن بتواند در 
رقابت هاي ليگ برتر س��هميه كسب كند. يعني 
در يكي از س��كوهاي چهارگانه بالاي جدول قرار 
 گيرد و نفت هم در ليگ برتر سهميه بگيرد، آن گاه 
ذوب آهن مي توان��د با آرامش خاط��ر به مراتب 
بيش��تري در فينال جام حذف��ي رودرروي نفت 
تهران قرار گيرد و با شكست احتمالي اين تيم يك 
قهرماني را به قهرماني هاي پيشينش اضافه كند.

آنچه مشخص اس��ت تمركز يحيي گل محمدي 
و ذوب آهن بر هفته هاي باقي مانده اس��ت. هيچ 
تيمي نبايد دس��ت كم گرفته ش��ود و لحظه اي 

درنگ در 7 يا 8 بازي باقيمانده جايز نيست.
ذوب آهن بايستي در ليگ به هدفش برسد آن گاه 
در جام حذفي راحت تر خواهد توانست يك جام 

به اصفهان بياورد.

 رئال مادريد ظهر يكش��نبه در ديداری عجيب موفق ش��د ب��ا نتيجه 9-۱ براب��ر تيم رده نوردهم��ی گرانادا به
 برتری برسد. 

در اين ديدار كه در ورزشگاه س��انتياگوبرنابئو برگزار می ش��د، مادريدی ها با گل های كريستيانو رونالدو )5(، 
كريم بنزما )2(، گرت بيل و بازيكن حريف تيم گران��ادا را مغلوب كردند تا با يك بازی بيش��تر به يك امتيازی 

بارسلونا برسند.
 اما نكته جالب اين نتيجه ركوردش��كنی مادريدی ها پس از نزديك به 5۰ س��ال ب��ود. آن ها در لاليگای فصل 
۱9۶7-۶8 نيز با همين نتيجه برابر سوسيه داد پيروز شده بودند و امروز نيز پس از 48 سال بار ديگر با درخشش 

اعجوبه پرتغالی اين نتيجه را تكرار كردند.

بر اس��اس اعلام رئيس كميته فوتسال فدراس��يون فوتبال ليگ برتر فوتسال در س��ال 94 از دوازدهم تير آغاز 
مي شود.

ليگ برتر فوتسال باشگاههاي كشور اسفند 9۳ با قهرماني تاسيس��ات دريايي تهران به پايان رسيد. با توجه به 
اينكه تيم ملي فوتسال در سال جديد برنامه هاي بس��ياري دارد براي فشرده نشدن مسابقات قرار بر اين شده تا 

رقابت هاي فصل 94 زودتر از سال هاي قبل آغاز شود.
بر اساس اعلام رييس كميته فوتسال فدراسيون فوتبال مسابقات ليگ برتر از دوازدهم تير آغاز خواهد شد. البته 
اين زمان هنوز قطعي نيست. همزماني شروع ليگ با ماه مبارك رمضان منجر به اين خواهد شد كه رقابت هاي 

ليگ برتر بعد از افطار برگزار شود.

مس��ابقات جهانی تيراندازی كره جنوبی در رش��ته های تفنگ بادی، درازكش، س��ه وضعي��ت و در تپانچه 
 بادی و 25 متر و در دو بخ��ش مردان و زن��ان از 2۰ تا 27 فروردين ماه در ش��هر چان��گ وون كره جنوبی

 برگزار می شود.
بر اين اس��اس در رش��ته تفنگ، الهه احمدی، نجمه خدمتی، نرجس امام قلی نژاد، مه لقا جام بزرگ، صفيه 
صحراگرد، حس��ين باقری )ملی پوش اصفهانی(، مهدی جعفری پويا به همراهی لازلو سوچك سرمربی اين 

رشته و محمدرضا زائر رضايی به عنوان مربی به اين مسابقات اعزام می شوند. 
همچنين در رشته تپانچه نيز الهام هريجانی، فاطمه حس��ينی، بهناز غلامی، سارا ميرابی و محمد احمدی 

به مربی گری سكينه خدابنده لو و به سرپرستی حسين زكی زاده تيم ملی كشورمان را همراهی می كنند.

مسابقات بعد از افطار قاطع ترین برد رئال در 48 سال گذشته! باقري  در جام جهاني

سقوط سایه بان هاي نقش جهان 

درحالي كه بعد از تفاهم نامه واگذاري ورزشگاه نقش جهان به 
شركت فولاد مباركه عمليات اجرايي اين ورزشگاه هنوز رنگ و 
بوي جدي به خود نگرفته است،سازندگان اين ورزشگاه متحمل 

خسارت مالي شدند.
وزش باد طي روزهاي اخير خسارت سنگيني به ورزشگاه نقش جهان 
وارد كرده است. درحالي كه بعد از امضاي تفاهم نامه واگذاري اين 
ورزشگاه به شركت فولاد مباركه عمليات ساخت و تكميل اين 
پروژه رنگ و بوي جدي به خود نگرفته سقوط دو سايه بان ضلع 
شمالي ورزشگاه كه ناشي از ورزش باد طي روزهاي اخير بوده 

خسارت مالي سنگيني را به جا گذاشته است.
همان طور كه در تصوير مشاهده مي شود دو سايه بان روي سازه 
فلزي ضلع شمالي ورزشگاه افتاده و ترميم آن هزينه مضاعفي 
به همراه خواهد داش��ت ضمن اينكه زيرساخت هاي فلزي اين 

منطقه بايد كاملا ترميم و بازسازي شود. 
تنها عمليات عمراني در حال انجام در ورزش��گاه، كش��ت چمن 
 اس��ت كه همزمان ب��ا فصل به��ار ص��ورت گرفته اس��ت. نكته 
قابل تامل اينكه سال گذشته نيز چمن ورزشگاه نقش جهان به اين 
اميد كه اين پروژه تا پايان سال به بهره برداري مي رسد كشت 
شد كه بلاتكليفي در ساخت ورزش��گاه از بين رفتن چمن را به 

دنبال داشت. 
به نظر مي رسد شروع عمليات س��اخت با كشت دوباره چمن، 
پيش از تكميل سازه فلزي و ساير بخش هاي نيمه تمام ورزشگاه 
اش��تباهي اس��ت كه به قيمت هدر رفت منابع مالي و خسارت 

دوباره به پروژه تمام مي شود.

کفاشیان: پیشنهاد قطع  همکاری 
از فدراسیون نبود

رييس فدراس��يون فوتبال گفت: به هيچ عنوان پيشنهاد قطع 
همكاري با كي روش از سوي فدراسيون نبود.

علی كفاشيان درخصوص آخرين وضعيت شرايط سرمربی تيم 
ملی گفت: زمان��ی كه قرارداد ك��ی روش را تمديد كرديم قصد 

داشتيم تا با او تا جام جهانی 2۰۱8 كار را ادامه دهيم. 
از همان ابتدا با همه مشكلات قرارداد كی روش را تمديد كرديم 
و كارش آغاز ش��د كه البته خود كی روش از قبل از جام ملت ها 
می گفت مش��كل داش��تيم و اعلام كرده بود مصاحبه هايی كه 
عليه او می شود باعث شده تا نتواند كارهايش را به نحو احسن 

انجام دهد.
وی ادام��ه داد: با اين حال با صحبت هايی ك��ه انجام داديم كار 
ادامه پيدا كرد. حتی در خلال جام ملت ه��ا نيز اين صحبت ها 
و مشكلات باز هم مطرح ش��د و ما باز هم آن را مديريت كرديم 

تا اينكه تيم ملی از استراليا برگشت و اتفاقات اخير پيش آمد.
كفاش��يان در مورد اين صحبت كی روش كه قطع همكاری از 
سوی رييس فدراسيون فوتبال مطرح شده است تاكيد كرد: به 
هيچ عنوان پيش��نهاد قطع همكاری از سوی ما نبود چون بايد 
يك س��ال غرامت به او بدهيم و اگر اين بحث ب��ه وجود آمد از 

سوی خود كی روش بوده و از طرف ما نبوده است.
وی اف��زود: كی روش در اين م��دت تجربه خوبی پي��دا كرده و 
شناخت مناسبی نيز از شرايط دارد و در شرايط فعلی هر مربی 

را بياوريم خيلی نمی تواند جای او را پر كند. 

قلعه نویی جوان است 
نباید دچار فراموشی شود

دبير كميته انضباطي فدراس��يون فوتبال گفت: فكر  مي كردم 
شخصي كه سنش بالا برود فراموش��كار مي شود قلعه نويي كه 

هنوز جوان است و براي او زود است كه دچار فراموشي شود.
حس��ين عبداللهی درخص��وص صحبت های امي��ر قلعه نويی 
و گلايه های س��رمربی آبی پوش��ان از عدم صدور رای مرتضی 
پورعلی گنجی اظهار داش��ت: فكر  می كردم شخصی كه سنش 
بالا برود فراموشكار می شود، امير قلعه نويی مربی جوانی است و 
زود است كه دچار فراموشی شود. ما سال گذشته پيش از حضور 
پورعلی گنجی در ليگ چين رای او را صادر كرديم و بهتر است 
سرمربی استقلال پيش از صحبت كردنش جست وجويی انجام 

دهند و بعد اظهارنظر كنند.
وی ادامه داد: ما بدون دليل هي��چ رای را صادر نمی كنيم، فكر 
می كنم سرمربی استقلال هم بيشتر از برخورد ما با كرار جاسم 
ش��اكی اس��ت و آن را اجحاف می داند، اما بهتر است نگاهی به 
گذشته داشته باشد و ببيند ما با استقلال برخورد داشته ايم يا 
خير. توصيه می كنم آقايان مقداری با بينش بيش��تر اظهارنظر 

كنند. 
البته ما اين مس��ائل را به دل نمی گيريم، زي��را فضای كاری ما 

چنين مسائلی را ايجاب می كند.

اخبار کوتاه
گروه ورزش

مديرعامل شركت توس��عه و نگهداری اماكن ورزشی گفت: 
برای اتمام پروژه نقش جهان حداق��ل ۱8 ماه تلاش پياپی 

لازم است.
مديرعامل ش��ركت توس��عه و نگهداری اماكن ورزش��ی با 
تاكيد بر جذب بخش خصوصی و نيم��ه خصوصی از جمله 
فدراسيون های ورزشی و وزارتخانه ها برای همكاری و تكميل 
پروژه های نيمه تمام ورزش��ی اظهار داشت: در سال جديد 
اتمام مجموعه هايی كه بيشترين پيش��رفت را داشته اند در 

دستور كار داريم.
مصطفی مدب��ر در اين خصوص اظهار داش��ت: ب��ا توجه به 
موفقيتم��ان در به اتمام رس��اندن 5۰ پروژه مهم ورزش��ی 
در سال 9۳، با الگو قرار دادن ش��يوه عملكرد قبلی به اتمام 

پروژه های نيمه تمام در سال جديد ادامه خواهيم داد.
وی ادام��ه داد: برای انج��ام اين كار از بخ��ش خصوصی نيز 
كمك گرفته ايم، به عنوان مثال ش��ركت فولاد مباركه يكی 
از اين بخش های خصوصی است. همچنين برای بهبود روند 
كار مناقصه ای را برای مجموع��ه  نقش جهان برگزار كنيم و 
اميدواريم با توجه به وسعت اين پروژه بتوانيم آن را تا پايان 

سال از وضعيت فعلی خارج كنيم.
مديرعامل شركت توس��عه و نگهداری اماكن ورزشی گفت: 
نمی توان به طور قطعی گفت كه اين چنين اقدامات ما تا پايان 
سال به بهره برداری می رسد، زيرا برای تكميل برخی از اين 

موارد حداقل چندين ماه تلاش مداوم نياز است.
وی پيش بينی كرد، برای اتمام پروژه نقش جهان حداقل ۱8 

ماه تلاش پياپی لازم است.
مدبر در خصوص اعتباری كه امسال دولت برای پروژه های 
عمرانی در نظر گرفته و به تصويب مجلس هم رسيده است، 
گفت: اين رقم نس��بت به س��ال گذش��ته حدود 4۰ درصد 
افزايش يافته و رقمی معادل ۱8۶ ميليارد تومان اس��ت كه 
با توجه به ت��لاش دولت برای لغو تحريم ه��ا، كاهش تورم و 
رش��د اقتصادی می توان اميد داش��ت، اين بودجه نسبت به 
سال گذشته در زمينه رشد و توسعه اماكن ورزشی كارآمدتر 
واقع شود و اميد بسيار زيادی داريم كه سال جديد بتوانيم با 
تخصيص مناسب اين بودجه، غالب مجموعه های نيمه تمام 

را به پايان برسانيم.
وی تصريح كرد: برای اتم��ام پروژه ها رقمی ب��الای ۳ هزار 
ميليارد نياز اس��ت، اما با توجه به س��ال گذش��ته وضعيت 
امسال از نظر مالی شرايط خيلی بهتر است هرچند اين رقم 

پاسخگوی نياز ما نيست.
مديرعامل ش��ركت توس��عه و نگه��داری اماكن ورزش��ی 
خاطرنشان كرد: با توجه به اينكه اين شركت علاوه بر تكميل 
طرح ها و بهره برداری از پروژه های ورزشی، وظيفه نگهداری 
و بهره برداری از امكان تحت پوشش را نيز دارد در اين راستا 
برای انجام بهتر كارمان، جذب بي��ش از پيش حمايت های 
مردمی برای نگهداری اماكن ورزش��ی را نيز در دستور كار 

قرار داده ايم.
وی شعار امسال مقام معظم رهبری مبنی بر »دولت و ملت، 
همدلی و همزبانی« را مورد توجه ق��رار داد و گفت: مردم از 
گذشته تا كنون در مراحل س��اخت، بهره برداری و در آخر 
استفاده از اماكن ورزشی همدلی و همكاری داشته و دارند، 
اما با توجه به نام اين س��ال، قصد داريم با اعتماد بيش��تر به 
مردم و كسب اعتماد از جانب مردم عزيز واگذاری ها را از نظر 

كمی و كيفی ارتقا بدهيم.
وی ادامه داد: در مرحله س��اخت پروژه ه��ای تحت نظارت 
شركت توس��عه به علت وس��عت زياد و زيرس��اختی بودن 
معمولا به ارقامی بالای ۳۰ ميليارد تومان نياز اس��ت، از اين 
روی سرمايه گذاران خصوصی تمايل چندانی به همكاری در 

اين مرحله ندارند.
 وی اضافه ك��رد: ب��ه همين دليل م��ا به ج��ذب كمك های 
سرمايه گذاران نيمه دولتی نيز می انديشيم و قصد داريم طی 
مذاكراتی مشاركت آنها را در ساخت و بهره برداری اماكن )از 
محل اعتبار ي��ك درصد بودجه تخصيصی مصوبه س��ال 94 
مجلس شورای اس��لامی( را جذب كنيم. همچنين به دنبال 
جذب اسپانسرهای دولتی از قبيل وزارتخانه های مختلف مثل 

وزارت نفت نيز هستيم.
مدبر در پايان گفت: با ش��عار »اتمام پروژه ه��ای نيمه تمام 
ورزش��ی با كمك مردم برای مردم« با تمام نيرو سال جديد 

را آغاز كرده ايم.

در سال 94 ورزش كشور رويداد مهمی را به نسبت سال گذشته 
كه رقابت های جام جهانی و بازی های آس��يايی برگزار ش��د،  
پيش رو نخواهد داشت، اما در س��ال جاری ورزشكاران ايرانی 
بايد در ميادين مختلف به دنبال كسب سهميه المپيك 2۰۱۶ 
باشند و به نوعی س��ال سرنوشت س��ازی را پيش رو خواهيم 
داشت.تا زمان برگزاری المپيك 2۰۱۶ ريو دقيقا ۱۶ ماه فرصت 
باقی مانده است كه ۱2 ماه آن در س��ال 94 سپری می شود و 
البته تكليف اكثريت سهميه رشته ها مشخص خواهد شد و به 
گفته مسوولان كميته ملی المپيك اهميت امسال از سال آينده 
كه خود رقابت های المپيك برگزار می شود، بيشتر خواهد بود 
زيرا در صورت عدم فراهم ش��دن شرايط برای كسب سهميه، 
امكان حضور ورزشكاران در رويداد المپيك فراهم نخواهد شد.

    استارت کسب سهمیه با بوکس
استارت كسب سهميه برای المپيك از سال 94 خورد، جايی 
كه احسان روزبهانی موفق شد در رشته بوكس سهميه شركت 
در رقابت های ريو را به دست بياورد.پس از رشته بوكس نوبت 
به دوچرخه سواری رس��يد و حسين عس��گری،ملی پوش با 
سابقه ايرانی با قهرمانی در رقابت های قهرمانی آسيا به سهميه 
المپيك دست پيدا كرد، اما برنامه اصلی فدراسيون برای كسب 
 سهميه در س��ال جاری است.فدراس��يون های ورزشی برای 
آماده سازی ورزشكاران در مسير كسب سهميه المپيك نياز به 
بودجه دارند كه به نسبت دوره گذشته می توان پيش بينی هزينه 
دو برابری برای آماده سازی ورزشكاران را داشت.گفته می شود 
بودجه فدراسيون های ورزشی نسبت به سال گذشته با رشدی 
حدودا دو برابری همراه بوده است، اما باز هم راضی كننده نبوده 
است و مسوولان فدراسيون ها و كميته ملی المپيك خواستار 
بازنگری در بحث بودجه ش��ده اند، زيرا روال كسب سهميه در 
برخی از رش��ته ها با تغييراتی جدی مواجه شده است، به طور 
نمونه در رش��ته تكواندو ورزشكاران بايد دو س��ال متوالی در 
رويداد های بين المللی شركت كنند تا بتوانند امتياز لازم جهت 
حضور در اين مسابقات را به دس��ت بياورند كه شركت دادن 
آنها در مس��ابقات زياد نيازمند صرف هزينه ای بسيار سنگين 
خواهد بود.از س��وی ديگر برخی از فدراسيون های ورزشی در 

حال حاضر رييس نداشته و با سرپرست اداره می شوند كه البته 
در فدراسيون دوميدانی حتی سرپرستی هم انتخاب شده است 
تا اين فدراسيون كه می تواند بيشترين سهميه را در بين ساير 
فدراس��يون ها به خود اختصاص بدهد، در بلاتكليفی محض 

به سر ببرد.

    المپیک لندن انتظارات را بالا برد
در رقابت های المپيك 2۰۱2 لندن كاروان ورزشی ايران با 54 
ورزشكار موفق به كس��ب رتبه هفدهمی اين رقابت ها شد كه 
بهترين نتيجه برای كاروان ورزشی ايران در طول ادوار گذشته 

المپيك محسوب می شود.
برای رقابت های المپيك ريو مسئولان هنوز پيش بينی خاصی 
در مورد تعداد احتمالی نف��رات اعزامی اعلام نك��رده اند، اما 
طبيعی است كه تعداد حداقلی بايد مشابه دوره گذشته باشد 
چون به هر نسبت كه تعداد نفرات كاهش پيدا كند، به همان 
نسبت نيز احتمال مدال آوری كم خواهد شد، اما آنچه مشخص 
اس��ت وزارت ورزش و كميت��ه ملی المپيك بايس��تی حضور 
حداكثری ورزشكاران در رويداد مهم و سرنوشت ساز المپيك 

را مد نظر داشته باشند.
در المپيك لندن با توجه به درخش��ش تيم كش��تی فرنگی، 
كاروان ورزش��ی ايران موفق به كسب 4 مدال طلای ارزشمند 
شد كه ركوردی برای ورزش كشورمان به حساب می آمد از اين 
انتظارات برای كسب نتيجه از كاروان ايران به مراتب بالا رفته 
است و تكرار نشدن نتيجه دوره گذشته به نوعی ضعيف ورزش 

در دوره زمانی چهار سال گذشته خواهد بود.
مشابه اين شرايط در مورد بازی های آسيايی به وقوع پيوست، 
به نحوی كه در بازی های آسيايی 2۰۱۰، كاروان ورزش ايران 
 در رده چهارم��ی جای گرف��ت كه بهترين نتيج��ه در جدول 
 رده بندی تيم ها در دوران پس از انقلاب اس��لامی محس��وب 
می شد، اما برای بازی های آسيايی2۰۱4 شرايط مطابق نظر 
جامعه ورزش پيش نرف��ت و كاروان كش��ورمان در رنكينگ 
نهايی يك رتبه س��قوط كرد و در رده پنج��م جای گرفت كه 
البته تنها نكته مثبت اين تيم، كسب يك مدال طلای بيشتر 

در مجموع بود.

سال سرنوشت سازی که نباید از دست برود

ورزش ایران در محک پیش زمینه المپیک ریو 
مدیرعامل شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی:

برای تکمیل پروژه نقش جهان حداقل ۱8 ماه زمان لازم است 
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يك خرد فوتبالي 

ذوب آهن در ليگ سهميه بگيرد، قهرمان هم مي شود درگیری خونین با مرگ عموی 
قهرمان تکواندو پایان یافت!

روزنامه ش��هروند در ش��ماره امروز خود نوشت: »عموی 
۶۰ ساله تكواندوكار معروف كش��ورمان، پس از درگيری 
با پيمانكاران شهرداری به طرز مش��كوكی جان باخت و 

پرونده ای را پيش روی بازپرس دادسرای جنايی قرار داد.
س��اعت 2 بعد از ظهر روز ۱2 فروردين به ماموران پليس 
خبر رسيد كه مردی ۶۰ ساله در يك باشگاه سواركاری به 
طرز مشكوكی جان باخته است. خيلی زود كارآگاهان به 
همراه حسين پور، بازپرس شعبه 5 دادسرای جنايی تهران 
راهی محل حادثه شدند تا در اين خصوص تحقيقات لازم 
را انجام دهند. با حضور ماموران مش��خص ش��د كه مرد 

ميانسالی به طرز مشكوكی به كام مرگ فرو رفته است.
تجسس ها نش��ان داد كه اين باشگاه س��واركاری متعلق 
به  هادی س��اعی، تكواندوكار معروف كشورمان است كه 
عمويش پس از درگيری با پيمانكاران ش��هرداری به طرز 
مشكوكی جان باخته است. ماجرا از اين قرار بود كه وقتی 
شهردار منطقه ۱2 از اين باشگاه ديدار كرده بود، متوجه 
شد كه زباله های درون سطل از سوی ماموران شهرداری 
به بيرون منتقل نمی شود و مسوولان باشگاه خودشان بايد 
اين زباله ها را تا بيرون باشگاه حمل كنند. شهردار پس از 
اطلاع از اين موضوع بلافاصله با ماموران شهرداری همان 
منطقه تماس گرفته و از آنها خواسته بود تا برای حمل زباله 
به باشگاه بيايند. وقتی پيمانكاران شهرداری برای انتقال 
زباله ها به اين باشگاه رفته بودند به دليل نارضايتی با  هادی 

ساعی و عمويش درگير شده بودند.
ش��اهدان ماجرا در تحقيقات به مام��وران گفتند: اين دو 
پيمانكار شهرداری كه يكی راننده و ديگری هم كارگر بود، 
پس از اينكه با عموی  هادی ساعی درگير شدند، از داخل 
ماشين خود چوب برداشته و اين درگيری را بيشتر كردند. 
آنها به جان هم افتاده بودند ك��ه در نهايت عموی  هادی 

ساعی نقش زمين شد و جان خود را از دست داد. 

خبر 
گروه ورزش
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  تعدادی از آثار انجمن سینمای جوان اصفهان به جشنواره فیلم 
کوتاه سما راه یافت. هشت فیلم و یک فیلمنامه از آثار اعضای 
انجمن س��ینمای جوانان اصفهان به بخش مسابقه جشنواره 
ملی فیلم کوتاه سما راه یافتند. » تهاجم« امیر ابوالحسنی یکتا، 
» اینجا تمام ثانیه ها خس��ته می شوند« امیر ابوالحسنی یکتا، 
 » رهایی« مرتضی بالیده، »چش��م بند« احمدرضا سیستان، 
» اندوه« نجیبه حقانی، » ایثار« احسان محمدی، » قهوه و چای 
سبز« غلامرضا جعفری،» دیروز، امروز، امروز«احمد تیموری 
و فیلمنامه » بلدرچین«ش��یرین بدرل��و و مصطفی حیدری 
اسامی آثار راه یافته به این جشنواره هستند. شایان ذکر است؛ 

نخستین جشنواره فیلم کوتاه »سماء« با موضوع سبک زندگی 
ایرانی و اسلامی همزمان با بیس��ت و دومین سالگرد شهادت 
سید مرتضی آوینی از تاریخ ۲۲ تا ۲۷ فروردین ماه در سینما 
فلسطین برگزار می شود. سماء به معنای آسمان و برداشتی دو 
وجهی از نام و جایگاه سید مرتضی آوینی در عرصه فرهنگ و 
هنر دینی است. این جش��نواره یک رویداد تخصصی در حوزه 
فیلم کوتاه است که با موضوع سبک زندگی ایرانی – اسلامی در 
حوزه اخلاق و رفتار انسانی برگزار می شود. نخستین جشنواره 
فیلم کوتاه »سماء« در سه بخش ملی، نسل نو و فیلمنامه برگزار 
می شود و هر یک از بخش ها زیرش��اخه های متفاوتی دارند. 

بخش » ملی« در سه گروه داستانی، پویانمایی و مستند برگزار 
می ش��ود. در بخش » نسل نو« ش��اهد رقابت فیلمسازان اول 
خواهیم بود که این فیلمسازان عموما از دانشجویانی هستند که 
فعالیت خود در حوزه سینما را تازه شروع کرده اند. در این بخش 
فیلم های کوتاه داستانی و مستند که متعلق به فیلمسازان اول 
اس��ت، مورد ارزیابی قرار می گیرد. جشنواره فیلم کوتاه سماء 
از تاریخ ۲۲ تا ۲۷ فروردین ماه از س��اعت ۱۴ تا ۲۲ در سینما 
فلسطین برگزار می ش��ود. در طول برگزاری جشنواره، چهار 
فیلم اولی موفق که در سال ۱۳۹۳ با موضوع » سبک زندگی« 

ساخته شده اند، نمایش داده می شود. 

یک هنرمند فعال و پیشکسوت نقاشی خط 
با بیان اینکه ش��رایط برگزاری و شرکت در 
نمایش��گاه های اصفه��ان چن��دان مطلوب 
نیست؛ افزود: متاس��فانه آثار خوب هنری و 
هنرمن��دان فاخر در اصفه��ان حمایت قابل 
توجهی نمی ش��وند و چندان نگاه درس��تی 

نسبت به این موضوع وجود ندارد. 
محسن س��لیمانی ادامه داد: پر رنگ نبودن 
قانون کپی رایت در ای��ران و نگرانی از کپی 
کاری و از دس��ت رفت��ن ش��یوه ه��ای کار، 
مشکلات و دردسرهای مختلف ارائه کارهای 
خاص  و آمد و شدش��ان نیز باعث می ش��ود 
کمتر هنرمندان حاضر به ارائه کارهای خلاقه 
و فاخر در نمایش��گاه ها ش��وند و ناخوداگاه 
به س��مت ارائه و نمایش آثارمتوسط ترشان 
در نمایش��گاه ها بروند و آثار فاخرشان را در 

گنجینه شخصی شان نگه دارند. 
وی اضافه کرد: البته این تفکر نیز از س��وی 

برخی هنرمندان وجود دارد که دلیلی برای 
حضور کارهای فاخر در فضای عمومی وجود 
ندارد و یا اینکه اثر با ارائه به این ش��کل بکر 

بودنش را از دست می دهد. 
سلیمانی افزود: با توجه به نبود شرایط خوب 
و مش��کلات مختلفی که ب��رای هنرمندان 
خصوصا در اصفه��ان وجود دارد بس��یاری 
از هنرمندن ب��ا گنجینه ای انباش��ته از آثار 
ارائه نش��ده مواجهن��د؛ همانط��ور که خود 
من کارهایی دارم که بدون رونمایی ش��دن 
 حدود پنج س��ال  اس��ت ک��ه در خانه دفن 

شده است. 
شایان ذکر است؛ وی با دو اثر کرسی شناور 
که شامل حروف برجسته کار شده با ترکیب 
مواد است و یک کار نس��تعلیق مفهومی در 
اهمیت اسماء و موقعیت و آفرینش انسان در 
نمایشگاه نقاشی خط موزه هنرهای معاصر 

اصفهان حضور یافته است. 

 نصرالله جهانگ�رد، رییس س�ازمان 
فناوری اطلاعات: برنامه ه��ا و پروژه های 
سال جاری در سازمان فناوری اطلاعات ایران 
با رویکرد س��رویس محور و بر اساس نتیجه و 
بهره بردار مشخص، اجرایی خواهد شد. فناوری 
اطلاعات، موتور توسعه ایران محسوب می شود 
و در همین راستا، س��ازمان فناوری اطلاعات 
ب��ه عنوان یک س��ازمان پیش��رو در توس��عه 
اقتصاد کش��ور نقش مهمی را ب��ر عهده دارد. 
امیدواریم با گسترش به کارگیری خدمات در 
حوزه های مختلف نظیر سلامت، آموزش و...، 
شاهد توس��عه این حوزه در سال ۹۴ باشیم  و 
با ظرفیت س��ازی هایی زمینه توس��عه بازار و 

کاربردها بیش از پیش فراهم شود.

بهزاد شیش�ه گران، نقاش و گرافیست: 
پیشنهادی که به عنوان یک هنرمند می توانم 
به مدیران ارش��اد به ویژه آق��ای ملانوروزی 
داشته باش��م این اس��ت که همین مسیر را 
ادام��ه دهند؛ چرا ک��ه دع��وت از هنرمندان 
جهانی و بهره مند ش��دن مخاطب��ان ایرانی 
از آثار درخش��ان آنها می تواند تاثیر بس��یار 
فوق العاده ای در جریان فعالیت های فرهنگی 
هنری کشورمان داشته باشد به همین جهت 
من به آقای ملانوروزی پیشنهاد می دهم که 
مس��یری را که پیش روی خود قرار داده اند، 
جدی تر از گذش��ته دنبال کنن��د، چون این 
فعالیت ها در جامعه تجسمی انعکاس خوبی 

داشته است.

محم�د س�لوکی، مج�ری: اینک��ه در 
برنامه سازی های کنونی سطح سواد مخاطب را 
در نظر بگیرید و متناسب با امکانات برنامه سازی 
و خواسته مخاطبان یک جریان تلویزیونی راه 
بیندازید از اهمیت زیادی برخوردار اس��ت. ما 
قرار است امسال به سراغ حوزه هایی برویم که تا 
الان کمتر کار شده و آن هم تمرکز روی موضوع 
شبکه های اجتماعی است و از جمله اهدافمان 
افزایش س��رانه مطالعه هدفمند است، در این 
پ��روژه فرهنگی طولانی م��دت، تیم علمی و 
برنامه ساز ما مجموعه ای از استراتژی ها از جمله 
استفاده از اپلیکیش��ن های مختلف، برگزاری 
مس��ابقات و جریان س��ازی های اجتماعی را 

پیش بینی کرده است.

 انوش�یروان محس�نی، مدیرعام�ل 
س�ازمان بیمه سلامت: در س��ال جاری 
برنامه ها و طرح های زیادی اجرایی خواهد 
شد که البته ادامه و توسعه برخی از طرح های 
در دست اجرای سال ۹۳ نیز در دستور کار 
قرار دارد. ارتقای بس��ته خدمات بیمه پایه 
یکی از برنامه های س��ازمان بیمه س��لامت 
است و قصدداریم با ارائه برنامه هایی در سال 
جاری بسته خدماتی بیمه شدگان را هم در 
بخش خدمات س��رپایی و هم بستری ارتقا 
دهیم. با تشکیل اداره توانمندسازی در جهت 
حقوق بیمه شدگان و همچنین سلامت آنان، 
نوع بیماری و مش��کلات درمانی خودشان، 

آگاهی های لازم ارائه می شود.

موضوع کتاب و کتابخوان��ی به منظور ترویج 
فرهنگ مطالعه از اردیبهشت ماه سال جاري 
به برخی از پارک های ش��هر اصفهان راه  پیدا 
می کند؛ از آن جمله مي توان به برنامه کوله 
کتاب که از اردیبهش��ت در باغ غدیر به طور 

ثابت اجرا می شود اشاره کرد.  
در راستای ترویج فرهنگ مطالعه و بهره مندی 
از فضاهای تفریحی  ش��هر اصفهان براساس 
مذاکره هاي انجام ش��ده برنامه های  متنوع 
تفریحی و فرهنگی با همکاري مدیریت هاي 
تفریحی و نیز امور کتابخانه ها در سطح شهر 

اجرا خواهد شد.
  طرح های فرهنگی دوچرخ��ه دانایی و کوله 
کتاب در ایام تعطیلات ن��وروز در باغ فدک و 
باغ غدیر ویژه عموم ش��هروندان و مسافران 

نوروزی به اجرا در  آمد.
 طرح دوچرخه دانایی با استفاده بیش از 8۱0 
نفر در باغ فدک اجرا شد که در این  طرح یک 

دوچرخه سوار با تعدادی کتاب با موضوعات 
متنوع در س��طح باغ فدک حرکت کرده و به 
افراد علاقه  مند کت��اب تحویل می داد.  طرح 
کوله کتاب نیز در باغ غدی��ر به صورت ارائه و 
امانت یک کوله با چندین  کتاب به علاقه مندان 
اجرا ش��د که پس از خروج از باغ تحویل داده 

می شد.
 بیش از ۳88 نفر از این طرح بهره  مند شدند. 

درمان کامل دیابت در طب ایرانی
آمار نشان می دهد حدود پنج میلیون مبتلا به دیابت در کشور 
وجود دارد که طبق پیش بینی ها با ش��یوه زندگ��ی امروز، این 
رقم بالاتر خواهد رفت. به همین منظ��ور دکتر محمد دریایی، 
متخصص علوم زیس��تی و گیاهان دریایی اقدام به چاپ کتاب 

»درمان کامل دیابت در طب ایرانی« کرده است.
این اثر ارزشمند ۱۳0 صفحه ای که حاوی ۱00 نسخه طبیعی 
درمان دیابت است، اخیرا توسط انتشارات سفیر اردهال به بهای 

80000 ریال منتشر شده است.
در این کتاب شما با عوامل بروز دیابت، تاثیر تغذیه سالم بر این 
بیماری و رژیم غذایی و گیاهی مناسب با آن آشنا می شوید که 
درصورت به کارگیری دستورات ذکر شده مولف، می توانید برای 

همیشه از خطر بروز این بیماری رهایی یابید. 
در واقع این مجموعه  پژوهشی  تجربی در پیام خود به مبتلایان 
دیابت می گوید که مواد خوراکی یاد ش��ده موجب پاک سازی، 
ترمیم و تحریک کبد برای تولید انسولین توسط پانکراس بوده و 

کلیه را نیز بازسازی و دیابت را کاملًا درمان می کند.
بد نیست بدانید مولف معتقد اس��ت عامل اصلی دیابت همانند 
سایر بیماری ها، عدم رعایت تغذیه صحیح است که در صورت 
اصلاح آن و بهره مندی از داروهای طبیعی در بازه زمانی کمتر از 

یک سال می تواند به بهبود کامل خویش امیدوار باشد.
در بخش��ی از کت��اب آم��ده: با 
مصرف گیاهان دارویی، میوه ها 
و س��بزی ه��ا و رعای��ت اصول 
الگوی صحی��ح تغذیه، ورزش و 
تحرک و پرهیز از فست فودها و 
نوش��ابه های گازدار رنگی، قند و 
شکر، برنج س��فید و روغن های 
پارافینی ام��کان قطعی درمان 
کام��ل را در پی خواهد داش��ت. 
ضمن��ا ع��رق زول و بوقن��اق و 
ش��یر و دوغ ش��تر از مهم تری��ن 
شاخص های درمانی این بیماری 

خطرناک است.

تغییر رنگ چشم در ۲۰ ثانیه

به تازگی پزشکان قادر به تغییر رنگ چشم با لیزر شدند؛ این روش 
جدید در کالیفرنیا توسعه داده شده است و در حال حاضر در چندین 
کشور در دسترس است؛ با اینکه عمل با لیزر در ایالات متحده کاملًا 
مورد تأیید نبود، ۳۷ نفر در مکزیک و کاستاریکا این عمل را تجربه 
کردند و چش��م خود را با عمل لیزر از قهوه ای به آبی برگردانده اند.

هزینه عمل لیزر برای تغییر رنگ چشم حدود پنج هزار دلار است 
که حدود چهار هزار و ۷00 یورو می شود. این عمل لیزر اضافه کردن 
رنگ در چشم نیست بلکه چشم های قهوه ای رنگ دارای رنگدانه ای 
هستند که می توان توسط لیزر با لایه برداری، رنگ آن را از قهوه ای 
به آبی تبدیل کرد. چش��م های آبی این رنگدانه را ندارند و به دلیل 
پخش و عبور نور مرئی از عنبیه نمی توان رنگ چشم آنها را تغییر داد. 
افرادی که چش��م قهوه ای دارند، لایه ای به نام اس��تروما در مقابل 
چش��م آنها قرار می گیرد که ح��اوی مقدار قاب��ل توجهی ملانین 
است؛ این رنگدانه باعث تغییر رنگ مو و پوست نیز می شود. ملانین 
اجازه می دهد چش��م بتواند بهتر نور را منعکس کن��د که این کار 
با چشم هایی با رنگ قهوه ای امکان پذیر اس��ت؛ برای تبدیل رنگ 
قهوه ای به آبی یک لایه نازک از رنگدانه باید برداشته شود. به گفته 
دکتر »گرِگ هومر«، رییس مرکز پزشکی استروما در تمام چشم های 
قهوه ای رنگ، یک چش��م آبی نهفته اس��ت. تنها تفاوت بین چشم 
قهوه ای و چشم آبی این است که لایه بسیار نازک رنگدانه در سطح 
چشم قهوه ای رنگ وجود دارد که اگر رنگدانه حذف شود نور می تواند 
در فیبرهای استروما وارد و چشم به رنگ آبی تبدیل شود. در آمریکا 
در مطالعات اولیه این عمل را تضمین کرده اند و پزش��کان گفته اند 
هیچ خطری در این عمل وجود ندارد اما آزمایش های بالینی آن در 

سال های آینده انجام خواهد شد.

پایان بازبینی آثار ارسالی به جشنواره 
ملی فیلم و عکس جلوه های آب

در سیزدهمین جلسه شورای سیاست گذاری دومین جشنواره 
ملی فیلم و عکس جلوه های آب، مدیرعامل شرکت آبفا استان 
اصفهان گفت: همه دست اندرکاران این جشنواره باید با همدلی 
و همزبانی با تمام توان تلاش کنند تا دومین جشنواره ملی فیلم 
و عکس جلوه های آب در ش��أن اصفهان برگزار شود تا موضوع 

چگونگی غلبه بر بحران آب در کشور نهادینه شود.
مهندس هاش��م امینی موضوع مدیریت مص��رف آب را یکی از 
 رویکردهای مهم این جش��نواره برشمرد و خاطرنشان ساخت:

شرایط سخت بحران کم آبی در کشور ایجاب می کند که منابع 
و تقاضای آب در کشور به خوبی مدیریت شود تا نیازهای آب به 
صورت عادلانه پاسخ داده ش��ود، بر این اساس مساله مدیریت 
مصرف آب یکی از راهبردهای اساسی این جشنواره محسوب 
می شود که انتظار می رود هنرمندان با ارسال آثار در تبیین این 
مساله وزارت نیرو و شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور و نیز 

آبفا استان اصفهان را یاری کنند.
وی نگاه ملی در برگزاری این جش��نواره را بسیار حائز اهمیت 
خواند و اعلام کرد: دومین جشنواره ملی فیلم و عکس جلوه های آب 
درست است که در اصفهان برگزار می شود اما باید به گونه ای 
اجرا ش��ود تا چالش های موجود در بخ��ش آب در اقصی نقاط 
کشور را به خوبی پوش��ش دهد و با ظرافت های هنری مصرف 
بهینه آب در تمام بخش ها تبیین ش��ود به ط��وری که الگوی 

مناسب جهت مصرف بهینه آب ارائه گردد.
در ادامه س��یدمهدی س��یدین نیا، رییس حوزه هنری استان 
اصفهان پیرامون آثار ارسال جش��نواره به دبیرخانه اعلام کرد: 
از ۱۷ الی ۲۷ اس��فندماه سال گذش��ته که بازبینی آثار صورت 
گرفت آثار حدود 580 نفر به جشنواره ثبت شد که در این راستا 
۱۱۲ فیلم داستانی، ۱08 فیلم مس��تند و ۲۷ فیلم انیمیشن و 
 نیز بیش از س��ه هزار حلقه عکس به دبیرخانه جشنواره ارسال 
.  ش��د

وی با اشاره به پایان بازبینی آثار ارسال شده به دبیرخانه تصریح 
کرد: پس از بازبینی آثار از ۲۷ فیلم انیمیشن ارسالی ۱۷ فیلم 
و نیز از ۱۱۲ فیلم داستانی ۲۱ فیلم و از ۱08 فیلم مستند ۲۳ 

فیلم به جشنواره راه یافتند.
مدی��ر اجرایی جش��نواره خاطرنش��ان س��اخت: از س��ه هزار 
حلقه عک��س ارس��الی به جش��نواره ب��از بین��ی آن همچنان 
 ادام��ه دارد ت��ا در نهای��ت ۱00 حلق��ه آن ب��ه جش��نواره راه 

یابد.
وی به آثار ارسالی هنرمندان دیگر کش��ورها به جشنواره ملی 
فیلم و عکس جلوه های آب پرداخت و اظهارداشت: آثار ارسالی 
هنرمندان دیگرکش��ورها به صورت غیررقابتی است و برخی از 
کشورها از جمله مکزیک و صربس��تان آثارشان را به جشنواره 

ارسال کردند.
 انتظار می رود آلمان آثاری به این جش��نواره ارسال نمایند که 
پیش بینی می ش��ود آثار این هنرمندان در طول جشنواره به 

نمایش گذاشته شود.

پربازدیدترین کاخ ها و قلعه های دنیا
   ش�هر ممنوعه پکن؛ در هر روز، ده ها هزار بازدیدکننده وارد 
شهر ممنوعه می شوند تا ش��هری به مس��احت ۱۷8 هکتار که با 
دیوارهایی از دید عموم مصون مانده اس��ت را تماشا کنند. جایی 
که برای سال ها منزلگاه پادشاهان چین بوده و هر ساله بیش از ۱5 

میلیون بازدیدکننده دارد.
   موزه لوور پاریس؛بزرگ تری��ن و معروف ترین موزه دنیا که 
شامل تابلوی معروف مونالیزاس��ت اکنون همانند یک قصر است. 
این موزه که طراحی U مانند دارد توس��ط شاه و امپراطور فرانسه 
در قرن ۱۲ میلادی ساخته شده است و هر ساله بیش از ۹ میلیون 

بازدیدکننده دارد.
   کار بزرگ بانکوک؛ دفاتر س��لطنتی این کاخ هنوز هم مورد 
استفاده قرار می گیرند و مراسم های خاص و سلطنتی نظیر سالگرد 
تولد شاه فعلی در هر س��ال در این مکان برگزار می شود. این کاخ 
مرکز حکومت در بین س��ال های ۱۷8۲ تا ۱۹۲5 بوده است و هر 

سال در حدود هشت میلیون بازدیدکننده دارد.
   کاخ ورسای فرانسه؛ زمانی که لویی چهاردهم این کاخ را در 
اواخر دهه ۱60 میلادی س��اخت، باعث حسادت دیگر پادشاهان 
اروپا شد. کاخ ورسای هفت برابر بیش از هر قلعه ای دیگر در فرانسه 
)به غیر لوور( بازدیدکننده دارد و در س��ال  بیش از هفت میلیون 

بازدیدکننده دارد.
   کاخ تاپکاپی اس�تانبول با چش�م انداز زیبایی از دریای 
مرمره؛ کاخ تاپکاپی حدود ۴00 سال تا پایان حکومت عثمانی کاخ 

سلطنتی بوده است و در سال بیش از ۳ میلیون بازدیدکننده دارد.
   کاخ زمستانی س�ن پترزبورگ روسیه؛ در حال حاضر این 
کاخ به یک موزه از بهترین مجموعه ها در اروپا تبدیل شده که شامل 
طراحی هایی از داوینچی اس��ت. بخش زی��ادی از کاخ در جریان 
آتش سوزی سال ۱8۳۷ در آتش سوخت با این حال هر سال حدود 

سه میلیون بازدیدکننده دارد.
   برج لندن؛ این برج که در قرون وسطی ایجاد و در ساحل شمالی 
رودخانه تیمز واقع شده است، برای ارعاب ساکنان لندن و محافظت 
در برابر دشمنان خارجی ساخته شده است. قدیمی ترین بخش این 
ساختمان، برج سفید است که در قرن دوازدهم بنا نهاده شد و هر 

سال کمتر از سه میلیون بازدیدکننده دارد.
   کاخ ش�ون برون وین؛ به معنای »چش��مه زیب��ا«، اقامتگاه 
تابس��تانی پادش��اهان اتریش در وین پایتخت اتریش بوده است و 
اکنون یکی از آثار مهم فرهنگی این کشور است که تا سال ۱۹60 

بنا شده است.
   الحمرا اسپانیا؛ این کاخ که در طول قرن ها دوباره بازسازی و 
توسعه یافته است، ترکیبی از استحکامات، باغ ها، کلیساها و کاخ ها 
به ویژه الحمرا اس��ت و هر س��ال در حدود دو میلیون و ۳00هزار 

بازدیدکننده دارد.
   قلعه شوری ژاپن؛ این قلعه به مدت ۴00 سال مرکز حکومت 
پادشاهان بوده است. قلعه شوری در جنگ اوکیناوا در سال ۱۹۴5 
به طور کامل خراب ش��د و عملیات بازس��ازی آن ت��ا دهه ۱۹۹0 
میلادی ب��ه طول انجامید با ای��ن حال در هر س��ال در حدود یک 

میلیون و ۷00 هزار بازدیدکننده دارد.

تکنولوژیکافه کتاب

خبر دانستنی

به بخش مسابقه جشنواره ملی فیلم کوتاه سما راه یافت؛

8 فیلم و یک فیلمنامه از آثار اعضای انجمن سینمای جوانان اصفهان

گسترش فرهنگ مطالعه در پارک هاي شهر اصفهان کارگاه قصه گویی در کتابخانه ولایت

توسعه بازار فناوری 
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